
Stop za
srbske
svinje

V Slovenijo je 
prijazno prišla še 
ena kuga z juga.

Delavci
pitajo
državo

Nekateri upajo, da 
so se sindikati 
vendarle pričeli 
organizirati.

ZBOGOM SRBOSLAVIJA

Špetir
okoli
novega
denarja
Stabil, marka, bon, 
celar, vinar, tolar, 
lipa ali kaj 
drugega?

TRIPER NA 
KIRURGIJI

Trgovsko podjetje d.o.o.

Dobojska 16 (Hudinja), 
Celje
tel.: (063) 31-193

Nudimo vam:
- prodaja in obnova 
zavornih oblog za 
vsa vozila
- rezervni deli za 
motor IMR 
Delovni čas od 
6.30-14.30
Se priporočamo!

Bilač
dokazuje
nedolžnost

Suspendirani 
ljubljanski atlet bo 
šel do
mednarodnega
sodišča.

Na piki
zaradi
zavisti

Rako je zasebnik 
po pol leta pripora 
pričel na novo.

Bolj kot smo samostojni - manj imamo!
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FOTODOGODRI

Minuli četrtek zvečer so v nabito polni veliki dvorani Narod
nega doma v Celju ustanovili podružnico Svetovnega sloven
skega kongresa za celjsko območje. Udeleženci iz vseh občin 
celjske regije so sprejeli program in statut Konference za 
Slovenijo in razmišljali o tem, da bi bil sedež SSK v mestu ob 
Savinji v Mestnem gradu grofov Celjskih.

Na Teharjih pri Mlinarjevem Janezu so v soboto ustanovili 
Delavsko stranko Slovenije. Nova stranka se bo zavzemala za 
demokratično, socialno pravično in bogato družbo, ki bo 
oprta na ekonomske svoboščine ljudi, ki živijo od svojega 
dela. Za prvega predsednika so izvolili Vlada Rančigaja (na 
sliki levo) za podpredsednika Miloša Pavlico in za tajnika 
Sama Stupico.

Gradnja viadukta pri Babi pod Trojanami se je najprej 
ustavila zaradi Ingradovih težav z zdrsom mostišča, nato 
zaradi hladnega vremena, zdaj pa kaže, da bo okleščen 
slovenski cestni proračun povsem zaustavil nadaljevanje 
gradnje viadukta in tretjega voznega pasu.

• Alpinistično predavanje

j TOMO ČESEN
•
• - računalniško vodena multivizija »SAM«
• - 16 mm film »Katedrala Lhotse«
• Predavanje bo v Celju, v kinu Union v ponedeljek, 25. 

februarja ob 20. uri.
Predprodaja vstopnic je v prostorih PD Celje, Staneto
va 1

•
9
9

MED NAMI

Sachs na počitnicah
Od sobote se kot gost slovenske vlade na počitnicah na 

Rogli mudi Geofrey Sachs, znani ameriški strokovnjak za 
ekonomijo, ki je skupaj z Janezom Drnovškom Anteju Mar
koviču pomagal zasnovati saniranje jugoslovanske ekono
mije. Sachs se je že sestal z nekaterimi gospodarstveniki, 
v tednu dni, ki jih bo prebil v Zrečah in na Rogli pa naj bi se 
srečal tudi s predstavniki slovenske vlade in najverjetneje 
tudi s članom zveznega predsedstva, Janezom Drnovškom. 
Ob koncu tedna naj bi z njim priredili tudi tiskovno konfe
renco.

Kam gre
cestni
dinar?

Danes naj bi slovenska drža
va dobila letošnji proračun. 
O njem so že veliko razpravljali 
in našli tudi nekaj »zanimivo
sti«. Posebej to velja za cestni 
dinar. V letošnjem letu se bo 
namensko zbralo za ceste, sku
paj s posojili, okoli 6,8 milijar

de dinarjev. Za ceste bomo po
rabili 4,9 milijard. Kam bosta 
šli skoraj dve milijardi? Pozna
valci so izračunali, da se bo 
zlasti zredila proračunska po
stavka za vojsko, slovensko se
veda. Po domače to pomeni, 
da ne bomo gradili cest, mar
več kupovali orožje. To je moč 
razložiti tudi čisto po vojaško: 
Če hoče biti Slovenija samo
stojna, rabi vojsko, oboroženo 
seveda. Slabe ceste pa so celo 
zaželene, saj bodo za sovražni
ke vseh vrst velika naravna 
ovira.

NOVADOBA

Nova doba - izdaja podjetje Preše d.o.o., tiska Družbeno 
podjetje Delo - Tisk časopisov in revij, p.o. • Naslov 
uredništva: Celje, Aškerčeva 15, tel. (063) 27-606, 25-331 
• Glavni urednik Srečko Šrot, odgovorni urednik Brane 
Piano • Cena 17 din, mesečna naročnina 65 din • Žiro 
račun pri celjski SDK št. 50700-603-31455 • Oproščeno 
prometnega davka po pristojnem sklepu republiškega 
sekretariata za informiranje • Izhaja ob sredah • Rokopi
sov ne vračamo
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Kupite tudi naša 
stanovanja!_______

Po radodarni potezi SO Celje, ki je kupila stanovanje 
EMO, da bi rešila firmo pred propadom, so se že 
pojavili novi kandidati. Stanovanja naj bi občini prodala 
tudi Metka in Aero. V Aeru so celo izračunali, da jim 
lastna stanovanja prinesejo letno le pol odstotka 
dobička. Celjski župan je že zaskrbljen, njegov finačni 
minister pa ne. Prvi se zaveda, da ne bo moč odkloniti 
novih prosilcev, če so ugodili enemu (čeprav nezakonito 
kot je ugotovilo ustavno sodišče RS), drugi pa je miren 
in hladen, ker ve, da občina nima denarja. Imela ga bo 
le za EMO in to iz proračuna. To, da bi bilo prav, če bi 
občina imela kar največ solidarnostnih stanovanj, pa je 
celo res, saj bo čedalje več tistih, ki bodo takšna stano
vanja potrebovali.

♦

UGODNOSTI 
V TEM MESECU:
- klinker keramične ploščice 

po starih cenah še do 1.3.1991
- akcijska prodaja bakrenih 

žlebov in dodatnih elementov
- poroliti vseh dimenzij po 

ugodnih cenah
- nosilci po tovarniških cenah
- parket
- nudimo možnost nakupa na 

kredit (tudi za člane 
stanovanjskih zadrug)

il!
Tel. (063) 33-421

Ljubečna Celje



3. STRAN NOVA DODA
PITANJE DRŽAVE OB DELAVSKEM KORITU

Sindikati se organizirajo
Pri dosedanjem sindikalnem 

organiziranju je postalo kmalu 
jasno, da sta »vodilna« sindikata 
pod močnim vplivom politike. 
Zato tudi ni nenavadno, da sta se 
ju oprijela naziva Ravnikov in 
Tomšičev sindikat. Medtem, ko 
nekateri že načelno ne želijo so
delovati z Ravnikovim sindika
tom, ker ga pač vodi bivši vodilni 
partijski delavec, drugi iz enakih 
razlogov nočejo biti vključeni 
v Tomšičev sindikat, ker ga vodi 
eden od vodilnih socialdemo
kratske stranke.

Verjetno so to osnovni razlogi, 
da je ob teh sindikatih zrasla cela 
vrsta samostojnih sindikatov, ki 
poskušajo igrati vlogo neodvis
nosti in samostojne poštenosti. 
Rakova rana teh združenj je vse
kakor v majhnosti in zato slabem 
vplivu v okviru republike. Tako 
se pogosto dogaja, da jih eno
stavno prezrejo.
Da bi se izognili temu, so pred 

kratkim podpisali v Kranju kon
federalno pogodbo o ustanovitvi 
Konfederacije sindikatov 90. Za
enkrat so jo podpisali Obalna 
sindikalna organizacija, Sindikat 
pomorščakov Slovenije, Neod
visni sindikat Slovenije Ptuj 
(znan kot Plohlov sindikat), Sin
dikat igralniških delavcev in Sa
mostojni kranjski sindikati. Pra
vijo, da so vrata odprta vsem sin
dikatom podjetij, panožnim sin
dikatom, območnim, poklicnim, 
interesnim in drugim legitimnim 
sindikalnim organizacijam. Spre
jeli so načelo nevmešavanja 
v pravice vsake članice do samo
stojnosti. Konfederacijo vodi 
svet, ki sprejema odločitve s kon
senzom in ne more posegati v no
benem primeru v suverene pri
stojnosti članic konfederacije. 
Trenutno imajo okoli 50.000 čla
nov, vendar razmere obetajo, da 
lahko Konfederacija sindikatov 
90 hitro preraste v vsaj enakopra
ven sindikalni faktor Slovenije.

Privatizacija in ustava
Konfederacija sindikatov 90 je 

med prvimi ukrepi sprejela pri
pombe na predlagani zakon 
o privatizaciji. Da mislijo zares, 
kaže že zahteva, da se o njego
vem sprejetju izvede referen
dum. Menijo namreč, da bo imel 
ta zakon za bodoči materialni in

socialni položaj delavcev bistve
no usodnejše posledice kot pa 
nova ustava, čeprav je sprejema
nje ustave pod precej večjo po
zornostjo javnosti kot zakon.

Konfederacija sindikatov 90 ne 
pristaja na enostavno skupščin
sko proceduro, saj pomeni, da 
bodo delavci, ki so nesporno edi
ni ustvarjali obstoječe družbeno 
premoženje, ob privatizaciji osta
li praznih rok.
Razlaščeni delavci

Bivši razlaščeni lastniki bodo 
dobili za razlaščeno premoženje 
odškodnino. Enak odnos zahte
vajo tudi delavci. Ob vsem go
vorjenju o »nelastnini« so bili de
lavci izigrani, saj gre v bistvu pri 
njih za dejanske lastnike, vsaj ti
stega premoženja, ki so ga s svo
jim delom ustvarili.

Sklad za razvoj naj bi sedaj 
s kupnino za prodana družbena 
podjetja in prodajo delnic prido
bil ogromno denarno premože
nje. Bivšim lastnikom bodo iz
plačali odškodnino. Zakaj ne bi 
bili na enak način iz tega premo
ženja odškodovani tudi delavci?

Ne vztrajajo pri zahtevi, da je 
treba delavcem v celoti povrniti 
vrednost sedanjega družbenega 
premoženja, zahtevajo pa za de
lavce vsaj delež v takšni višini kot 
se predvideva za popust pri na
kupu delnic. Tako bi tudi odpad
le računice o popustih pri delni
cah. Predlagajo, da se delnice 
prodajajo v načelu brez popustov 
ali le z minimalnimi popusti, de
lavcem pa naj sklad izda obvezni
ce za določen delež privatizirane
ga družbenega premoženja.
Pitanje države

Sklad Republike Slovenije za 
razvoj je institucija države. Pre
nos družbenega kapitala na sklad 
ne pomeni v bistvu nič drugega 
kot njegovo podržavljanje. V bi
stvu gre za dodatno financiranje 
države še z delom dobička podje
tij v obliki dividend na podarjene 
delnice. Konfederacija sindika
tov 90 meni, da ni nobenih razlo
gov za dodatno pitanje države in 
'zato takšen pristop absolutno za
vrača.

Delež pri dobičku podjetja na 
podlagi delnic, ki sicer pripada 
Skladu R Slovenije za razvoj kot 
formalnemu lastniku, naj bi na
menili ali pokojninskemu skladu

ali pa delavcem podjetja za tri
najsto plačo.

Soupravljanje
Konfederacija med drugim tu

di zahteva delavsko participacijo 
pri upravljanju podjetij vsaj na 
nivoju, kakršnega poznajo razvi
te evropske države. Zahtevajo 
tudi, da se vprašanja rešijo že 
v zakonu o privatizaciji, ker tja 
sistemsko sodijo.

Holdingi
V odnosu do holdingov, Kon

federacija pravi, da gre za sistem
ski hibrid, ki ga je rodila doseda
nja parcialna lastninska reforma. 
Povečini so nastali samo s knjigo
vodskimi prenosi kapitala med 
podjetji v ovkiru bivših SOZD- 
ov. Sedaj razpolagajo z ogrom
nim kapitalom, vendar pa nimajo 
ustreznega organa upravljanja. 
Gre za ekonomski in pravni ne
smisel, ki ga je treba odpraviti 
z obvezno uvedbo začasnega 
skrbništva.
Samovolja direktorjev

Ob zanimivih zahtevah Konfe
deracije sindikatov 90 dodajmo, 
da pišoči novinarji opažajo že 
tragično stanje, v katerem so se 
znašli delavci. Praksa kaže, da 
jim ni nobena od obstoječih 
strank blizu. Komunistična stran
ka je bila v resnici stranka urad
nikov, tako da so si njene nasled
nice te uradnike tudi primerno 
razdelile. Ob tem vse po vrsti 
ženejo vik in krik o napadih na 
»rdeče« direktorje, praktično pa 
nihče o napadih na delavce, ki so 
zaradi politike predhodnikov 
rdečih strank prišli v položaj, ko 
lahko sedanje vladne stranke de
lajo z njimi, kar hočejo. Celo 
več. Medtem , ko ostajajo delav
ci ob sindikalni razcepljenosti 
prepuščeni samim sebi, se direk
torji (rdeči seveda, saj drugih 
praktično ni) organizirajo v klu
bu Manager in izsiljujejo delav
ske svete k odločitvam o visokih 
direktorskih plačah v času, ko 
delavci večkrat nimajo niti za 
kruh.

Stvari so pogosto pripeljane že 
prek meja dobrega okusa. Tisti 
najsposobnejši iz vrha (samo) 
opevane delavske avantgarde so 
postali najbolj kruti do razreda 
v imenu katerega so dolga leta 
vladali.

KONČNO PREMIK, ČEPRAV LE BESEDNI IN NA PAPIRJU

Zbogom, Srboslavija!
Danes bo za Slovence spet dan 

»D«. Republiška skupščina na
mreč razpravlja o - nepooblaš
čeno so prišli v javnost — novih 
korakih za odhod iz Jugoslavije. 
Iz slovenske ustave gre ven vse, 
kar diši po Jugoslaviji. Demos- 
krati hkrati hitijo, da iz slovenske 
ustave odstranijo tudi rdečo 
zvezdo.

Zadnji sestanek v Beogradu, 
čez dva dni bo nov v Sarajevu, je 
sicer minil bolj civilizirano. Ste
nograma sicer ne bomo videli, saj 
Jovič meni, da bi to škodilo. Lju
dje bi namreč lahko opazili, da se

je v Jugoslaviji moč tudi kaj do
govoriti.

Beograjska seja je pokazala, 
da imamo zdaj v jugi tri pare 
rešitev: srbsko-črnogorsko, ma- 
kedonsko-bosansko in hrvaško- 
slovensko. To jamči tudi drugač
no glasovanje v predsedstvu. Bo
sanci in Makedonci bodo za Sa
rajevo pripravili nekakšno vmes
no rešitev; med »moderno« fede
racijo in zvezo samostojnih 
držav.

Glavni problem jugoslovan
skih pogajanj je še vedno dejstvo.

da mnogi ne morejo razumeti, da 
suverene republike ne pomenijo 
zapiranja vase. Pa je resnica pre
prosta: Najprej moraš biti suve
ren in samostojen, da se lahko 
odpiraš navzven.

Markovič pa je še vedno sa
njač. Čeprav Jugoslavije pravza
prav več ni, še vedno upa, da bo 
ta postala vse bolj enotna in bo 
vse več komande v Beogradu. 
Tako meni, da bo NBJ imela več 
besede po vsej državi, da bodo 
mnenja ustavnega sodišča SFRJ 
izvršljiva (kar bi bilo neustavno, 
če gre za ustavne določbe repu
blik, o katerih zvezno ustavno 
sodišče da lahko le mnenje.) 
Markovič tudi sanjari, da bi zvez
ni tožilec lahko ukrepal v vsaki 
jugo občini, pri tem pa pozablja, 
da bi moral takšne pristojnosti 
dobiti tudi zvezno sodišče. Hkra
ti, ko razglaša, da republike spet 
redno plačujejo v zvezno blagaj
no, sporoča, da je prišla le deseti
na denarja.

Kakorkoli že, danes bomo ko
rak dalj od Srboslavije. To nas 
lahko le veseli, čeprav bomo še 
dolgo nervozni, prestrašeni, ob
sojeni na negotovost. Globoko 
dihajte, zdržite! Poseben nasvet 
pa dajemo tistim, ki imajo denar 
v tujih bankah. Dvignite ga, 
imejte ga v nogavicah. Žalostno, 
vendar edini način, da ne boste 
ostali brez. Zakaj? Slovenci do
bivamo svoj denar, čeprav bo 
morda le »vzporeden«, jamstva 
federacije za devize bo konec.Takole je vse skupaj videti realneje

SLOVENIJA
S KOMUNISTIČNO TRADICIJO

Muca
pojedla...

Po svetu zaradi »drobnja- 
rij« odstopajo ministri in celo 
vlade. Pri nas, kot priznavajo 
tudi družboslovci, demokrati
zacija družbe še ni prišla tako 
daleč, da bi za vsako figo pa
dala slovenska vlada. Vlada 
lepo ostaja na svojem mestu 
— navkljub predvolilnim ob
ljubam, ki se jih ne da izpol
niti, navkljub kršenju lastnih, 
slovenskih zakionov, navk
ljub vsem besedam o graje
nju pravne države in demo
kratičnega reda. Vse besede 
kot da je muca pojedla...

Človek več ne ve, kaj bi si 
ob vsem nenavadnem mislil. 
Koalicija na oblasti še vedno 
govori o »komunistični dediš
čini«, republiški skupščinski 
poslanci, ki »špricajo« zase
danja, si drznejo nesramno 
napadati kritike novinarjev, 
varnostniki ob povratku vlad
ne delegacije iz Beneluksa 
preprečijo fotoreporterjem 
delo, republiški odbor za pra
vosodje in upravo na svoji se
ji povsem resno kritizira ci
ničnost Delovega karikaturi

sta, vlada meni nič tebi nič 
predlaga nenamensko porabo 
cestnega oziroma bencinske
ga dinarja.

Tudi javnomnenjske razi
skave v Sloveniji kažejo, da 
slovenski vladi ni več treba 
tako trmasto vztrajati na se
danji sestavi. Slovenci veči
noma nič več ne dajo na poli
tični imidiž. Ob rastoči brez
poselnosti in davkovnih obe
tih bi Demosovo vlado imeli 
vsaj malce raje, če bi kakšne
ga nesposobnega ministra za
menjala. Ali obratno. Če kak
šen minister meni, da v vladi 
s svojimi idejami in predlogi 
nima kaj iskati, saj je večino
ma preglasovan, bi že v ime
nu lastnega ponosa moral od
stopiti. Tako počnejo to 
v svetu. Pri nas pa se promet
ni minister Marjan Krajnc re
cimo jezi na dejstvo, da mu 
bodo »nenamensko« požrli 
tretjino namenskega denarja 
za ceste v letu 1991, odstopi 
pa ne. Alije s službami v Slo
veniji res že tako hudo, da 
niti minister ni več gotov, če

bo po odstopu sploh še dobil 
delo?

Vse bolj postaja očitno, da 
zavora novi slovenski oblasti 
ni tolikokrat omenjena »de
diščina«, kolikor zgledovanje 
po načinu dela, vlad v prejš
njem sistemu. Kako si sicer 
razlagati, da v javnost vse po
gosteje pricurljajo vesti o do
govarjanju ministrov s posa
meznimi gospodarstveniki 
o tem, kako bi jim pogledali 
skozi prste, o nekakšnih »za
upnih skupščinskih gradivih, 
ki so si jih novinarji drznili 
objaviti«, o vse pogostejših 
izpadih slovenskih oblastni
kov ob vsakem javnem mne
nju, ki ni enako njiho
vemu ...

Zaenkrat je gotovo, da je 
marsikakšno obljubo vlada
joče večine in njenih govor
cev v Sloveniji že pojedla mu
ca. Bati se je da bo muca 
zdaj, ko je zmanjkalo besed, 
pričela malicati kar Slovence 
same...
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ENA LASTOVKA ŠE NE PRINESE POMLADI

PRAVICA Ni ZASPALA

Knapom bodo sodili
Želim, da v vašem časopisu 

osvetlite dogodke, ki so bili od
ločilni pri gradnji zelo razvpite 
smučarske skakalnice v Vele
nju. Gradnja omenjene skakal
nice se je pričela 1987 in to zelo 
pospešeno, pa vse do leta 1988, 
ko je bila zelo slavnostna otvo
ritev le-te.

Vse to vam pišem zato, ker 
sem bil pod pritiskom vodilnih 
oseb v DO RLV v tem smislu, 
ker sem moral kot skladiščnik 
v glavnem skladišču DO RLV 
pravočasno skrbeti za pripravo 
materiala kovinske konstrukcije 
že omenjene skakalnice. Nada
lje moram še povedati, da to 
ni bilo moje področje in tudi ni 
bilo opisano v opisu del in dolž
nosti mojega področja oz. de
lovnega mesta kot skladiščnika 
črne metalurgije. Zaradi te situ
acije in tudi zaradi posebnih in
teresov vodilnih ljudi v omenje
ni organizaciji mi je disciplin
ska komisija izrekla ukrep pre
nehanja delovnega razmerja 
v tej DO, čeprav za to niso bili 
podani zadostni razlogi za tak
šen strog ukrep.

Kakšne mračne sile so bile 
prisotne pri gradnji skakalnice, 
sem izvedel preko organov od
krivanja, ki so stvar raziskovali, 
ko so mi pokazali specifikacijo 
materiala, ki se je nanašala na 
izgradnjo skakalnice in tudi iz- 
dajnice, ki so se nanašale na 
določena stroškovna mesta DO 
RLV, ki so financirala izgrad
njo skakalnice. Ob tem sem 
upravičeno podvomil v pravil
nost poslovanja določenih vo
dilnih oseb. Zakaj? Že leta

1990, meseca januarja, je prei
skovalni sodnik temeljnega so
dišča v Celju odredil, da Zavod 
za izvedensko mnenje v Zagre
bu poda strokovno analizo 
o količini porabljenega materi
ala za izgradnjo skakalnice. 
Vsa dokumentacija za skakal
nico ni bila poslana na omenje
ni institut in zaradi tega še do 
sedaj niso uspeli izdelati ustrez
ne ekspertize. Vse to pa ni slu
čaj, ker kakor sem že dejal, se 
za vsem tem skrivajo čudne 
igre. Obstajajo namreč doku
menti, ki imajo posebne označ
be za skakalnico in ki sploh 
niso v spisku na omenjenem za
vodu v Zagrebu. O tem sem se 
tudi sam osebno prepričal na 
tem zavodu. Strokovnjaki v Za
grebu so zato začudeni. Kako je 
mogla biti skakalnica zgrajena 
brez vsakih materialnih in fi
nančnih izračunov? Ne bi želel 
naštevati imen nadrejenih, ki so 
pritiskali name, da sem material 
za skakalnico smučarskega klu
ba pravočasno pripravljal. Na
zadnje pa sem od istih oseb bil 
udeležen zelo črnih kritik, češ, 
da tega sploh ne bi smel poče
njati in tako sem pač ostal greš
ni kozel ali bolje rečeno, žrtve
no jagnje.

Napisal sem vašemu uredni
štvu stvari, ki so vredne sezna
njanja delovnih ljudi in obča
nov; vodilnim in odgovornim 
v DO RL V pa v premislek, da 
bodo tudi oni nosili posledice 
odgovornosti, katerim pa se se
daj spretno izmikajo.

BRALEC iz Šoštanja, 
naslov v uredništvu

Vojak po sili
Ker še živi precejšnje število 

naših (slovenskih) državlja
nov, ki so utrpeli veliko ali 
manjšo škodo radi Hitlerjeve
ga nasilja in pregona, obveš
čamo vse vojne ujetnike, ki so 
jih Nemci prisilno odpeljali 
v ujetniška taborišča in to 
aprila, maja 1941, vse odpe
ljane na prisilno delo, interni
rance, prisilno mobilizirane 
v nemško vojsko od leta 1942 
dalje, izgnance iz Slovenije, 
prisilno izseljene v Šlezijo, po
sebno s področja Brežic, Kr
škega itd., nadalje politične za
pornike po letu 1945(od ju
goslovanskih oblasti), vojne 
ujetnike (bivše nemške voj
ske), ki so bili ujeti od Rusov, 
Amerikancev, Angležev itd. in 
bivali v njihovih vojnih tabo
riščih in bili istočasno na pri
silnem delu, nadalje vse tiste 
prisilno mobilizirane nemške 
vojake, ki so se vrnili v Slove
nijo ter v taboriščih pod naj
težjimi pogoji čakali na osvo
boditev odn. vrnitev na svoj 
dom, bomo skušali, po sklepu 
Območne organizacije Stran
ke sivih panterjev Slovenije 
v Celju, v čimvečjem številu 
evidentirati. Omenjena stran
ka upokojencev je ustanovila 
komisijo in to 18.01.1991, ki 
bo delala aktivno v tej smeri, 
da zgoraj omenjeni dosežejo 
svojo pravice do pripadajoče 
odškodnine, ki jo morajo 
Nemci plačati.

Pripominjamo, da Nemčija 
še ni poravnala svoje obvez
nosti do Slovenije in drugih 
republik. Jugoslavija (bivše 
vlade) še niso izterjale za pri
zadete odškodnine po pari
škem in londonskem sporazu
mu, seveda iz razloga, ker še

ni bila ratificirana mirovna 
pogodba med Nemčijo (za- 
padno) in Jugoslavijo.

Važno je tudi dejstvo, da 
Zvezni organi (Beograd) že 
postavljajo zahtevek Nemčiji, 
naj plača pravične odškodni
ne za ca. 240.000 vojnih ujet
nikov in ca. 800.000 interni
rancev. Ali ne obstoji tu boja
zen, da se lahko Sloveniji zgo
di (predvsem prizadetim Slo
vencem), da se bodo morali 
boriti za svoje pravice potem, 
ko bo prepozno, potem, ko bo 
Beograd že pokasiral vse tisto, 
kar bodo Nemci voljni plača
ti, kar zadeva upravičene od
škodnine?

Vse prizadete odn. upravi
čence do odškodnin naproša
mo, da se javijo na območno 
organizacijo Celje Stranke si
vih panterjev — upokojencev 
Slovenije in sicer:
— ali na telefon (063) 26668, 
sporočili bodo krajše po
datke,
— s kratkim pismom in po
datki oškodovanca zakaj zah
teva odškodnino,
— lahko pa se javijo tudi 
osebno pri naslovu:
Stranka sivih panterjev

— upokojencev, 
KRIŽANIČ RUDOLF, Celje, 

Čopova ul. 7

Odgovor dipl. 
ing. Janku 
Ručigaju
Izjava

Podpisani Boris Pahor, pi
satelj in urednik revije Zaliv,

izjavljam, da je gospod dipl. 
ing. Janko Ručigaj med prvi
mi kulturniki v Evropi pri
sluhnil zavzetosti naše revije 
za potrditev slovenske narod
ne zavesti. Za dosego tega ci
lja je prevzel iniciativo za 
ustanovitev društva, ki naj bi 
podprlo šolanje ubožnih 
učencev in dijakov pripadni
kov k obema narodnima 
skupnostima v Italiji in Av
striji. Tako se je porodila iz
redno pomembna podporna 
organizacija Pro cultura Slove
nka, ki je priskočila na po
moč številnim potrebnim mla
dim ljudem, v Italiji predvsem 
tistim iz Beneške Slovenije.

Rojstvo organizacije Pro 
cultura Slovenka je revija Za
liv pozdravila in izrazila, tako 
kot drugi listi, zadoščenje ob 
tako plemeniti zamisli.

Zato je absurdno, da je ing. 
Ručigaj pod prejšnjim reži
mom v Sloveniji namesto 
pohvale doživel odklon za 
svoje plemenito delovanje. 
A zato tudi podpisani priča
kuje, da bo v novem demo
kratičnem družbenem sistemu 
v Sloveniji storjeno vse, da se 
krivične odločitve na račun 
ing. Janka Ručigaja popra
vijo.

BORIS PAHOR, Trst

Sporočilo za 
javnost

Dne 4. februarja smo se na 
našo prošnjo sestali predstav
niki Društva za varstvo okolja 
Celje z vodstvom »ETOL- 
IFF« Celje.

V daljšem razgovoru so nas 
seznanili z nameravano adap
tacijo lastne čistilne naprave, 
ki služi za predčiščenje odplak 
iz tovarne v Škofji vasi v ka
nalizacijo in po njej v Savinjo.

Dne 14. I. 1991 so podpi
sali pogodbo s »Hidroinžini- 
ringom« v Ljubljani, ki bo 
v treh mesecih po plačilu, t.j. 
do aprila letos izdelal ustre
zen projekt. Čistilno napravo 
naj bi adaptirali do konca le
ta. To za Društvo za varstvo 
okolja Celje pomeni, da 
»ETOL-IFF« Celje v času ča
sopisnih polemik z društvom 
dejansko ni imel in tudi še 
nima v celoti rešen problem 
spuščanja odplak iz proizvod
nje, saj sicer projekta ne bi 
naročil.

V razgovoru smo več časa 
namenili komunalni čistilni 
napravi v Škofji vasi, ki stoji 
že vršto let in pravzaprav ni
koli ni delovala. »ETOL- 
IFF« je v njej videl rešitev za 
svoje probleme. Povedali so 
nam, da pri projektiranju či
stilne naprave niso upoštevali 
podatkov »ETOL-a« odplak 
kot so tiste, ki naj bi jih čistili 
v Škofji vasi. »ETOL-EFF« je 
čistilno napravo sofinanciral. 
Ker je bilo zanjo sicer uprab- 
Ijano veliko družbenega de
narja, ne bi smelo ostati le pri 
ugotovitvi, da čistilna naprava 
ne dela.

Predstavniki »ETOL-IFF« 
so nam tudi povedali, da ima
jo vse druge ekološke proble
me rešene in ne onesnažujejo 
okolja, kar velja tudi za zrak. 
Glede na to, da je v študiji 
Zavoda za socialno medicino 
in higieno Celje zapisano 
drugače, bomo skušal od te 
ustanove dobiti ustrezno po
jasnilo. Po izjavah predstav
nikov »ETOL-ov« imajo re
šeno tudi vprašanje odpadkov 
(zatrjujejo, da posebnih od
padkov nimajo), hrup v pro
izvodnji pa je v dovoljenih 
mejah. Radioaktivnih snovi 
v tovarni pa ne uporabljajo.

JANEZ ČRNEJ, 
DVO Celje



5. STRAN

Verouk na 
šoli

V vašem časopisu NOVA 
DOBA smo v rubriki RES 
JE... prebrali, da smo na Os
novni šoli v Rimskih Toplicah 
uvedli nov predmet — vero
uk. Ker gre za očitno napačno 
navajanje podatka o razširitvi 
predmetnika na naši šoli, saj 
verouka zanekrat še nismo 
vključili v naš predmetnik, 
predlagamo, da v zvezi s tem 
objavite popravek.

V bodoče vas prosimo, da 
vse, kar pišete o naši šoli, pre
verite na obeh straneh.
Hvala
Lepo vas pozdravljam!

BOBRANA BOŽIČ, 
ravnateljica OŠ A- Aškerca, 

Rimske Toplice

Drago
plavanje

Obračam se na Vas po po
moč. Imam tri otroke. Dva sta 
v osnovni šoli, tretji pa v vrtcu 
v Novi vasi. Za starejšega pla
čam mesečno 300 din za 14 ur 
baleta, za drugega 250 din za 
8 ur glasbene šole, za tretjega, 
ki je v vrtcu pa bom morala 
plačati za 10 ur plavalnega 
tečaja kar 600 din.

Po skopih informacijah, ki 
mi jih je uspelo dobiti, je pla
valni tečaj v privat organizaci
ji, vendar vrtec ni niti posku
sil dobiti drugega ponudnika. 
Po besedah vzgojiteljice je do- 
sedaj organiziral vse vrtec 
sam, imamo tudi vzgojiteljice, 
ki znajo učiti plavati. Zakaj so 
izbrali najdražjo organizacijo 
plavalnega tečaja?

Denar moramo nakazati na 
Neptun. Tam so mi povedali, 
da s plavalnim tečajem nimajo 
nič, njihov glavni funkcionar, 
sicer direktor svojega podjetja 
je za vse odgovoren (Jurak, 
njegova žena je zaposlena 
v vrtcu).

Preko Vašega časopisa ob
vestite javnost — starše, da 
bodo videli kako nas izkoriš
čajo tam, kjer smo seveda 
dovzetni, saj bi radi, da naši 
otroci znajo plavati. Prej so 
bili prijavljeni vsi otroci v ma
li šoli, sedaj jih je veliko odbi
la visoka cena. Vodstvo vrtca 
še ni doumelo, da je med kon
kurenco možno dobiti cenejše 
ponudbnike — sicer pa se za 
kaj takega niti potrudili niso. 
(15 otrok v skupini prispeva 
za 1 uro 900,00 din) 
Pozdravljeni!

MARIJA KNEZ, Celje

Pismo
Izletnika

Ko sem prebral pismo 
predsednika DS Ivana Kranj
ca in predsednika Borisa Ko
čevarja, sem se moral pošteno 
nasmejati. Kot prvo, zakon 
o svobodnem tisku nikjer ne 
predvideva, da se članek mora 
objaviti. Sploh pa ne, da se 
objava zahteva. Izletnik trdite, 
da je zdravo in stabilno po
djetje. Lani je v devetih mese
cih imel samo 22 milijonov

izgube. Ja, če premislimo, to 
res ni veliko — nekaj glavnih 
denarnih dobitkov na 3x3. 
Pa tudi pišete, da vi natanko 
veste, kje nastajajo izgube in 
da jih boste odpravili. Pa ja ne 
s tožbo Nove dobe? Ali pa 
boste sedaj tožili še mene. 
Dajte no! Pa nikar ne pozabi
te zahtevati od sodnice Mo- 
škonove, da objavi obtožnico. 
Lep pozdrav g. Severju, Izlet
niku pa sporočam, da že 
štpijim
BRANKO BREZNIK, Celje

STALIŠČA
LDS
V OBČINI 
ŠENTJUR

Šentjurski liberalni demo
krati izražamo globoko za
skrbljenost zaradi vse večjega 
odlašanja reševanja temeljnih 
in najbolj ključnih problemov 
naših občanov. Predvolilne 
obljube strank se kažejo kot 
prazne črke na papirju. Ka
drovska in programska sla
bost sedanje oblasti se od vo
litev dalje samo še poglablja 
v napake prejšnje enopartij
ske monopolne oblasti, kate
ro smo prav člani naše stran
ke, takrat še ZSMS — liberal
ne stranke, v stari skupščini 
razsuli tako, da se je morala 
tudi v naši občini na volitvah 
spustiti v enakopraven boj za 
oblast. S tem so člani in sim
patizerji naše stranke v ta
kratni skupščini opravili zgo
dovinsko nalogo.

V prepričanju, da se bo po 
volitvah konstituirala nova 
pluralna oblast v dobrobit 
vseh naših občanov, je v bi
stvu nastal nov vladajoči 
blok, podoben bivši SZDL, 
ki funkcionira po principu 
enopartijske oblasti s šibkimi 
notranjimi frakcijami. O pre- 
živelosti boljševiške izkušnje 
ne kaže izgubljati besed.

Odsotnost kadrovskega 
potenciala se je odslikala 
v tem, da taka koalicija ni 
bila sposobna združiti oz. 
medse sprejeti ter oblikovati 
vlado iz najboljših strokov
njakov, temveč je morala po 
mandatarja k opozicijski 
stranki, ki je na volitvah do
bila najmanj podpore, vlado 
pa je oblikovala na osnovi po
litičnega prepričanja. Libe
ralni demokrati pri postavlja
nju take oblasti nismo hoteli 
sodelovati, ker nam je bilo že 
v naprej jasno, da to ne more 
roditi dobrih rezultatov.

Po skoraj letu dni od prev
zema oblasti vladajoči koali
ciji ni uspelo ustvariti takore- 
koč nobenega vidno dobrega 
rezultata. Zato bi lahko po
novili naše zahteve, ki smo 
jih v stranki zastavili že stari 
oblasti pred skoraj dvema le
toma s samo šentjursko de
klaracijo, iz katere je realizi
rana le točka o izvedbi svo
bodnih volitev, k čemer smo 
bistveno prispevali prav v na
ši stranki tudi tako, da smo 
pomagali pri začetnih težavah 
novih političnih subjektov 
v občini (npr. kmečki zvezi). 
Vse ostale točke so odprte še

naprej, od šentjurske obvoz
nice in nadvoza za Hruševec, 
plinifikacije Šentjurja, izgrad
nje doma za ostarele občane, 
izgradnje mnogih vaških in 
širših odsekov cest, kot so od
seki v Loki, na Prevorje itd., 
zapostavljanju in razvredno
tenju kmečkega dela itd. Pri
družili so se jim celo novi. 
Nezaposlenost mladih grozo
vito narašča, odpuščanja de
lavcev iz slabih podjetij, zara
di nepravilnega pristopa so 
ljudje v večih krajevnih skup
nostih globoko zavrnili ponu
jene programe krajevnega sa
moprispevka, k čigar spreje
mu je pozivala prav vladajoča 
koalicija DEMOS, nizke pla
če, negotov socialni položaj 
itd.

Pri tem pa je najbolj žalost
no, ironično in tragično to, da 
si občinska uprava dviguje 
plače nad vse razumne meje 
glede na situacijo gospodar
stva v občini. Se več, ona se 
širi prostorsko na nove loka
cije, za katere je tudi DE
MOS pred volitvami zahte
val, da ostanejo za podjetnike 
v občini. Izvršene so bile no
ve investicije v prostore, ki so 
bili pred nekaj leti šele zgra
jeni. Nakupujejo se novi, dra
gi avtomobili za potrebe ljud
ske obrambe, medtem ko za 
obrambo razpolagamo z iz
trošeno in zastarelo opremo. 
Pri tem pa vztrajno in oderu
ško pobirajo davke vseh vrst 
davkoplačevalcev, da ni po
sluha niti za nove podjetnike, 
kaj šele za sfero gospodarstva 
nasploh.

Vse to so stvari, na katere 
opozarjamo tudi v občinski 
skupščini, vendar zaman. Za
slepljenost z oblastno držo je 
prevelika. Zato smo dolžni 
opozoriti na to širšo javnost, 
naše volilce in simpatizerje. 
Oblast svarimo, naj se razre
ševanja problemov loti na na
čin, ki bo človeški za vse ob
čane. Ker ta oblast nima pra
ve opozicije v občinskem par
lamentu, jo rotimo javno, da 
je glavna opozicija, ki gleda 
pod prste zunaj parlamenta, 
in če bo potrebno se bo mora
la tudi organizirati.

Pismo smo zaradi dolžine 
morali skrajšati na polovičen 
obseg.
DARKO CEROVSKI, 
sekretar LDS Šentjur

Tudi
manipulacija 
z osamljenim 
prinese 
bolečino

Odločno protestiram proti 
načinu dela snemalca »Nove 
dobe«, katerega fotografije 
spremljajo tekst z naslovom 
»Ni je bolečine nad samota«, 
objavljenem v »Novi dobi« 
23. L 1991. Nastale so na 
nedopusten način, proti pravi
lom novinarskega poklica in 
s skrajnim pomanjkanjem

razumevanja in sočutja do lju
di, ki so z objavo fotografij 
prizadeti.

Vaš snemalec je že drugič 
»vdrl« na naš oddelek, ne da 
bi o svojih namenih obvestil 
pristojne, še manj pa, da bi 
pridobil privoljenje bolnikov 
za sodelovanje.

Novinarjem bi bili hvaležni 
za interes, ki ga kažejo za celj
sko zdravstvo, vendar tukaj 
gre za manipulacijo in celo 
zlorabo bolnikov, kar je vred
no obsodbe. Bolečina, ki jo 
prinaša ta manipulacija je 
enaka tisti, o kateri se govori 
v tekstu. Vsebina teksta pa 
ispričuje tudi to, da je vedenje 
pisca o strokovnem delu »do
bro« plačanih strokovnjakov 
pomanjkljivo in interpretacija 
le tega zlonamerna.

Glede na to, da to ni prvi 
primer iskanja senzacij zno
traj našega oddelka, bomo to
krat tudi sodno ukrepali.
Dr. VESNA NOVAK,

Celje

2.
Nova doba, 
spoštovani urednik!

Pišem vam po pooblastilu 
Krefl Ivana, katerega zasto
pam ter vas naprošam, da mi 
dostavite, v kolikor razpola
gate natančen naslov Franca 
Breznika iz Mannheima ali 
v ZRN ali v Jugoslaviji, glede 
na to, da je bilo v vašem ce
njenem časopisu objavljeno 
njegovo pismo.

V pričakovanju, da boste, 
v kolikor je to v vaši moči, 
naši prošnji ugodili, vas poz
dravljamo.
MARJAN ROŽIČ, odvetnik, 

Celje * v

3.
Uredništvo časopisa Nova 
doba,
v roke odgovornemu uredni
ku Branetu Pianu

Spoštovani, po priloženem 
pooblastilu zastopam Ivana 
— Janeza Krofliča iz Žalca.

V časopis Nova doba z dne 
6. februarja 1991 je bilo na 
strani 4, v rubriki pisma, ob
javljeno pismo bralke iz Žalca 
z naslovom »Samoprispevek 
in avto«. V citiranem pismu je 
bralka iz Žalca med drugimi 
tudi zapisala: »Zanima me, 
kako je lahko bivši predsed
nik KS kupil za rojstni dan 
svoji hčerki R 5 in da je med 
časom svojega predsedništva 
kar precej obogatel. To je sa
mo za uvod, lahko boste 
o tem še veliko pisali, saj bodo 
ljudje radi povedali veliko 
reči.«

Moja stranka je namreč tisti 
bivši predsednik KS, ob kate
rega se je bralka iz Žalca žalji
vo spotaknila.

Po mnenju moje stranke je 
bralka iz Žalca, katrere na
slov hranite v vaši redakciji, 
storila kaziva dejanje zoper 
čast in dobro ime z javno be
sedo preko naslovnega časo
pisa, zato prosim, da mi ne
mudoma pisno sporočite po
poten naslov avtorice omenje
nega članka.

V pričakovanju vašega ce
njenega odgovora vas lepo 
pozdravljam.

DRAGO TERŽAN,
odvetnik, Hmezad, služba 

pravne pomoči, Žalec

INDUSTRIJSKA PRODAJALNA
Zidanškova 27, Celje

To je trgovina z naj cenejšim ženskim 
in moškim spodnjim perilom, največjo 
izbiro body-ev, pižam, spalnih srajc, 

halj, svilenih nogavic in kopalk. 
Pridite in se prepričajte! 

HVALA ZA ZAUPANJE
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Napadi na 
dr. Capudra

NOVA^DODA

Ceneni nacionalrevanšist, narcisoidni demosiadovec, samo
morilski politik, antiumetniška roka, nekulturni pridigar in 
tako dalje se bere to, kar so zadnje dni objavili nekateri 
»kulturni« delavci naše dežele o dr. Capudru. Slog bi se podal 
kakšnim gostilniškim postopačem bizantinskega kova ali kveč
jemu še novinarjem(kam) vsem znane Politike-Ekspres. 
Avtorji teh formulacij pa se imajo za ljudi, ki naj bi bili 
kulturni — še več — delovali naj bi v prid kulture. Resnično ne 
morem verjeti, da bi ljudje, ki jim je lastno tako izrazoslovje, 
kar koli prispevali k slovenski kulturi.

V desetletjih stalinističnega boljševizma je dobil izraz »svo
boda« popolnoma drugo vsebino, kot pa jo je imel doslej. 
Spremenil se je v svoje nasprotje. Se to mar sedaj dogaja tudi 
z izrazom »kultura«?

Ali pa je vzrok za vik in krik iskati na področju, ki nima 
neposredne zveze s kulturo — Imenujemo ga preprosto »biz
nis«. Za razliko od gospodarjenja, kjer se pričakuje, da sode
lujoči za določen trud prejmejo primerno plačilo, se pod 
»biznisom« danes razume početje, ko se z zelo malo — ali nič
— truda da pobrati bogat izkupiček.

»Biznis« ni doma le na naftnih poljih, pri finančnih špeku
lantih in kar je še takšnih ptičev. Zelo dobro so znani prijemi, 
kjer je mogoče priti do precej denarja. Po domače se temu 
reče: vrtanje lukenj v proračun — v blagajno namenjeno 
skupnim potrebam. Medtem ko špekulanti vsaj tvegajo, si 
špecialisti za praznjenje proračunov to tveganje prihranijo. 
Taktika je preprosta. Treba je le napraviti ustrezen »nacionalni 
program« in nato dovolj glasno in ihtavo govoriti o njegovi 
pomembnosti za državo, ljudstvo, ali kako drugo skupnost 
z zvenečim imenom. »Promocija« takih »nacionalnih'progra
mov« teče v dveh smereh. Poleg utemeljevanja potrebnosti in 
pomembnosti se vsaj z enako energijo za nevedneže, tepce in 
sicer bedne pojave razglašajo vsi tisti, ki imajo proti tovrst
nemu zapravljanju skupnih dobrin, take ali drugačne pomi
sleke. Bolj ko je država neurejena, večji so uspehi takih 
podvigov. Ko je enkrat luknja v proračunu (beri: sredstva 
odobrena) napravljena, je jez podrt in »samopostrežbe« ni več 
moč ustaviti.

Napad na tiste, ki sredstva, zbrana za potrebe skupne blagi
nje varujejo, njih obrekovanje v javnosti, pritiski raznih vrst in 
celo grožnje, so le del scenarija, ki ga spretno zameglijo 
s poudarjenjem svojih »vzvišenih« ciljev, ki da jih baje zasle
dujejo.

Izrek, da je denar zaupan državi, zelo slabo zavarovan, ni 
nastal kar tako. Ko je odstranjen odpor v skupščini ali vladi, ni 
več nobenih krmilnih ali zadrževalnih mehanizmov. V gospo
darstvu — seveda urejenem — se trošenje sredstev opravlja na 
vseh ravneh in v vseh fazah. Prizadevanje za smotrnost je 
prisotna od vrha do spodnjega dela krmilne piramide. Tudi 
največje svetovne korporacije poskrbijo zato, da njihove naj
manjše enote »na terenu« ne morejo neodgovorno zapravljati.

Če se na srečo najde v novi slovenski vladi nekaj prizadev
nih ljudi, ki poskušajo, sredstva zbrana za skupno blaginjo, 
vsaj kolikor toliko usmerjati skladno njihovemu namenu, je 
kolizija s prej opisanimi »zbiralci« v naprej programirana. 
Način in sredstva za doseglo cilja so znana vnaprej — in če 
podvig slučajno ne uspe, tudi tveganja ni bilo. Pripravil se bo 
pač nov »nacionalni program«, zasnovala nova kampanja, 
določila nova tarča in igra se bo ponovila. Slovenci na splošno 
le nimamo tako slabega spomina, kot se nam pripisuje. Zato bi 
spomnil na članek, ki ga je v Delu pod naslovom »Hvala, 
kulturni tovariši« napisal dr. Matjaž Kmecl še v času, ko je 
v čeka Zveze komunistov Slovenije urejal vprašanja kulture. 
Zgodovina se pač ponavlja.

Verjetno nihče še ni pripravil pregleda sredstev, ki so bila 
zadnjih 10 let dana za kulturo — še manj pa, koliko so kulturi 
zares koristila, sploh če pomislim na »kulturo« in »kulturne 
delavce«, ki so sposobni uvodoma navedenih izrazov. Delo 
v prid kulture določenega naroda je, po mojem osebnem 
prepričanju, bolj poslanstvo kakor pa posel. Kdor v sebi čuti 
dovolj izpovedne moči, bo to svoje poslanstvo opravil pod še 
tako neugodnimi gmotnimi pogoji. Žgledov je doma in v tujini 
na pretek. Jer mar Solženicin svoja najboljša dela napisal kot 
štipendist kluba književnikov ZSSR? Je mar kdo pokojnega 
Mraka zasipal z denar jam?

Na drugi strani pa še tako veliki denarji, ki jih država 
nameni kulturi, niso niti najmanjša osnova za upanje, da bodo 
prebivalci od tega imeli vsaj minimalno kulturno korist. Spom
nimo se samo na ogromne denarje, ki so jih »zagonih« naši 
filmarji — nazadnje vključno s svojim podjetjem. Kdor se 
ogiba brivčeve delavnice, se malo čudaško obleče, pred 
kamero napol sleče kakšno žensko, da zvrniti ali razbiti avto
mobil in — da bo »action« popoln — ukaže še streljanje 
Ž brzostrelkami, sam sebe sicer lahko imenuje filmski režiser, 
je pa lahko le porok zato, da bo brezplodno zapravil denar, ki 
mu ga bo kdo dal. Takih »talentov« v svetu kar mrgoli. Veliko 
je tudi takih, ki ne vedo, da je hrup, ki presega 80 decibelov, 
dokazano škodljiv človeškemu sluhu in tisto, kar »proizva
jajo«, s pomočjo več desetin watov močnimi zvočniki, skušajo 
vnovčiti kot »umetnostni« dosežek — zlasti pri nekritičnih
— in to ne brez uspeha.

Na srečo imajo urejene države vsaj do neke mere izdelane 
mehanizme, ki preprečujejo plenjenje skupne blagajne. 
S takimi »projekti« običajno nočejo imeti nobenega opravka.

IVO JAKOP, Celje 

(dalje prihodnjič)
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Draga
Slovenija
_________________

-W <* «*. 4 milijarde l nujno
«K v prehodnem obdobju Številka je z« 20

. •#, niti dinarja, bi Se
vedno bili draga država. Ob vsem tempa v Ljubljani celo 
zagotavljajo, da gre za proračun v bistvu 10 do 12 
odstotkov manj denarja kot lani in to realno. Pojasnila 
1 Ulil Številkah so zelo preprosta: samostojnost je . 
treba plačati. To je seveda res, tako kot očitno ni bilo res 
v prejšnjih obljubah, kako bomo kot sodobna evropska 
država bistveno cenejši.

Ob tem naj opozorimo na izjavo rojaka Živka Pregla, 
ki je še vedno zvezni minister: »Slovenija bo zadržala lep 
del denarja, ki bi sicer moral v Beograd, a slovensko 
gospodarstvo zategadelj nima nič več denarja«. Naj 
dodamo: ob realnem zmanjšanju stroškov države, kot 
zagotavlja slovenska vlada, m m kot kaže tudi ne bo ostal 
brez službe niti en občinski, bivši sisovski ali republiški 
uradnik. Število brezposelnih delavcev pa gre že w deset- 
tisoče. Kaj ob tem pomagajo izjave posameznih strank 
Demosa, da je pomembna socialna varnost, da je 
pomembno gospodarstvo, njegova rezbremenitev...

Ljubljanska banka d. d. je s podjetjem EUROTRADE 
sklenila pogodbo za komisijsko prodajo medaljonov z odti
som Plečnikovega parlamenta ob Svetovnem slovenskem 
kongresu z napisi o naši deželi, plebiscitu, sreči, spravi...

Ana Jančar
63000 Celje, Zidanškova 18

Posredništvo premičnin, nepremičnin in komisijska 
prodajalna, antikvariat

- kmetija blizu Pod
četrtka, ravninska 
8 ha, 3 ha gozda, go
spodarsko poslopje 
in zidanica samo 
100.000 DEM

- montažna, vseljiva hiša, garaža, vrt v mirnem nepo- 
plavljenem delu Celja samo 85.000 DEM

- ob cesti Šmarjeta-Vojnik - starejša hiša, centralna 
vrt, vseljiva - cena 680.000,00 din

- v industrijski coni Ostrožno, starejša hiša, elektrika, 
voda, vrt z gospodarskim poslopjem (ali brez), široka 
možnost obrti - ugodna cena

- vikend hiša, gospodarsko poslopje, vinograd pri 
Vojniku - samo 35.000 DEM

- dvojček na Hudinji, novo opremljeno, telefon, cen
tralna, vrt, garaža - samo 140.000 DEM

Tet.: (063) 21-69/, 36-936

STABIL, MARKA, BON, CELAR, VINAR, TOLAR, LIPA...

Špetir okoli 
slovenskega denarja
Ali imamo Slovenci že svoj denar? Ga tiskamo ali ga ne 
tiskamo? Ga kujemo ali ga ne kujemo? S čim bi naj 
vstopili v Evropo? Bo to marka, bon, tolar, vinar, lipa, 
celar ali slabil?

Danes, ko Beograd ne 
odzvanja več ob vesteh, da 
Slovenci v resnici mislijo 
resno s svojo državnostjo, 
se sebi in svetu razgaljajo 
v pravi luči. V tisti mali, 
poniglavi, zaplankani in ro- 
dodelski podobi, kakršni 
v resnici smo. Smo bili in, 
kot vse kaže, še nekaj časa 
bomo.

V teh zmešanih časih, ko 
bi naj vsi stopili v eno gaz in 
vsak po svojih najboljših 
močeh to izčrpano in od 
prerekanj utrujeno domovi
no rešili siromaštva, tlačan
stva in tiranov, vsak zase in 
po svoje skuša zakoličiti 
svoj ali božji oral pridobit- 
ništva.

Primerov je vsak dan ne- 
broj. Poglejmo samo prere
kanja, hinavščino in stre- 
muštva okrog slovenskega 
denarja. Medtem ko so se 
razvodenele jalove razprave 
o simbolih, ki bi naj upo
dabljali slovensko državo, 
se skrito pred narodom bije 
neizprosen boj okrog slo
venskega denarja. Ne 
o vrednosti, zlati ali drugi 
podlagi, ne, v imenu, 
o tem, kdo ga bo tiskal in 
koval.

Tako kot smo v kot pri
peljali razmislek o simbolu 
slovenske državnosti, smo 
zdaj na tem, da ofranžimo 
še denar. Eni spet slinijo za 
Dunajem (vinar — Wien) 
drugi ne morejo izpod krila 
Marije Terezije (tolar), ne
kaj jih je celo, ki menijo, da 
bi naj naš slovenski denar 
imel nadvse butasto ime 
— stabil . . .

Zdaj ko to berete, doma 
in v tujini drdrajo tiskarski 
stroji in stiskalnice ter bru
hajo različne papirje in ko
vance, ki bi naj bili ali šele 
bodo slovenski denar. Vsak 
po svoje, s to ali ono stran
ko, v imenu ali brez sloven
stva se pehajo za dobičkom.

»To so zahtevani projek
ti, ki zahtevajo mnogo zna
nja, strokovnosti in tudi od
govornosti. Nič manj pa ni 
zanemarljiv flnačni del. 
V trenutnih razmerah kov
nica ni zanimiva, ker so 
stroški preveliki,« pravi 
Darko Končan, ki je v celj
skih zlatarnah odgovoren 
za to vrsto poslov. »Naši 
strokovnjaki so v sodelova
nju z najodgovornejšimi 
strokovnjaki pripravili vrsto 
predlogov in osnutkov za 
nove kovance. Mi smo izha
jali iz nespornega stališ a, 
da gre za tretjo slovensko 
državotvornost, po Karan
taniji in vladavini celjskih 
knezov, zato smo v osnutke 
vnesli prav te simbole: 
knežji kamen, naše morje 
in Triglav, grb celjskih kne
zov, ki smo ga prenesli 
z njihovih kovancev. Pro
jekt je razdelan, kovancem 
s simboli bi naj sledila vrsta 
kovancev s podobami naših

velmož. Trenutno se ukvar
jamo z izdelavo kovanca 
s podobo grba celjskih kne
zov, kot je bil odtisnjen na 
njihovem denarju , in ga 
bomo podarili najboljšemu 
slovenskemu skakalcu ob 
zaključku svetovnega poka
la v Planici . . .«

V Zlatarni Celje pa smo 
tudi izvedeli, da celjski zla
tarji že pripravljajo odlitke 
za šest nagrad skakalcem

Grb celjskih knezov, ki zgovorno priča o njih moči in veliko
sti posesti, ki je bila večja od današnje Slovenije.

Darko Končan: »Njega dni 
nas je pestilo pomanjkanja 
surovin, zdaj davki...«

v Planici. Gre za dva kom
pleta v vrednosti od pet ti
soč do 400 švicarskih 
frankov.

In za prestiž. Kajti, kako 
si drugače razlagati v javno
sti sicer malo znani spor, ko 
je Peter Reberc (Slovenski 
krščanski demokrati) ovadil 
dr. Bogdana Oblaka — Ha
murabija in »neznanega iz
delovalca kovancev«, ker 
ruši »monetarno politiko 
SFRJ« in zahteval, da bi bil 
zato ustrezno kaznovan. Slo 
pa je za isti izdelek Zlatarne 
Celje, ki je od njegovega 
strankarskega kolega dobra 
dva meseca predtem dobil 
blagoslov gospoda ministra 
dr. Andreja Capudra . . .

V času brezzakonja se jih 
je mnogo spomnilo na ti
skanje različnih papirjev in 
stiskanje najrazličnejših ko
vancev, čeprav je resnici na 
ljubo treba priznati, da je 
bil pri tem prvi in prišel 
najdlje prav Hamurabi 
s svojo lipo in vinarji. Toda 
to, da na denarju v resnici 
ni imena, je dokazal tudi 
Hamurabi. Ko so v Zlatar
nah Celje ugotovili, da ob 
novih davščinah izdelava 
kovancev sploh ne vzdrži 
stroškov (vsepovsod v svetu 
je ta dejavnost podprta iz 
državne blagajne) so se so
delovanju z Lipa holding 
odpovedali, Hamurabi pa je 
svojo kovnico preselil čez 
dvorišče, v Aureo, ki bi mu 
naj skovala kovanec za 10 
lip in v Maribor, kjer bi mu 
naj v Tovarni avtomobilov 
kovali — vinarje . . .

In tako kot gospod Peter
le poslancem ni mogel po
kazati novega slovenskega 
denarja, ki so ga predtem 
na skrivaj tiskali v tedanjem 
Aeru, ker je šlo le za »bon«, 
tudi Hamurabi ne more po
kazati svojega zlatnika za 10 
lip, ker Aurea ta trenutek 
ne zmore tovrstne kovnice 
in stroškov.

ji' K,
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Predloga za odtis knežjega kamna z Gospe Svete v kovanec 
slovenske države po zamisli Vincenca Vipotnika.

Zlatarne Celje bodo ob Svetovnem slovenskem kongresu 
skovale zlatnik s podobo škofa Antona Martina Slomška.

Odtis edinega resnično samo slovenskega denarja: kovanec 
celjskih knezov.
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PRETOVORILI PET IN POL MILIJONA TON

Slovensko 
okno v svet
Recept za uspeh: modernizacija tehnologije pretovora in 
zmanjševanje števila zaposlenih. Luka Koper je postala naj
večja avstrijska luka. Avtomobili z daljnega vzhoda, banane, 
voda izpod Karavank preko Luke Koper.

predora. Na tem področju bo 
potrebno še veliko narediti, 
saj bo le* tako manj možnosti, 
da bi blagovni tokovi zaobšli 
koprsko luko.

V Luki Koper so lani pre
tovorili 94.000 zabojnikov,

stoikov več kot leto poprej.
Preko naše luke od maja 

meseca dalje potujejo tudi av
tomobili, med njimi Hyunda- 
ijevih avtomobilov že za

V koprski luki iz leta v leto strukturo. Prav posodobitev
pretovarjajo vse več tovora, cestnega in železniškega 
Tako so tudi v preteklem letu omrežja bi omogočila pove- . . v
pretovorili 5,5 milijona ton Čanje luškega pretovora, ki bi kar je največ od vseh jugoslo- 
tovora, kar je za 8% več kot lahko dosegel 6 m.lijonov ton vansk.h luk m kar za 14 od- 
leto poprej Lanski promet letno. Ob konicah lahko ^
lahko v največji meri pripiše- dnevno iz Luke odpelje 20 
mo povečanju tranzitnega to- vlakov, nujno pa bi bilo dose- 
vora — avstrijskega, češko- či število 28, kar bi bilo mož- 
slovaškega in madžarskega, no le s posodobitvijo proge. r ^ T 
Naša luka je tako potrdila Očitno je tudi, da potrebuje- 5.500 Jugoslovanov, 
primat pred ostalimi lukami mo boljšo cestno povezavo V lanskem letu je luka po- 
v avstrijskem prekomorskem od Kopra do Maribora, vse- novno postala luka banan, 
prometu, ki ga je pred letom kakor pa ne bi smeli izvzeti kot je to nekoč že bila. Samo 
dni odvzela luki Hamburg. Primorsko v cestnih poveza- v zadnjih nekaj mesecih so 
Lani je tranzitni promet pre- vah po odprtju Karavanškega v Luki Koper pretovorili več 
ko Luke Koper znašal več kot 
53 odstotkov celotnega preto
vora, pri čemer je bilo kar 1,5 
milijona ton avstrijskega to
vora.

V koprski Luki so lani se
veda storili vse, da bi poveča
li pretovor, ki vendarle še ne 
dosega optimalne količine, 
kakršno bi zmogli pretovoriti 
s svojimi zmogljivostmi. Nuj
no bi se morali namreč pove
čanemu prometu prilagoditi 
tudi drugi uporabniki luških 
storitev, tu mislimo predvsem 
na cestno in železniško infra-

Odhod Cimosovih reševalnih vozil za Arabce.
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Trgovsko podjetje v družbeni lastnini

JIELŠA
Šmarje pri Jelšah

V TEM TEDNU VAM NUDIMO UGODNE PRODAJE V VSEH 
SVOJIH TEHNIČNIH, TEKSTILNIH IN ŽIVILSKIH 
POSLOVALNICAH, KI SO BOGATO ZALOŽENE Z BLAGOM 
VSEH VRST

POSEBNA PONUDBA TEDNA
- akcijska prodaja PLIŠA in FROTIRJA v poslovalnicah
RAŠICA in TEKSTIL Šmarje ter JANINA Rogaška Slatina
- ugodna prodaja DIMNIKOV SCHIEDEL v poslovalnicah
DONAT Rogatec in MARKET Mestinje

- akcijske prodaje UVOŽENIH ŽGANIH PIJAČ v vseh 
živilskih poslovalnicah.

OBIŠČITE NAS, NE BO VAM ŽAL {j
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Hyundiajeva vozila v Luki Koper za Jugoslovane.

kot 40.000 ton tega južnega 
sadja.

Recept za uspeh je pre
prost. Luka Koper se razpro
stira na površini 1.500 hektar
jev, pri čemer sedaj uporablja 
le polovico razpoložljive po
vršine, tako da ima od vseh 
jugoslovanskih luk najboljše 
možnosti za nadaljnjo širitev. 
Iz leta v leto v Luki posodab
ljajo obstoječe terminale, 
gradijo nova skladišča (tako 
zaprta kot tudi odprta)... 
V preteklem letu so povečali 
kontejnerski terminal, v kate
rem lahko poslej v enem letu 
pretovorijo Lar 140.000 kon
tejnerjev. Montirali so novo 
iztovorno-natovorno obalno 
dvigalo na sodobnem termi
nalu za razsute tovore, tako 
da se je zmogljivost od prejš
njih 12.000 ton dnevnega pre
tovora povečala na 20.000 
ton. Zgrajen je tudi nov zaprt 
skladiščni prostor s površino 
5.400 kv. metrov. Najpo
membnejše vlaganje s strani 
tujih partnerjev pa je prav go
tovo izgradnja terminala za 
glinico zmogljivosti 20.000 
ton, z vsem pretovornim si
stemom vred, v skupni vred
nosti 8,5 milijona ameriških 
dolarjev. Gre za korak naprej 
v sodelovanju s švedskim 
partnerjem Hydro Alumini
um iz Osla. Terminal bo last 
Luke Koper po desetih letih, 
do tedaj pa bo švedsko po
djetje, kateremu nudijo stori
tve na račun njegovega vlaga
nja, skrbelo za najmanj 
100.000 ton letnega prometa 
glinice.

V Luki Koper se že pri
pravljajo na novo dejavnost, 
na vodo s Karavank, ki bo 
tekla skozi to pristanišče.

V svetu je namreč opaziti 
precejšen interes za nakup 
pitne vode iz izvira v kara
vanškem predoru. Vodo naj 
bi po soškem koridoriju vozili 
v koprsko luko.

V Luki Koper je bilo pred 
15. leti zaposlenih 2.000 de
lavcev, sedaj se je zmanjšalo 
že na 1.600, že ob koncu leta 
pa naj bi znašalo 1.500 zapo
slenih.

»Comanesti« i nasilnostjoT80.000 n,n. Ta 304 metre

STANOVANJSKA ZADRUGA

ATRIJ
Celje, Vodnikova 11

vabi k sodelovanju obrtnike za izvajanje gradbenih, 
zaključnih ter instalacijskih del pri gradnji stanovanj
skih hiš njenih članov in avtoprevoznike.

Dodatne informacije po tel.: (063) 25-612

Razpis
Dobre, pogumne 
in drzne novinarje
redno ali pogodbeno zaposlimo.

Uredništvo Nove dobe, 
Aškerčeva 15, Celje
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IZ REGIJ

Tržič: V tržiškem BPT-ju bodo stvari okoli stečaja jasne do 
poletja. V tovarni pripravljajo za upnike predlog za prisilno 
poravnavo, z novim letom pa so izpolnili stečajne pogoje.

Škofja Loka: Župan italijanske občine Sovodenj ob Soči je 
Petru Bogataju iz Gabrške gore izročil 2 milijona lir kot 
pomoč pobratene občine za obnovo hiše po novembrski 
ujmi.

Kranj: Samo vprašanje čas je, kdaj se bodo v Kranju 
uradno odločili za ustavitev gradnje zimskega olimpijskega 
bazena.

Škofja Loka: V škofjeloški občini bodo izdajali začasna 
obrtna dovoljenja vsem odpuščenim delavcem, ne glede na 
neprimernost prostorov za opravljanje dejavnosti.

Kranjska gora: V Kranjski gori so odločeni, da bodo imeli 
svojo občino, saj letno ustvarjajo za petsto tisoč DEM turi
stične takse, od tega pa praktično nimajo ničesar.

Kranj: Prišlo je do popolnega razsula kadrovskega štipen- 
diraja. Za naslednje šolsko leto so podjetja prijavila samo 
111 kadrovskih štipendij, v preteklih letih pa tudi do tisoč 
petsto.

Piran: V Piranu ugotavljajo, da bi se lahko lastniki počitni
ških stanovanj povsem legalno izognili plačilu davkov.

Rogaška Slatina: Rogaška namerava izdati delnice. Delni
čarje so že začeli vpisovati, možno pa je tudi zamenjati 
obveznice za delnice.

Maribor: Najmeniki vztrajajo pri mnenju, da so stanovanja 
že odplačali z najemnino in zahtevajo solastništvo.

Velenje: Velenjska občina računa na povezovanje z obči
nami Mozirje, Slovenj Gradec in Žalec in na bodoče regijsko 
središče.

Tolmin: Iz cisterne, ki je zdrsnila v potok Ušnica je izteklo 
približno 20 tisoč litrov super bencina, tako sta potok in 
jezero Ušnica mrtva.

Celje: Celjani se dušijo v žveplu, za plinsko omrežje pa ni 
denarja. Poglavitni onesnaževalec so drobna kurišča na 
premog.

Trbovlje: Pet fantov iz celjskih zaporov si je privoščilo 
kratek izlet, vendar so jih kmalu pripeljali spet nazaj na 
hladno.

Ljubljana: Občine Celje, Žalec in Velenje izvajajo delno 
poskusno mobilizacijo, s katero se izvaja preverjanje bojne 
pripravljenosti nekaterih delov enote.

Celje: Devize znova omogočajo gotovinska posojila. LB 
Splošna banka Celje daje za devize večji limit, 200-odstotno 
posojilo, stanovanjska in namenska posojila itd.

Ravne na Koroškem: Z januarsko realizacijo so ravenski 
železarji zagotovili komaj tretjino denarja za OD. Naročil 
imajo iz meseca v mesec manj.

Celje: Borci zahtevajo ugodnejše pogoje odkupa stano
vanj. Zavzemajo se za večji popust, manjše kupnine, daljše 
plačilne roke in druge ugodnosti.

Velenje: Velenjski IS je za 26-odstotkov povišal Cene 
oskrbe v domu za ostarele.

Celje: Demokratična stranka upokojencev je tudi v Celju.
Maribor: Mariborčani bodo letos lahko telefonirali tudi iz 

avtov, podjetje PTT pa zagotavlja, da bo vsak mesec dobilo 
telefone 800 naročnikov.

Velenje: Vegrad Internacional v solastništvu s Finci usta
navlja nove gradbene firme.

Slovenska Bistrica: Bistriška občinska skupščina je 
z veliko večino glasov za novega predsednika izglasovala 
Ivana Pučnika.

Muska Sobota: Porabski Slovenci so dobili svoj časopis. 
Šestnajstdnevnik Porabje bo financiran iz proračuna, pisan 
pa bo v narečju.

Brdo: Mednarodna menedžeska šola namerava postati 
osrednja šola za usposabljanje vodilnih delavcev.

Maribor: Prva jugoslovanska mešana družba v zavaroval
ništvu Prima d.d. bo imela svoj sedež v Mariboru. Največji 
delničar je zavarovalna družba Grezer Wechselseitige s 46 
odstotki delnic.

Celje: Celjski borci so proti odpravi zvezde, dokler se ne 
izjasni ves slovenski narod.

Izola: Vsaj 300 od predvideno 900 privezov v izolskem 
jahtnem pristanišču bo mešana družba Marinvest ponudila 
v dolgoročni zakup slovenskemu trgu.

Maribor: Mariborski zdravstveni dom je denar za plače že 
dobil, bolnišnica pa na denar še čaka.
_ Šentjur pri Celju: Šetjurska Meja je prekršila pravila o seč
nji, saj je začela sekati v gozdu, ki ga Srednja kmetijska šola 
zahteva nazaj.

Tabor, Petrovče: V teh dveh krajevnih skupnostih žalske 
občine so se z referendumom krajani odločali o podaljšanju 
krajevnega samoprispevka.

Ptuj: V Zdravstvenem centru dr. Jožeta Potrča bi morali 
zaposleni dobiti plače že 8. februarja, pa so zajamčene dobili 
pred nekaj dnevi.

Jesenice: Delavski svet železarne se je strinjal s predlo
gom, da bi njeno premoženje prenesli na Republiko Slove- 
nijo.

Brežice: V Termah Čatež so podelili priznanje območne 
gospodarske zbornice Posavja. Dodelili so ga Termam Čatež 
za uspešnost.

Vuzenica: Na republiškem tekmovanju iz materinščine je 
zmagala osmošolka Janja Kota iz Vuzenice.

Mozirje: V mozirski Stranki demokratične prenove so 
ustanovili frakcijo Želenih.

Celje: Celjani so se dušili. Izvršni svet je razglasil ukrepe 
druge stopnje, ustavljen pa je bil tudi promet v središču 
mesta.

KAJ SE DOGAJA Z REFERENDUMSKIM PROGRAMOM

Trip er na kirurgiji
Derma tu, derma tam, derme ne bo, ambulanta že, postelje pa 
ne. Takšnole groteskno igrico tačas igrajo v bolnišničnih stro
kovno medicinskih krogih, v strokovno medicinski komisiji 
odbora za modernizacijo, ki enkrat je in drugič je spet ni, iz 
katere samovoljno izstopajo zdravniki in jih vodstvo Zdravstve
nega centra s službeno prisilo spet vrača vanjo. Direktor bolniš
nice, kije hkrati član strokovne komisije in primarij nesrečnega 
oddelka, obupno kliče na pomoč odbor za izvedbo samopri
spevka, ta pa poziva njega in zdravnike, naj svoje perilo za božjo 
voljo operejo sami in naj notranjih zdrah ne obešajo na veliki 
zvon.

Še včeraj bi dali roko 
v ogenj, da se pri izvajanju 
s celjskim referendumom spre
jetega programa za posodablja
nje oddelkov celjske bolnišnice 
ne more nič zaplesti, da poteka 
v skladu z obema družbeno ve
rificiranima odlokoma, tako, 
kot so sklenili ljudje »v najšir
šem odločanju«. Tudi ko je pri
šlo poročilo v celjske skupščin
ske klopi, številnih kritičnih 
pripomb in sumničenj poslanci 
niso naslavljali neposredno 
nanj. Na pranger so dali celjsko 
bolnišnico in njene investicije 
v celoti, podvomili v strokovno 
medicinske odločitve in v smo
trno ravnanje z naložbenim de
narjem. In izkazalo se je, da 
njihovi dvomi, tudi v primeru 
samoprispevka, niso iz trte iz
viti.

Na izredni seji odbora za sa
moprispevek so člani in drugi 
udeleženci uvideli, da imajo 
v bolnišici namen izigrati tako 
odbor za samoprispevek kot 
Celjane, plačnike samoprispev
ka. V skoraj v celoti dograjen 
dermatovenerološki oddelek
— ta je četrta od petih postavk 
v referendumskem programu
— želijo namestiti kirurgijo ro
ke in plastično kirurgijo, ta 
menda logično sodi v ta bolniš
nični sklop, dermo pa preseliti 
v začasne prostore in urediti 
nekoč pozneje, pozneje, ko bo 
denar.

Člani odbora za samoprispe
vek sov ob tej novici ostali brez 
sape. Še bolj pa so bili zaprepa
deni ob argumentu, ki sta ga 
navrgla dr. Aleš Demšar, član 
strokovne medicinske komisije 
in Alojz Žuntar, predsednik 
Zdravstvenega centra, da so 
prostori, ki so jih v dobri veri 
gradili za dermatološki odde

lek, le začasna lokacija in da bo 
po zasnovi bolnišnice dokonč
no imel mesto drugje. Bolniš
nična dejavnost ni nekaj statič
nega, je še poudaril Alojz Žun
tar, to je nekaj dinamičnega in 
oni to očitno razumejo tako, da 
oddelke dinamično prestavljajo 
iz enega v drugi konec, vsakih 
nekaj mesecev drugače, kot je 
v primeru derme moč razbrati 
iz zapisnikov.

Zdaj so na osnovi peticije ki
rurgov sklenili žrtvovati der
matološki oddelek, oddelek, ki 
je pastorek celjske bolnišnice 
že desetletja in so zanj dobre 
kvečjemu barake ali pa kakšna 
zasebna hiša. Slišati je celo, da 
bolnišnica oddelka s posteljami 
sploh ne potrebuje, vse kožne 
in venerične bolezni lahko poz
dravijo izključno z ambulant
nim zdravljenjem. Celjani, bog

ne daj, da staknete kakšno res
nejšo spolno bolezen. Ali pa 
teh morda ni več? Kakorkoli 
že, dermi se slabo piše. V naj
boljšem primeru bodo na odde
lek za dan, dva, ob otvoritvi 
namestili tablo dermatovene
rološki oddelek, nato pa jo hi
tro umaknili in dali nov napis 
mnogo eminentnejše kirurške 
stroke.

So torej s samoprispevkom 
gradili kirurgijo? Po programu, 
ki so ga sprejeli, seveda ne, 
dejansko pa, čeprav Celjanov 
tedaj ob izrekanju o tem ni nih
če vprašal. V kolikšni meri so 
potlej še dolžni plačevati samo
prispevek in v kolikšni meri bo
do, če se bodo v prihodnje kdaj 
še odločali o njem, verjeli v po
nujene programe? V bolnišnici 
igrajo nevarno igro, mnogo ne
varnejšo, kot se jim v spreneve
danju in spreminjanju strokov
nih odločitev sploh zdi.

V odboru za samoprispevek, 
ki pošteno in korektno, v skla
du z odlokom in odločitvami 
strokovno medicinske komisi
je, tri leta dela, si zaradi dok
torskih zdrah ne nameravajo 
umazati obraza. Oni so zgradili 
dermo, od župana hočejo pisno 
potrdilo, da so svojo nalogo 
opravili, od vodstva Ždravstve- 
nega centra pa zahtevajo, da

prevzame polno in dokončno 
odgovornost za morebitne, na
kazane spremembe. Druge 
derme ne bodo gradili.

Kot tudi ne bodo z referen
dumskim denarjem gradili dru
ge, v poplavi uničene trasfuzi- 
je, kjer je voda na povsem no
vem oddelku napravila 10,5 
milijona dinarjev škode. Nekaj 
denarja, v vsakem primeru na
menjenega za transfuzijo, bodo 
tjakaj še vložili, glavnino sred
stev pa bo treba najti drugje in 
jo obogatiti z morebitnimi viški 
ob koncu samoprispevka. Za 
to pa potrebujejo program, 
smernice in navodila strokovno 
medicinske komisije, ki je tačas 
v Zdravstvenem centru prak
tično ni.

Tu pa smo pri drugem, ža
lostnem poglavju posodablja
nja in modernizacije celjske 
bolnišnice. Po zdravi logiki bi 
vsakdo pričakoval, da bodo 
medicinci s svojimi potrebami 
nenehno pritiskali na odbor za 
samoprispevek ali odbor za 
modernizacijo in nestrpno ča
kali na realizacijo njihovih 
predlogov. V resnici pa je dru
gače. V teh odborih so nanje 
ves čas pritiskali, naj vendarle 
povedo, kaj želijo in kje naj 
gradijo. Ko pa so na skupščini 
na rovaš komisije, prejšnje pa 
tudi sedanje, v kateri še vedno 
niso uspeli najti predsednika, 
izrekli hudo kritične besede, so 
trije zdravniki napisali nepre
klicni odstop in tako povsem 
blokirali delo te strokovno me
dicinske instance.

»Ne moremo se obnašati kot 
užaljene primadone,« je to ko
mentiral dr. Aleš Demšar. Od
stop je sicer osebna pravica 
vsakogar, vendar komisijo je 
nekdo potrdil in samo tisti lah
ko odstop sprejme ali zavrne, 
do tedaj pa morajo člani delati 
naprej in ne rušiti skupnih na
porov. Razrešnico oziroma od
stop lahko sprejme samo odbor 
podpisnic za modernizacijo 
celjske bolnišnice, ki je komisi
jo imenoval.

2Mrahe v celjski bolnišnici se 
torej nadaljujejo in marčevsko 
zasedanje celjskih poslancev bo 
ob obravnavi te problematike 
zelo, zelo vroče.

JANSON RENT - A - CAR 
- BOAT

Vir, Šaranovičeva 21 a, tel.: (061) 
713-743
8. do 12. ure, 14. do 18. uri

POSLOVALNICE:
DOMŽALE, Kino bar Premiera, tel.: (061) 721-280 
od 8. do 22. ure
VIR,Erjavčeva 1, Domžale, tel. (061) 713-091 NON 
STOP
VIR,Cojzova 30 a, Domžale, tel.: (061) 721-741 
NON STOP
LJUBLJANA,Florjančkov hram, tel.: (061) 341-378 
od 7. do 22. ure
MARIBOR,Maistrova 8 a, tel.: (062) 23-637 od 8. do 
20. ure.

TRGOVINA KVAS
Ljubljanska 67

Odprto vsak dan od 7. do 20. ure 
nedelja in prazniki od 7.-13. ure

PIRIDITE V CIM 
VEČJEM 
ŠTEVILU?
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Avto BRANCE Laško
vam nudi poleg že vpeljane prodaje osebnih 
vozil TAS - AUDI - VW - OPEL SE IZREDNO 
UGODNO PONUDBO vozil: ŠKODA FAVORIT 
135 L, z garantirano ceno na dan vplačila 
Pri nakupu vozil ŠKODA FAVORIT vam d.o.o.
AVTO BRANCE podari opremo za vaše vozilo 
po dogovoru.
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SINDIKAT PREDLAGA STEČAJ TERSTILINDUSA

Markoviča ni več
Kot smo napovedali, je direktor Tekstilindusa iz Kranja dipl. 
ing. Štefan Markovič odstopil. Delavski svet je za v. d. 
direktorja imenoval Milana Hudobivnika, vendar ni mogoče 
pričakovati, da naj bi novo vodstvo rešilo prezadolženo to
varno.

Novo vodstvo naj bi sedaj 
pripravilo program na osnovi 
katerega bi se banka lahko 
odločila kako naprej. LB Go
renjska banka je postala 
v zadnjih letih do Tekstilin
dusa zelo trda, medtem, ko je 
bil prej to njen najljubši 
otrok. Po zaslugi tedanjega 
direktorja Slavka Zalokarja, 
ki je bil tipičen direktor mi
nule dobe, z odličnimi zveza
mi, je dobival Tekstilindus

posojila na »samopostrežen« 
način.

V času inflacije so tovarne 
posojila vračala z novimi po
sojili, če jih je pač zaradi raz
vrednotenja še kaj ostalo, 
v času gospodarske realnosti 
pa je bilo nenadoma potreb
no denar vračati. Tega kranj
ski tekstilni gigant enostavno 
ni zmogel. Banka se mu je 
»usedla« na premoženje, ta
ko, da tudi ne more za popla

čilo terjatev prodati zemljišča 
ali pa neizkoriščene prostore.

Zanimivo je, da je sindikat 
podjetja skupaj s Svetom 
kranjskih sindikatov predla
gal delavskemu svetu, naj sa
mi predlagajo stečaj. Na ta 
način bi bili delavci na bolj
šem, ker bi pred tem dali ti
stim, ki želijo, odpoved de
lovnega razmerja. Tako bi 
imeli ob stečaju pravico do 
šestmesečnih plač in tudi de
leža pri stečajni masi.

V nekaj boljšem položaju 
je tržiški tekstilni gigant BPT 
(Bombažna predilnica in 
tkalnica). Pri njih so sicer že

izpolnili 60-dnevni rok bloki
ranega žiro računa in čakajo 
na odločitev sodišča o stečaj
nem postopku. Od začetka 
leta, ko imajo pogoje za 
uvedbo stečaja, so zamenjali 
vodstvo, to pa pripravlja so
dišču in upnikom predlog za 
začetek postopka prisilne po
ravnave. V BPT je dolgov 
manj. Prizadevajo si za ne
moteno odvijanje proizvod
nje brez dodatnih posojil, 
medtem ko se je v Tekstilin- 
dusu proizvodnja ustavila, 
potem, ko so delavci enostav
no odšli domov, ko niso dobi
li izplačanih plač za de
cember.

ŠE O NUKLEARNEM ODDELKU CELJSKE BOLNIŠNICE

Neustrezni pregledi osebja
Veliko smo že napisali 

o problemih v nuklearnem 
oddelku celjske bolnišnice. 
Radioaktivnost, ki jo povzro
čajo preiskave, pa tudi odla
ganje uporabljenih radioak
tivnih sredstev, zlasti pa po
sledice za osebje, pacientte in 
okolje, je še vedno kamen 
spotike.

K razmeram danes dodat
no posredujemo pomembno 
ugotovitev iz zapisnika o in
špekcijskem pregledu v janu
arju in februarju 1989. Pre
gled je opravila dr. Marija Vi
da Bizovičar, republiška sani

tarna inšpektorica, sodelovali 
pa so dr. Franc Fazarinc, 
glavna sestra oddelka Nada 
Čuček in Marjana Dolenc kot 
zastopnica Zdravstvenega 
centra.

V zvezi z radioizotopnim 
laboratorijem so zapisal: 
»Glede na strokovno mnenje 
Zavoda za varstvo pri delu 
o odprtih virih ionizirajočega 
sevanja, se ugotavlja, da še ni 
rešen problem garderobe in 
ustreznejšega monitorja za 
ugotavljanje kontaminacije 
osebja.«

To zagotovo pomeni, da je 
bilo osebje lahko ogroženo, 
če njihova ogroženost ni bila 
ustrezno ugotovljena. Zakaj 
se »vtikamo« za nazaj? Pred
vsem, ker dr. Fazarinc javno 
trdi, da so vsekozi imeli vse 
v redu, predvsem pa, ker smo 
prepričani, da so vplivi ne
pravilnosti ostali do danes, 
ostali pa bodo še mnogo časa.

Dobili smo tudi novo obve
stilo pacientke, ki je bila kar 
trikrat slikana. Vsakič so ji 
naročili, da zvečer ne sme 
spati z otrokoma v isti sobi. 
Navodila se je držala. Ponov

no sprašujemo, zakaj, če ni 
bilo nobene nevarnosti? (Na
slov pacientke je v uredni
štvu.)

Naj še dodamo, da posto
pek, ki ga je sprožil celjski 
poslanec Janez Crnej, tudi si
cer ni kočan. Poslanec je 
zbral nove dokumente. 
O njih bo seveda še tekla raz
prava v ustreznih organih. 
Kakšen bo rezultat poslanske 
pobude, še ne vemo. Seveda 
pa bomo skušali o vseh na
daljnjih ukrepih in dogodkih 
kar največ izvedeti in tudi za
pisati.

NOVO NOVO NOVO NOVO

TRGOVINA TTT
Koroška cesta 8/c 
tel: (063)853-495 
telefax: (063) 856- 
984

TOPLOTNA 
TEHNIKA 
TONE d.„.„.
Velenje

PODJETJE PTT
Ljubljanska 15/b 
tel.: (063) 857-141

v tehnični trgovini ob Koroški cesti 8/c v Velenju 
vam vsak dan od 8.-18. ure, ob sobotah pa od 
8.-12. ure nudimo material za centralno 
ogrevanje, vodovod in plin.

PRODAJAMO TUDI NA NAROČILNICE 
STANOVANJSKIH ZADRUG

NOVO NOVO NOVO NOVO

ZA NOV ODNOS DO VAŠEGA UDOBJA!

Banka v 
toplicah

Ena »močnejših« razvojnih po
tez v Prekmurju je verjetno od
prtje ekspoziture Ljubljanske 
banke v Moravskih toplicah. Če 
banka računa na močan dotok 
deviz od tujih turistov v Morav
skih toplicah, je v zmoti, kajti 
prihodi že najavljenih turistov 
s tujine so se zmanjšali v zadnjem 
času za dobro polovico. Tri av
strijske agencije so pripeljale na
mesto treh polnih avtobusov turi
stov le napol polne oz. napol 
prazne. Dve nemški agenciji sta 
odpovedali prihod stotih napove
danih gostov in tudi rezervacij 
individualnih gostov je veliko 
manj, kot jih je bilo v istem ob
dobju lani.

V zvezi z odprtjem novih pro
storov Ljubljanske banke so pa 
v zmoti tudi domačini, če mislijo, 
da jim bo s stem, ko so jim novi 
bančni prostori bliže kot centra
la, v kateri so nepregledne vrste 
za devizna izplačila, olajšan dvig 
svojih deviznih vlog ali pa celo 
nakup.

FOTOREPORTAŽA

Kujmo železo, 
dokler je vroče
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Po (kmh...) domovini

Sarajevo: Bosanci pospešeno spreminjajo imena mest. 
Duvno je postalo Tomislavgrad, prihodnji mesec pa bo Puca- 
revo spet Novi Travnik.

Beograd: Budimpešta naj bi dala Jugoslaviji ustrezna 
zagotovila, da v prihodnje ne bo več izdajala izvoznih dovo
ljenj za orožje.

Ljubljana: Ustavni zakon določa, da lahko upokojenci 
uveljavljajo delovno dobo, ki jim je bila odvzeta zaradi 
sodelovanja v sovražni vojski.

Ljubljana: Liberalni demokrati so proti davkom na otro
ška oblačila, podpirajo pa ustavni dopolnili o popolni suvere
nosti Slovenije in odstranitvi zvezde z republiške zastave.

Ljubljana: Bo naftno gospodarstvo delovalo po starem 
kopitu? Minister za trg in cene Maks Bastl je za eno samo 
javno podjetje, minister za energetiko Miha Tomšič pa za 
konkurenco.

Otočec: Milan Kučan in Franjo Tudman sta podpisala, da 
obe republiki vztrajata pri demokratičnem razpletu jugoslo
vanske krize.

Ljubljana: Nabornikov naj ne bi pošiljali v JLA do spre
jetja nove ustave. Mirovna komisija je podprla pobudo 
o moratoriju za služenje vojaškega roka.

Beograd: Odbor za notranjo politiko je zahteval ustanovi
tev posebne komisije za ugotavljanje odgovornosti zveznih 
funkcionarjev pri tihotapljenju orožja.

Ljubljana: Januarja letos so se drobnoprodajne cene v Slo
veniji v primerjavi z decembrom povečale za 5,8 odstotka.

Ljubljana: Dragan Živadinov je prenehal stavkati. Dobil 
je široko podporo za svoje zahteve, NSK pa bo še naprej 
zunaj institucij.

Priština: Prištinsko okrožno sodišče je brata Jaho in Baj
rama Podvorico iz podujevske občine obsodilo na pet let 
zapora zaradi tihotapljenja orožja.

Beograd: Napovedane usodne seje skupščine ni bilo. Spre
jet je bil zakon o spremembah zakona o zveznem proračunu 
za leto 1990, o oboroževanju in razorožitvi pa naj bi sprego
vorili prihodnjič.

Ljubljana: Republiška vlada sprejela osnutek zakona 
o spodbujanju razvoja malih in srednjih podjetij. Letos je za 
te namene predvidenih nekaj manj kot 500 milijonov di
narjev.

Ljubljana: RSLO je vložil ovadbo zoper Aleksandro Pla- 
vevsko. dopisnico Politike ekspres iz Slovenije, zaradi ute
meljenega suma žaljive obdolžitve. Trdi namreč, da je Janša 
vozil tanke iz Celovca.

Ljubljana: Društvo pisateljev Slovenije je zamenjalo svoje 
vodstvo. Namesto Rudija Šeliga bo DSP vodil znani pesnik 
in dramatik Dane Zajc.

Ljubljana: Proizvajalci in trgovci zahtevajo, naj vlada 
odpravi davek na otroška oblačila.

Ljubljana: Na avtomobilskem trgu vlada zmeda in negoto
vost. Konsignatarji večinoma sprejemajo le devizna vplačila, 
domače tovarne pa omejujejo prodajo.

Beograd: Pri pregledu v skupščini SFRJ so varnostni 
organi našli in zadržali 5 pištol. Vsi s pištolami so bili Hrvati.

Zagreb: Hrvaška vlada je oblikovala predpisa o posebnem 
varovanju hrvaških funkcionarjev, ki izvajajo uradno repu
bliško politiko. Gre predvsem za zaščito pred vojaškimi 
pravosodnimi organi.

Beograd: Predsednik predsedstva SFRJ meni, da lahko 
republike odločajo o prihodnosti Jugoslavije, nimajo pa pra
vice odločati o odcepitvi ali razdružitvi.

Ljubljana: Srbija je, pravijo, odpravila gospodarsko blo
kado Slovenije.

Bijelo Polje: V nekaterih črnogorskih krajih se mednacio
nalnimi odnosi močno zaostrujejo. V Bijelem Polju so Musli
mane obtožili, da pripravljajo sezname Šrbov in Črnogorcev, 
ki naj bi jih pobili.

Ljubljana: Banke s prodajo obveznic »lovijo« dinarsko 
likvidnost. Občani hranijo 273.332 republiških obveznic 
v vrednosti 78 milijonov mark.

Beograd: Jugoslaviji grozi razpad gospodarskega sistema, 
saj so gospodarske razmere čedalje slabše, politika pa ostaja 
gluha na vsa opozorila.

Ljubljana: Akontacijo za plačilo dohodnine za obrtnike so 
zmanjšali. Odloženo je tudi plačilo dveh obrokov na 15. 
marec.

Zagreb: Armada je odločena, da zapre obrambnega mini
stra Spcglja, saj zbrani dokazi kažejo, da naj bi bil Martin 
Špegelj glavni organizator oborožene vstaje na Hrvaškem.

Zagreb: Robert Maxwell je s 40 odstotki postal solastnik 
hiše Vjesnika, HTV in radia 101.

Titograd: Črna gora ima novo vlado. Njen predsednik 
Milo Dukanovič je napovedal izjemno velike naložbe.

Maribor: Višjo pravno šolo so razglasili za visoko.
Ljubljana: S hranilne knjižice je mogoče dvigniti devize le 

enkrat na mesec do tisoč mark in še to s težavami.

ZARADI ONESNAŽENJA ZRAKA V CELJU ALARM II. STOPNJE

Začelo se ie
Kot je bilo pričakovati je 

v Celju vendarle prišlo do 
resnejšega alarma zaradi pre
komerno onesnaženega zra
ka. V petek so policaji zaprli 
ožje mesto za ves promet, 
v tovarnah, ki onesnažujejo 
so morali zmanjšati proizvod
njo za tretjino, za prav toliko 
pa ogrevanje. Šole in vrtci ni
so smeli puščati otrok na pro
sto. Alarm se je začel ob 11. 
uri.

Kar zadeva promet, je bil 
ukrep učinkovit, kako so 
ukrepali v tovarnah in kuril
nicah pa še ne vemo natanč
no. Načelnica občinskega in-

Cinkarna
brije
norce?

Alarm v Celju ni prese
nečenje, je pa vendarle 
nenavadno, saj vreme ni 
bilo nič drugačno, tudi 
temperature in zračni pri
tisk ne, da bi se zrak toli
ko poslabšal. Kot kaže, 
bo vzrok moč najti v Cin
karni, ki še naprej brije 
norce. Spomnimo se, da 
so lani bel prah v Celju 
gladko zanikali, čeprav so 
strokovnajki našli titanov 
prah, in pri tem je tudi 
ostalo. Tokrat je namreč, 
kot so povedali v Cinkar
ni, prišlo do okvare in za
tegadelj velikega izpusta.

Čudno, da o tem ničesar, 
ob razglasitvi alarma, ni 
vedela inšpekcija. Še ved
no pa ostane tudi uteme
ljen očitek ZSMH, da ne 
opravi primerjalne analize 
med vremenom, onesna
ženjem in stanjem v proiz
vodnji. Zlahka bi namreč 
ugotovili, ali je zrak boljši 
ob zmanjšani proizvodnji, 
denimo v Cinkarni.

špektorata v Celju Alenka 
Pečnik nam je sicer zagotovi
la, da so inšpektorji opravili 
delo in zagotovili, da so bili 
ukrepi spoštovani. Kako so 
to storili ni jasno, saj ni apa
ratov, ki bi lahko potrdili 
opravljen ukrep in je pravza
prav bilo treba predvsem ver

jeti na besedo.
Vsekakor se je v Celju za

čelo novo obdobje. Alarmov 
bo zagotovo še več. Sami po 
Sebi ne rešujejo veliko, le 
kratkoročno preprečijo, da se 
onesnaženost zmanjša. Dol
goročno pa bo seveda treba 
izpeljati sprejete naloge, kar

pa se se močno vleče in se 
posamezne naložbe in ukrepi 
prelagajo iz leta v leto. Vse
kakor pa alarmi pomenijo 
ustrezen pritisk, da do prvih 
rešitev tudi pride. Naj bo še 
tako čudno, v tem času si je 
treba želeti, da bo alarmov 
kar največ.

Miličniki so v petek v Celju zastražili zrak.

Cll/UllC

GRADBENO PODJETJE CELJE p.o.
Ulica XIV. divizije 10, 63000 CELJE

GRADI ZA TRG
V CELJU, V LAŠKEM IN V ŽALCU

- poslovne prostore - lokale
- stanovanja '
- garaže
Vse informacije dobite 
po tel. št. (063) 26-634

A
GHADiS

rok
kakovost
strokovnost

NOVA W DOBA NAROČILNICA

Ime.......................................................priimek

naslov.....................................................

naročam časopis-tednik Novo dobo na naslov

Na gornji naslov mi pošljite...................... izvodov.
(število)

Obvezujem se, da bom redno plačeval naročnino.

podpis naročnika
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MODERNIZACIJA SLOVENSKIH PROG

Železničarji povozili 
Franca Jožefa

Je pomagala lanska junij
ska grožnja, ko so zaradi 
nevzdržnih varnostnih raz
mer na celjski železniški po
staji slovenski vlakovni od
pravniki nameravali za eno 
uro ohromiti slovenske želez
nice, ali pa je naložba dobila 
novo injekcijo, ko je na čelu 
slovenskega železniškega go
spodarstva bivšega direktorja 
Jožeta Slokarja, zdaj mini
stra, zamenjal novi mož Jure 
Pirš, s srcem vezan na Celje? 
Verjetno oboje, kajti za naj
bolj zanemarjeno slovensko 
železniško postajo s polovico 
tirov iz časa Franca Jožefa se 
je končno našel denar. Velik 
denar iz različnih posojil in 
mednarodnega kredita.

Vlakovni odpravniki so la
ni poleti javno izrazili boja
zen, da na celjskih železni
ških tirih ne morejo zagotav
ljati varnosti potnikov in da 
ne prevzemajo več odgovor
nosti za morebitne nesreče. 
Celjska železniška postaja je 
bila v začetku sedemdesetih 
let delno modernizirana, 
opremljena s signalnimi na
pravami, vendar le do polovi
ce. Prvi, drugi in tretji tir so 
še iz časa Franca Jožefa, 
upravljani izključno ročno in 
odpravniki so pod stalnim 
pritiskom, da morebiti ne bi 
napravili napake. K sreči je 
do danes niso, vendar bi bila 
to slaba tolažba, če hkrati ne 
bi vedeli, da je posodabljanje 
signalnih naprav v teku.

V slovenskem železniškem 
gospodarstvu so strnili svoje 
sicer pičle naložbene sposob
nosti in jih usmerili v Celje. 
Celje je edina železniška po
staja, kjer tačas tečejo dela. 
Do polovice so jih že opravili, 
za popolno ureditev ostrešja 
nad peronom, za novo tele
fonsko in UKV centralo, za 
namestitev signalnih naprav 
in za zamenjavo kretnic po
trebujejo še okoli 200 milijo
nov dinarjev. Ob lastnih de
narjih si pomagajo s posojili,

dobro pa so vnovčili tudi 
mednarodno posojilo za po
sodabljanje železniškega 
transporta, v katerem ima 
celjska postaja s frekvenco do 
120 vlakov v dvanajstih urah 
pomembno vlogo.

Sto let Savinjske 
železnice

V naložbo, kije namenjena 
izključno signalno varnost
nim napravam na železniških 
tirih, niso vključili sanacije 
poslopja celjske železniške 
postaje, po grobi oceni bi ve
ljala najmanj 20 milijonov 
din, kaj šele stanovanjskega 
bloka s predvidenimi štiriind
vajsetimi stanovanji za želez
ničarje. Prekratki so, pravijo, 
in varnost potnikov mora 
imeti prednost pred njihovim 
standardom. Za zdaj imajo 
na voljo le eno čakalnico, re
zervirano predvsem za mate
re z malimi otroki in ostarele.

Pri obnovi stavbe, ki je zaš
čitena in bi bilo treba pri po
segih spoštovati zgodovinsko 
varstvene smernice, so jim 
pomoč, vsaj v besedah, oblju
bili občinski in republiški vel
možje, kajti brez nje sami za
logaju v doglednem času ne 
bodo kos. Vsak dan čakanja 
pomeni tisočak, dva več, pra
vi šef vzdrževalne sekcije 
Franci Pešec.

Mož pa je vendarle opti
mist. V Celju si ob napoveda
nem Slovenskem svetovnem 
kongresu ne morejo privošči
ti, da bi ena ključnih vedut 
ostala tako zanemarjena, po
leg tega pa praznuje Savinj
ska železnica, prvotno rudni
ška proga, po kateri so vozili 
premog iz velenjskega rudni
ka v celjsko kemično tovar
no, predhodnico Cinkarne 
Celje, letos decembra okro
glo obletnico stotih let in te
daj načrtujejo primerno pro
slavo. In kaj je lepšega, kot 
proslavljati v prenovljenem 
poslopju železniške postaje?

proizvajamo keramične izdelke za 
opremo modernih gospodinjstev in 
vikendov.

Za nakup se priporočamo v naših 
industrijskih prodajalnah v Libojah in 
v Mariboru na Lentu.

j
Izdelke je možno kupiti v prodajalnah
KIL Liboje,
tel: (063) 776-311
telefax: (063) 711-142.
LINEA Maribor - Lent
tel: (062) 212-065

Vitalni slovenski 
transport

Neurejeni medrepubliški 
odnosi in nerazjasnjena raz
merja v Sloveniji vplivajo tudi 
na usodo slovenskih železnic, 
ki so sicer samostojno gospo
darsko podjetje, a še vedno 
vključeni v skupnost Jugoslo
vanskih železnic. Razmejitev 
bi zanje pomenila prej pred
nost kot breme. In Republika 
Slovenija bo morala prej ali 
slej razmisliti o železnici kot 
svojem vitalnem transportu, 
se pri prevozu tovora bolj 
opreti nanje in razbremeniti 
ceste, za katere vselej zmanj
kuje denarja.

Upadanje proizvodnje se 
seveda odraža tudi v sloven
skih železnicah. Ekonomska 
kriza in prekinitev poslovnih 
odnosov s Srbijo sta pokazali 
zobe. Tovorni transport je 
v upadanju, medtem ko 
s sprevozom potnikov na ve
čini prog ni težav, proge so

ekonomsko upravičene in jih, 
razen redkih izjem, ne bodo 
ukinjali. Izjema je le Savinj
ska smer, kjer so nekateri 
vlaki polni le do 20 odstotkov 
in jih bodo, četudi bodo lju
dje negodovali, nekaj izpu
stili.

Kaj pa cena, ki jo bomo 
plačevali potniki potem, ko 
bo slovensko železniško goT 
spodarstvo izstopilo izpod ju
goslovanske kape, pod kate
ro je bilo doslej oblikovanje 
cen v železniškem transportu, 
smo mimogrede želeli izvede
ti od Francija Pešca. »Mislim, 
da se cene ne bodo bistveno 
dvignile. Mislim, da ne. Tudi 
na železnici se moramo obna
šati tržno z realno cenovno 
politiko, ki pa bo v prvi vrsti 
odvisna od razmerja med dr
žavo Slovenijo in železniškim 
gospodarstvom, od jasnih 
opredelitev, kdo gradi in kdo 
vzdržuje in upravlja železni
čarske objekte.«

SEVER JE POPULAREN TUDI 
RREZ »ČRNEGA MADEŽA«

Je »črno« 
belo?

Velenjska aferica v zvezi 
z rušitvijo nedovoljeno zgraje
nega dela objekta lastnikov 
JUSUPOVIČ, ob Partizanski 
cesti, bi ne bila kaj več kot 
»čvek ob kavi«, če bi ne bilo 
znakov, ki delajo »črne« neka
tere funkcionarje občine Ve
lenje.

Franc Sever, predsednik sve
ta krajevne skupnosti Staro 
Velenje.

Nesporno je, da si zakonca 
Jusupovič (zdaj živita in delata 
v ZRN), nista uspela pridobiti 
pozitivne gradbene dokumen
tacije, čeprav sta to poizkušala. 
Odločba o rušitvi tako ni spor
na, problematičen pa je stil, 
s katerim so se tega primera 
lotili. Še najmanj odgovoren 
v moralnem smislu je inšpektor 
Ivo Petrovič, ki je moral napi
sati odločbo in jo vročiti lastni
kom objekta. Vročil je seveda 
ni njim, ker je bilo to baje ne
mogoče, prečrtana kuverta pa 
naj bi le prišla v roke svojcem 
in preko njih do lastnikov, ki se 
do zdaj še sploh nista pojavila 
na »ruševini«.

Z lastnikom bi bilo možno 
doseči kakšen kompromis, spo
razum ali kulturen dogovor 
v zvezi z odstranitvijo objekta,

ki je le nadomestni objekt za 
razpadajočo leseno hišo, ki pa 
še ima svoje mesto in uporabno 
dovoljenje. Vsak čas se bo se
sulo na Partizansko cesto, glav
no štiripasovno prometnico 
Velenje—Šoštanj. No, kar je, 
je, Vekos je odstranil beton, 
občina bo plačala, njej pa bi naj 
povrnil precejšen strošek last
nik Jusupovič. O tem pa seve
da še ni padla zadnja beseda ali 
tožba. Velenjska vlada si s tem 
podvigom zares ni pridobila 
občanov niti slave.

Je pa ob tej aferici pognala 
na dan še ena »cvetka«, pove
zana z imenom Jusupovič. Ime
nujmo jo »SEVER« in o tem 
smo v »Novi dobi« že prečitali 
prve »biser«. Franci Sever, se
daj predsednik sveta KS Staro 
Velenje, bi naj stal ob strani 
rušiteljem, hkrati pa bi naj bil 
tudi sam črnograditelj. Zgodba 
je dolga in naš »metuljček« se 
je bo lotil z zmernim optimiz
mom (da le ne bo zaradi javne
ga »obrekovanja« padlo še po 
kom) ter zaradi resnice. Sever
jev Franc trdi, da je bil za fair 
play že davno in da ostaja pri 
tem, seveda tudi pri odločitvi 
Vrhovnega sodišča Slovenije, 
ki je s sodbo U 586/84-6 odloči
lo, da se zavrne odločba repu
bliškega urbanističnega inšpek
torata št. 350/P-131/84, z dne 
25.10. 1984, ki zahteva odstra
nitev njegovih delavnic na nje
govem dvorišču v Starem Vele
nju, ki bi naj bile zgrajene brez 
ustrezne dokumentacije. Prav 
zaradi tega ne pristaja na flo
skule o črni gradnji in o »črnih 
madežih«, ki mu jih pošilja No
va doba z veliko mero ironije 
avtorja prispevka »PRED
SEDNIK S ČRNIM MA
DEŽEM«.

Ker so stvari precej zaplete
ne, bo verjetno potrebno še 
kakšno nadaljevanje, do takrat 
pa Severjeve barake stojijo in 
ne ogrožajo nikogar.

FOTOREPORTAŽA

Jutro
na
postaji
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RES JE...
— da, ko pri Kučanovih zazvoni telefon, 

gospa Kučanova dvigne slušalko s katere se 
zasliši proseč glas, ki bi se verjetno rad v kakšni 
zadevi potožil gospodu predsedniku: »Želel bi 
govoriti z gospodom predsednikom Kučanom.«

»Oh, veste kaj«, zavzdihne predsednikova 
soproga, »jaz tudi«.

- da Konjičani na vse kriplje iščejo ustrezen 
dan v letu, ko naj bi praznovali svoj občinski 
praznik. Do lanskega decembra je bilo sila 
dosti predlogov tako za dan kot za preimenova
nje treh ulic, kolikor jih Konjice premorejo. 
Zdaj pa je koledar že ves počrtan, imena ulic so 
ostala, pobudnikom pa je poleg volje zmanjka
lo tudi denarja.

— da so Celjani zaradi onesnaženosti zraka 
v dneh dvakrat zaprli ves promet v središču 
mesta. Res pa je tudi, da nadvse gibčne prilož
nostne varnostnike in miličnike, ki bi naj bili 
kos tako nastali zmedi, niso opremili z zaščitni
mi maskami. Vozniki so namreč pozabili na 
odlok, po katerem morajo motorje v vozilih 
ustaviti, če pred zaporo stojijo več kot dve 
minuti. Srečnežev, ki bi pred zaporo stali le dve 
minuti, pa je bilo malo.

— da so občani nekdaj bogatega Tabora v Sa
vinjski dolini naveličani prav vse plačevati iz 
lastnega žepa. Nekdaj poslušni in darežljivi Sa
vinjčani so sicer prišli na glasovalna mesta in 
oddali svoje lističe o novem samoprispevku. 
Žal komisiji ni uspelo zbrati zadosti tistih, ki bi 
bili za. Tako je še en samoprispevek propadel.

— da si je gospod minister Miha Jazbinšek 
(varovanje okolja) na zemlji in iz zraka ogledal 
predvideno traso avtoceste Maribor — Macelj. 
Koliko lepše bi bilo slišati, če bi gospod mini
ster svoje oglede naravnal na hitro cesto do 
Bistrice in zatem v levo proti Rogaški...

— da je samo vprašanje časa, kdaj bodo 
Slovenci v Srbiji dobili svoj časopis. Sodeč po 
vnemi Srbov v Sloveniji, ki so začeli izdajati 
svoj časopis, gre računati na kratek rok. Zaradi 
objektivnosti poročanja in skrbi za druge naro
de, bo prva številka slovenskega časopisa v Be
ogradu natisnjena v dveh barvah.

Popustni ples v maskah po zaledenelih ulicah 
slovenskih mest.

- da Gorenje vsako leto popelje na kakšen 
sejem v Nemčijo izbrane domače novinarje. 
Gredo pa le tisti, ki zmorejo dokazati, da 
o koncernu poročajo izključno objektivno, se 
pravi taki,.ki le prepisujejo poročilo Gorenjeve 
službe za stike z javnostjo. Mi vam že zdaj 
poročamo o vsem, kar bodo slovenski novinarji 
letos videli v Nemčiji: izreden uspeh Gorenja, 
ki ga pesti le splošna gospodarska situacija.

- da vodstvo šentjurske občine zaradi raz
mer v celjskem gospodarstvu polglasno razmi
šlja o združitvi z novo nastajajočo regijo 
- z Velenjem. Nekoliko je le še vprašljiv na
slov: Šaleškosavinjskokozjanskošentjurska re- 
gija.
- da je bil oni dan pri gospodu Staniču, 

ministru za informiranje, na obisku tiskovni 
ataše koncerna Pogorišče, bivši tovariš Šeki 
Lipovič. Na vse pretege je poskušal Novi dobi 
skomandirati 20-odstotno obdavčitev.

- da je tudi v črni vdovi, ljubljanski stavbi 
Dela vse več eminentnih slovenskih novinar
jev, ki Novi dobi dostavljajo informacije o svi
njarijah, sami nam pa o njih še niso pripravlja
nj nič napisati.

SILVESTER DREVENŠEK ZDAJ RAZBURJA STRANKARSKE VELJAKE

Župan z miličniki 
nad ministra

Po Sloveniji padajo vlade, ostopajo predsedniki 
občin in njihovih izvršnih svetov. V Celju že nekaj 
mesecev traja gonja zoper inženirja Silvestra Dreven
ška, ministra v občinski vladi in predsednika stranke 
socialnih demokratov celjske regije. Vsi dosedanji 
»napadi« nanj so se avtorjem izjalovili.

Drevenšek pa se je nedavno hudo zapletel s predsed
nikom občine, dipl. iur. Antonom Rojcem. »Tonetu so 
popokale varovalke,« pravi gospod Drevenšek.
»Celjani bi se me radi otresli, da bi Rojec ostal brez 
resnega konkurenta. Tone se do mene obnaša izredno 
nekorektno. Enostavno ne prenese kritke. Gre za 
osebno nasprotovanje, ki nas vse smeši.«

— Ali je res, da vam je na zadnji seji predsedstva 
pretil z milico, ker niste hoteli zapustiti seje?

»Rekel sem že, da so mu popokale varovalke. Seje 
sem se udeležil kot predstavnik Demosa, ki je bil na 
sejo vabljen. Tone pa me je hotel s seje odstraniti. 
Potem se je odločil, da sejo predsedstva zaključi in nas 
je poslal k tajnici. Čez minuto je privihral iz svoje 
pisarne in nas obvestil, da sklicuje novo sejo z istim 
delovnim programom, vendar brez mene ...«

- Ali je prav tako res, da ste izstopili iz socialdemo
kratske stranke in prestopili v stranko krščanskih demo
kratov?

»Nisem izstopil. Tudi več drugih članov socialdemo
kratske stranke je članov krščanskih demokratov. Jaz 
sem še vedno predsednik območnega odbora socialde
mokratske stranke in vodja odbora za stike s krščan
skimi demokrati pri vodstvu stranke.

Umikam se zaradi ekscesov, ki so sila nekorektni do 
mene. V bistvu gre za nestrpnost med mano in Anto
nom Rojcem, kije poleg tega, daje župan, še predsed
nik občinskega odbora socialdemokratov in kot rečeno 
ne prenese kritike___«

Silvester Drevenšek, ko je gospodu Pučniku še pomagal čistiti njegov vrh, zdaj pa obrača hrbet in se udinja krščanskim 
demokratom.

IZLETNIK ODPISAL LOGARSKO

Umiranje
bisera

Džihad odzgoraj in odzdolaj.

sosooooososoccoooeoooooeooooocooooco

Kako se naša stremlje
nja in obljube razhajajo 
v praksi, doživljajo Gor- 
njesavinjčani in turisti, ki 
se še odločijo za obisk Lo
garske doline, tega narav
nega bisera.

Logarska dolina je osta
la brez še ene avtobusne 
proge. Celjski Izletnik je 
ukinil redno avtobusno 
progo, ki je bila namenje
na prevozu turistov in pla
nincev, ki naj bi se vračali 
v večernih urah.

Peripetije z avtobusi in 
s celjskim Izletnikom, ki 
je upravljal tudi Planinski 
dom v Logarski dolini, se 
nadaljujejo. Kot so lahko 
nevedni potniki, turisti in 
planinci na svojo žalost že 
ugotovili, je Izletnik pla
ninski dom zaprl. Ker je 
njihov dom zaprt, naj tudi 
vozniki avtobusov v Lo
garski dolini ne bi mogli 
prenočiti in so tudi za to 
ukinili večerno avtobusno 
progo. Zdaj v Logarsko 
dolino pripelje samo še 
avtobus s prihodom malo 
po dvajseti uri in obrne do 
Solčave, od koder nada
ljuje vožnjo naslednje 
jutro.

Napovedi in želje o turi
stičnem razvoju Gornje

Savinjske in predvsem Lo
garske doline so torej eno, 
praksa pa nekaj povsem 
drugega. Kakor smo polni 
hvale o tem naravnem bi
seru in kakor imamo brez 
števila načrtov, projektov, 
napovedi in zamisli, tako 
je res, da Logarska dolina 
ostaja odpisana in za mno
žični turizem nezanimiva. 
Odrezana, odrinjena 
v svojo idilično zimsko le
poto in radodarna le za 
peščico svojih prebi
valcev.

I

HUMORESKA

Gladovna
stavka

»Poglejte, kaj dela tisti Ži- 
vanov,« je rekla v prodajalni 
kruha debela gospa v krznu. 
»In to samo zaradi tistega mi
nistra! Ja, kaj takega! Saj ga 
bo spravil še na drug svet. 
Umrl bo od lakote, vam 
rečem.«

»Živadinov, gospa,« je pri
pomnil gospod z brado. »Vi 
se pa ne spoznate na neue slo- 
wenische Kunst.«

»A to je gladovna stavka, 
pravite?« je hotela vedeti žen
ska. »Minister bi mu res lah
ko pustil, da bi vsak dan v mi
ru jedel in mu ne bi bilo treba 
stradati, si uničevati zdravja.«

»Si predstavjate, kako bi po 
tolikih dneh stradanja pojedel 
kos tega dišečega kruha?« se 
je oglasila druga ženska.

»Saj sploh ne gre za strada
nje, « je pribil moški z brado.

»Da ne strada?«
»Zdaj boste pa še rekli, da 

ni lačen?«
»Pa še kako je lačen,« so se 

oglašali iz vrste.
»To je gladovna stavka,« je 

nadaljeval moški. »Gladovna 
stavka je čisto nekaj drugega. 
Človek strada, če nima kaj je
sti, gladovno pa stavka, kadar 
ima, pa noče jesti.«

»Zakaj pa noče? A ni 
nor?« je vprašala gospa v krz
nu. »A ne bi bilo bolje, če bi 
Živanov gospoda ministra, ki 
mu takole streže po življenju, 
povabil na dobro večerjo, re
cimo pri svečah, pa bi mu le
po dopovedal, da rad je in ga 
naj ne sili, da bi stradal.«

»Dajte no, gospa, vi sploh 
ne veste, kaj je to neue slowe- 
nische Kunst! Nova slovenska 
umetnost, po slovensko,« se je 
spet oglasil gospod z brado. 
»Gospod minister Capuder ji 
ne da dovolj denarja, v tem je 
stvar. To se pravi, da so v ne
varnosti vsi člani, da bi res 
morali stradati. Tako visoke 
umetnosti namreč navadni 
smrtniki nikoli niso razumeli. 
Zato tudi ima nemško ime. 
Razumete? To je pritisk na 
ministra, ki ne razume gla
dovne stavke.«

»A tako? Zakaj pa morajo 
imeti nemško ime, če so Slo
venci?« se je oglasil nekdo 
tretji.

»E, vidite, zato ker so tako 
visoko nad Slovenci, ker so že 
zdavnaj v Evropi.«

»Ampak tisti minister bi Ži- 
vojinoviču, hočem reči, Živa- 
novu vseeno lahko privoščil 
vsaj kos kruha. Mojbog, kako 
diši? A ne?« je rekla ženska 
v krznu. »Če ga bo spravil na 
drug svet, bo odgovarjal, bo
ste videli?«

»Mogoče je pa Živadinov 
pokazal, kakšna neue slovve- 
nische Kunst se obeta Sloven
cem, če jim že obljubljajo ve
čletni krompirjev menu,« je 
poltiho pripomnil možak in 
čvrsto stisnil k sebi štruco.

l'tWČfOCO^“

Vzemite raje dve ... Jutri bodo že dražje!

FOTOREPORTAŽA

Kako se 
pride noter

NI RES..
— da je novi direktor in glavni urednik Go

renjskega glasa Marko Valjavec honorarni 
uslužbenec Podjetja za PTT promet Kranj. 
V svojem časopisu pojasnjuje bralcem, koliko 
znamk morajo nalepiti na posamezno poštno 
pošiljko s povsem poštenimi nameni.

— da bo kranjski odbornik, član LDS Rast
ko Tepina, napisal knjigo o kranjskem županu 
dipl. ing. Vitomirju Grosu. Bivši kranjski mla
dinci želijo predvsem priti do 20.000 dinarjev 
občinske pomoči, saj jim sedaj ne priteka več 
po avtomatičnih kanalih.

— da ima kranjski župan dipl. ing. Vitomir 
Gros brado podobno Marxu. Tudi ni res da 
zato, da bi bil bolj všeč Viki Potočnik.

— da je oblast vedno sladka. To zelo dobro 
vesta šentjurski župan Franc Kovač in predsed
nik šentjurske vlade Ladislav Grdina. Iz žele
zarne Štore bosta namreč dobila »veliko« por
cijo nezaposlenih železarjev. Niti približno še 
ne vesta, kaj bosta z njimi.

— da minister za okolje Miha Jazbinšek ne 
skrbi za čisto okolje. Kar precej se je potrudil, 
da je Italijanom dokazal, kako iz rudnika svin
ca Rabelj svinjajo našo Koritnico, zatem pa 
Sočo. Škoda, da se tako temeljito ne daje s slo
venskimi odplakami

— da Miloševič ni več »veliki gazda«. V ljud
sko skupščino Srbije je prišel le priseč, potem 
pa ga ni bilo več. Se na misel mu na primer ne 
pride, da bi poslancem razložil, kaj se je dogo
voril s kolegi po Jugoslaviji.

— da je vohunjenja konec. Iz najbolj zaup
nih virov smo tako tudi mi izvedeli, da so 
slovenskega obrambnega ministra videli v Av
striji. »Politika« je takoj, kaj bi drugega, napi
sala, da je šel kupovat tanke za slovensko voj
sko. Mi pa smo izvedeli, da je bil na smučanju 
v St. Jakobu in so ga videli tudi v bližnjem 
Lienzu. Dodajamo, da zagotovo v deželi ni 
večjih problemov, če obrambni minister lahko 
uživa na dilcah. O »smučarjih« naša vohunska 
služba pripravlja še nova poročila.

- da se ljudje ne spreminjajo. Zloglasni 
Silvester Drevenšek, celjski minister za kadre in 
KS, ki je še vedno trn v peti celjskih prenovite
ljev, se je poslovil od Pučnikovih sodialdemo- 
kratov in se vpisal v Peterletove krščanske 
demokrate. Se je želel na ta način izogniti, da 
bi ga Pučnikova stranka sama odžagala?

- da Slovenija ne skrbi za ureditev grobišč 
povojnih žrtev »rdečega« terorja. V proračunu 
za letos ni niti dinarja na slovenski ravni. No, iz 
kabineta predsednika vlade Peterleta pa se je 
izvedelo, da bo le kaj kanilo. Tako je Slovenijo, 
uradno državo, lahko le malo manj sram, ker se 
predvsem zavzema za ureditev grobišč, ne da 
pa potrebnega denarja.

- da bi direktorica celjskega Izletnika, Ana 
Jovanovič alias Naša mati pogostokrat grdo 
govorila s šoferji. Le prepogosto se po šofersko 
obnaša, tu in tam pa še kakšno furmansko 
speče vmes.

— da bi bil Pankrac Semečnik, velenjski žu
pan, nevoščljiv enemu velenjskih direktorjev, 
ki naj bi imel 70 tisoč dinarjev plače. Le malo 
preveč se mu zdi, je oni dan izjavil v živo na 
Radiu Velenje.
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Brno: Moravska zahteva svoj prostor v ČSFR. Zahtevajo, 
da Moravska in Slezija dobita lastno ustavo.

Aman: Jordanija zanika saudske trditve, da bi izvažala 
strelivo v Irak.

Jeruzalem: Izraelska vlada se pripravlja na morebitne 
ameriške pritiske, saj Samir ne namerava popustiti palestin
skim zahtevam.

Nairobi: Voditelji afriških držav so še za ohranitev sankcij 
proti Južni Afriki. Odpravili jih bodo, ko bo De Klerk 
izpolnil obljube.

Peking: Vietnamski begunci v Hongkongu so demonstri
rali zoper iraško zasedbo Kuvajta in izražali podporo 
zahodni Vojaški koaliciji z ZDA na čelu.

Peking: Kitajska vojska se profesionalizira. Posodobitev 
kitajske vojske bo s prodajo letal SU 27 podprla tudi Sovjet
ska zveza.

Lima: Kolera v Peruju se širi. Do sedaj je terjala že 51 
življenj, v bolnišnicah pa je približno 1100 obolelih. 
Washington: ZDA se boje teroristov. V Beli hiši računajo 
z možnostjo, da bodo proiraški teroristi kaj poskušali tudi na 
ozemlju ZDA.

Nairobi: Proces proti Winnie Mandela se čudno zapleta, 
saj je zaradi izginotja glavne priče obravnava zopet prelo
žena.

Tokio: Zaradi okvare v jedrski elektrarni Mihama 2 je 
prišlo do manjšega izpusta radioaktivnih snovi v ozračje. 
V okolici niso zaznali radioaktivnega sevanja.

Sofija: Predsednik sofijske organizacije VMRO-SMD dr. 
Dimitar Gočev je izjavil, da živi v Jugoslaviji 1,5 milijona, 
v Grčiji na približno 500.000 Bolgarov.

Washington: Po posvetih s Cheneyem in Powelom je Bush 
izjavil, da se za kopenski napad še ni odločil.

Peking: Visoke zaporne kazni za znana kitajska disidenta. 
Chen Ziming in Wang Juntao sta bila obsojena na trinajst let 
zapora zaradi »poskusnega rušenja ljudske oblasti in sociali
stičnega sistema«.

Pariz: Kurdi, ljudstvo brez države in narod, ki kljub 25 
milijonom prebivalcev doživlja tragično usodo, nočejo več 
plačevati visoke cene za tuje interese. Nekateri jim napove
dujejo pomembno vlogo v diplomatskih pogajanjih v Zalivu.

Trst: Biasutti opozarja vlado v Rimu, da naj se Italija 
zavzame za zakonite zahteve Slovenije in Hrvaške.

Leipzig: Leipzig je prvo vzhodnonemško mesto, ki je 
finančno bankrotiralo po združitvi. Mestne oblasti so dvig
nile z bank še zadnjih 62 milijonov mark.

Ženeva: Prisluškovalne službe koalicijskih sil so prestregle 
pogovore v ruščini na iraških vojaških frekvencah. Baje 
sovjetski strokovnjaki zbirajo informacije za Irak.

Dunaj: Avstrijska vlada bi rada ugodila Londonu in dovo
lila voziti orožje prek svojega ozemlja, nevtralnoti pa se ne bi 
rada otresla preveč naglas.

New Delhi: V spopadih med vladnimi četami in Tamil
skimi tigri so ubili najmanj 9 vojakov in 7 upornikov.

Ankara: Iraške oblasti so ustanovile posebne skupine 
ljudi, ki najprej pomagajo Iračanom zbežati čez mejo v Tur
čijo, nato pa jih proti visoki nagradi izročajo iraški vojski, ki 
jih usmrti.

Washington: New York Times trdi, da so kmalu po Baker- 
jevem obisku Sirije ubili več zahodnih vohunov.

Washington: Pentagon opravičuje bombardiranje bagdad
skega zaklonišča s trditvijo, da je šlo za vojaški objekt, 
v katerega naj bi Husein podtaknil civiliste. Ubitih naj bi bilo 
več sto.

Budimpešta: Denacionalizacija maje madžarsko vlado. 
Vračanje nepremičnin nekdanjim lastnikom po besedah pre
miera Antalla ne pride v poštev, ker bi povzročilo preveč 
novih krivic.

Los Angeles: Ameriški igralec, dvainsedemdesetletni Kirk 
Douglas, se je hudo poškodoval v helikopterski nesreči.

Nairobi: V Liberiji je negotovo premirje, vendar Taylor ne 
bo privolil v razorožitev, če mu ne zaupajo vodstva države.

Tokio: Japonska je ocenila, da bi utegnil imeti Irak na 
koncu vojne za 200 milijard dolarjev dolgov v tujini.

Ženeva: Švica razmišlja o okrepljenem zavarovanju svojih 
meja. da bi se ubranila pretiranega naseljevanja azilantov.

Rio de Janeiro: Med karnevalom v Riu je umrlo 157 ljudi, 
približno 8 tisoč pa je bilo ranjenih. Po zbranih podatkih je 
v Braziliji izgubilo življenje kar 420 ljudi.

Nikozija: Sadam Husein je osupnil svet s ponudbo, da se 
umakne iz Kuvajta, če odidejo zavezniške čete in Izrael plača 
ceno. Bush meni, da je to kruta zvijača.

Jeruzalem: Ker so ZDA bombardirale civilno zaklonišče 
v Bagdadu, so Palestinci na zasedenih ozemljih razglasili 
splošno stavko.

Bangkok: Žrtve kolere v Indoneziji. Na Moluških otokih 
je za kolero umrlo že 98 ljudi. Epidemija je zajela več sto 
majhnih otočkov na skrajnem vzhodu Indonezije.

Buenos Aires: V laboratorijih so ugotovili, da kolero 
prenaša mikroplankton v pacifiških vodah, s katerim se 
hranijo ribe.

STOP ZA SRBSKE SVINJE

Kuga z juga
Lepo rejeni in v primerjavi 

z domačimi cenami dovolj ce
neni prašiči, ki vam jih pripe
ljejo celo na dom in veliko
dušno dopustijo, da si med 
njimi izberete naj lepšega, so 
lahko prava past. Če čez ne
kaj dni poginejo, čaka podob
na usoda tudi druge rilce 
v domači štali. Pozor torej 
pred prašiči, za katere ne ve
ste, od kod prihajajo. Veteri
narski inšpektorji že nekaj ča
sa opozarjajo, naj kupci ne 
nasedajo prekupčevalcem, ki 
si svinje nabavijo pri kmetih 
v Srbiji in Vojvodini, kjer raz
saja prašičja kuga. Opremijo 
jih s ponarejenimi ušesnimi 
številkami in z zastaranimi 
zdravstvenimi spričevali.

V Republiki Srbiji in v Voj
vodini vedno znova odkrivajo 
žrišča prašičje kuge, neoz
dravljive bolezni, ki okuži vse 
starostne kategorije živali in 
se naglo širi v okolico. Bole
zen se prenaša z živimi žival
mi, z njihovimi izločki, z me
som in mesnimi izdelki bolnih 
prašičev. Ljudem bolezen si
cer ne more do živega, ven
dar vam dodobra opustoši 
hlev.

Pri opozarjanju na kugo 
z juga ne gre za še eno politič-

Oboroženi
poslanci

Prav nič presenetljivo ni, da 
so pri pregledu poslancev 
v zvezni skupščini v Beogradu 
našli orožje, predvsem pri po
slancih iz Hrvaške. Ti so tudi 
vnaprej povedali, da orožje 
imajo in so ga pred sejo sami 
oddali. Varnostna služba sicer 
pravi drugače, da so jim ga 
odvzeli.

Kakorkoli že, v tej nori bal
kanski godlji tudi ne bo prese
nečenje, če se bodo v zvezni 
skupščini streljali. Tako se bo 
le ponovila zgodovina, ki se je 
seveda še najbolj spominjajo 
Hrvati, saj so pred II. vojno 
streljali na njihove veljake. 
Uspešno.

Specialci 
kot turisti

no manipulacijo s srbskim go
spodarstvom. O tem priča tu
di ravnanje Evropske gospo
darske skupnosti, v kateri so 
prepovedali uvoz svinj in 
svinjskega mesa z okuženih 
srbskih območij, medtem ko 
ta prepoved ne velja za druge 
jugoslovanske republike.

Obstaja pa nevarnost, da 
okužene svinje povzročijo 
epidemijo tudi pri nas in zato 
so v Sloveniji uvedli skrajne 
previdnostne ukrepe, milični

ki so na cestah okrepili kon
trole, veterinarji pa imajo čez 
glavo dela. V Celju skrbno 
nadzorujejo prodajo prašičev 
na svinjskem trgu, pregledali 
so prav vse prodajalce in za 
zdaj, kot pravi celjski veteri
narski inšpektor Franc Le
mut, niso odkrili nobenega iz 
okuženega območja. Pod 
drobnogled so te dni vzeli tu
di klavnice, državne in zaseb
ne mesarje, ter pregledovali, 
odkod prihajajo svinjske po
lovice prav do njihovega izvo

ra. Razloga za zaskrbljenost, 
če kdo ne obide običajnih 
prodajnih mest, za zdaj ni, 
potrebna pa je pri nakupu 
prascev skrajna previdnost. 
Ljudi pozivajo, naj pomije 
prekuhavajo in preprečijo 
morebitni vnos usodnih klic 
v zdrave živali. Kuge namreč 
ni mogoče ugotoviti ne pri ži
vih prascih ne v mesu. Prei
skave so dolgotrajne in dajo 
rezultate šele na podlagi spre
membe v tkivu. Tedaj pa je 
že prepozno.

Hrvaško-srbska »ljubezen« 
v sosednji republiki je spet 
vzplamtela.

Skupina specialcev, polica
jev, je vdrla ponoči v hotel na 
Plitviških jezerih. Zakaj? Niso 
jim hoteli odpreti in jih sprejeti 
pod streho.

Savinjski magazin 
Žatee

Plitvice so v občini Titova 
Korenica, kjer imajo največ be
sede sicer Srbi, ki jih ni malo. 
Ti so že protestirali. Njihovo 
vodstvo v občini je celo polica
jem iz lastne republike določilo 
uro, ko morajo oditi z ozemlja 
občine. Pa smo tam, občine so 
pravzaprav države zase!

Takšni in podobni dogodki 
seveda niso niti najmanj naivni. 
Do dejanskih spopadov in upo
rabe orožja so namreč oddalje
ni le za las. Da bi se spopadli 
pa si žele zlasti generali, Srbi 
(veliki) in precej gospode iz 
kroga Miloševiča in Joviča. Na
stopili bodo lahko s silo.

V blagovnici POLZELA praznujemo v času od 15. do 28.2.1991 10-
ietnico obstoja. V tem času se bodo zvrstile razne prodajne akcije, 
degustacije, nagradno žrebanje, poskrbeli pa smo tudi za ugodne cene.

Obiščite nas, ne bo vam žal!

Kolektiv blagovnice Polzela
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PODRUŽNICA SVETOVNEGA SLOVENSKEGA KONGRESA ZA 
CELJSKO OBMOČJE

Narodova priložnost
Svetovni slovenski kongres bo letos junija v Ljubljani, zadnji 
dan pa bo delegate Slovencev doma in v tujini gostilo mesto 
ob Savinji. Kakšen bo prispevek Celja v svetovnem sloven
skem gibanju, so skušali deHnirati na četrtkovem ustanovnem 
zboru podružnice Svetovnega slovenskega kongresa za celj
sko območje. V Narodni dom so prišli vidni predstavniki vseh 
občin, političnih strank in predsednica Konference za Slove
nijo Spomenka Hribar.

Svetovni slovenski kongres 
ni ne državna, ne ideološka, 
ne strankarska ustanova. Je 
vrhovna institucija slovenstva 
v smislu moralne zaveze in 
budno je treba paziti, da te 
ideje kdo ne umaže. Članstvo 
je individualno, politične 
stranke ali grupacije v njem 
nimajo mesta, lahko so le 
podporni člani brez volilne 
pravice. Na to osnovno ple
menito opredelitev je udele
žence ostro opozorila Spo
menka Hribar.

»Zgodil seje čudež«, je de
jala. »Slovenci smo se zaved
li, da smo in da hočemo biti. 
Do pred kratkim smo bili ze
lo ogroženi in to od samih 
sebe. Utapljali smo se v apa
tiji, v brezupju, zmanjkovalo 
nam je žiljenjske sile, samo
zavedanja in radosti življe

nja. Počasi smo se začeli upi
rati, zavedli smo se sistema in 
njegovih napak, pa tudi tega, 
da nismo sami, da je na svetu 
še veliko naših ljudi. Smo na
rod in hočemo narod biti.«

Ideja Svetovnega sloven
skega kongresa je stara, poti- 
hem seje porajala, zanjo prej 
ni bilo ne razumevanja, ne 
možnosti. Skupaj z idejo Sve
tovnega slovenskega kongre
sa je rasla tudi demokracija, 
po mirni poti in s spravo. Ce 
zrase v nas občutek prijazne 
pripadnosti, smo Slovenci 
uspeli, v spravi kot sožitju 
različnega se nam ni bati pri
hodnosti in napisali si bomo 
novo zgodovino. Kot samo
stojna in suverena država 
Slovenija, moderna, tehnolo
ško sposobna nacija, enako
vreden nacija med drugimi

Grubelič zaprt_________
Slavni Grubelič je zaprt v Švici. Tam čaka na jugoslovanske 

dokumente, ki naj bi dokazali, da je kriminalec in ga je treba 
izročiti našim sodnim oblastem. Najprej ni bilo jasno, če imajo 
Švicarji z Jugoslavijo sploh sporazum o izročanju. Pokazalo se je, 
da sporazum obstaja, da gre za protokol, podpisan leta 1870, 
podpisala ga je takratna država Srbija. Po pravni logiki je spora
zum ostal v veljavi pri naslednikih, torej pri stari in zdajšnji 
Jugoslaviji. Časa za dostavo dokumentov, v francoščini, je še 
kake tri tedne. Poti vodijo iz Beograda v Švico in nazaj.

Kaj dela in kaj bo storil Sandi Grubelič. ni znano. Zagotovo bo 
iskal luknje. Zna se zgoditi, da bo zabrenkal tudi na politične 
strune in zaprosil za politični azil.

Hrvaška bitka z JLA
Medsebojno ravsanje, ki ni niti najmanj nedolžno, med Hrva

ško in JLA še traja, kljub »premirju« v Beogradu. JLA je že 
zaprla več Hrvatov, tudi odbornike, požvižgajoč se na to, da bi 
prej dobila soglasje skupščin, saj odbornike ščiti imuniteta. Špeg- 
ija seveda preiskovalni sodnik, vojaški, še nima pod ključem in 
JLA obljublja, da bo storila vse, da ga bo pohopsala. Hrvaška 
oblast pa je svoje ministre še dodatno zaščitila in imajo tudi-oni 
imuniteto kot poslanci. Odločitev velja od njihove izvolitve.

Da civili ne ostajajo dolžni, pa kaže izjava predsednika hrvaške 
vlade, ki je napovedal, da bodo proti vojaškim osebam, ki 
nezakonito zapirajo Hrvate, tudi odbornike, sprožili kazenski 
postopek. To pa pomeni, da jih bodo poskušali pripreti tako, kot 
JLA poskuša Špeglja. To bo še hec, čeprav vsa stvar ni niti 
najmanj hecna. Nikoli se namreč ne ve, kdaj bodo vrli branilci 
pravic na eni ali drugi strani uporabili silo, tudi orožje.

ROKODELNICA
Miklošičeva 2, Celje

VSE VRSTE KLJUČEV 
tudi novi za 
KABA, DOM, KESO, 
MERCEDES, OPEL

AVTO ŠOLA MOČNIK
ŠENTJUR
vabi na tečaje CPP, ki so 
enkrat mesečno v Osnovni 
šoli Šentjur

ORGANIZIRA - tečaje prve pomoči 
- zdravniške preglede

Vožnja je možna takoj po končanem tečaju, vožnjo pa 
boste opravljali 
v vozilih
- AX diesel Vse informacije lahko dobite po telefonu
— SUZUKI (063) 741-990 od 8. do 11. ure in od 12.
_ Z 101 do 16. ure.

narodi mora z internacionali
zacijo slovenskega vprašanja 
doseči mednarodno veljavo 
in postati enakopravni član 
Združenih narodov. Svetovni 
slovenski kongres je po mne
nju Spomenke Hribar zadnja 
narodova priložnost.

In prav Celje hoče postati 
sedež Svetovnega slovenske
ga kongresa, srce tega kon
gresa, ki je, kot je dejal Silve
ster Drevenšek, šele začelo 
biti. »Zakaj ne,« je odvrnila 
Spomenka Hribar, »toda vse, 
kar je v zvezi s kongresom, 
mora biti na visoko profesi
onalni ravni, mora biti brez

hibno.« »Celje mora ponuditi 
urejen Mestni grad, Celju 
moramo vrniti položaj in 
ugled, ki mu gre in pritegniti 
vse sposobne Slovence,« je 
menil Matjaž Železnik. 
»Mladi Slovenci iz vsega sve
ta naj se pomerijo v zibelki 
atletike v športu, na Dnevih 
slovenskega filma naj Slo
venci od drugod pokažejo, 
kako rokujejo s kamero,« je 
navrgel Peter Kavalar.

V Celju je zavladala prava 
evforija, ljudi je prevzelo 
navdušenje, vanje se je nase
lil občutek lastne pomembno
sti in v svoj program so zapi
sali: »Pazili bomo na svojo 
celjsko enkratnost in zgodo
vinsko samobitnost, a se tudi 
ne zapirali vase, ampak se 
odprli svetu in za svet, zbrali 
vse svoje intelektualne spo
sobnosti, delovne in gospo
darske napore, vse svoje vi
talne sile za obstoj in napre
dek. Pri tem pa se bomo za
vedali zlasti sledečega: nihče 
nam pri tem ne bo mogel po
magati, če si ne bomo sami 
— nihče pa nas tudi ne bo 
mogel zanikati, če se ne bo
mo sami!«

Lepo in prav — upajmo le, 
da iz lepih sanj ne bodo pretr
do pristali na trdih tleh.

. VABIMO VAS NA OGLED IN NAKUP IZDEL
KOV ASORTIMANA TRGOVINE »JOLLY« 
v 1. NADSTROPJU MOTELA MERX V ŠENT
JURJU

- VINOTEKA različne vrste buteljk vrhun
ske kvalitete (Ormoško - Ljutomerski oko
liš, Vipava, Radgona, arhivska vina letniki 
1976,1982,1983,1985)

- KATALOŠKA PRODAJA OZ. NAROČILA 
PO TELEFONU naročite lahko katalog arti
klov za intimno nego po ceni 60,00 din in 
katalog intimnega spodnjega perila po ceni 
140,00 din.
Nudimo tudi dostavo po pošti za artikle iz 
SEX SHOPA.
Odprto vsak dan od 9. do 12. ure in od 16. 
do 20. ure
sobota od 9. do 13. ure 
tel.: (063) 741-326 
(063)741-913

f00
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Zunanja trgovina p. o.
Celje, Mariborska 7
Poslovni predmet našega podjetja obsega:
- izvoz in uvoz črne in barvne metalurgije, 
kovinsko finalnih proizvodov
- uvoz in izvoz bele tehnike in široke 
potrošnje
- specializiran uvoz investicijske opreme 
vseh vrst
- izvajanje investicijskih del v tujini
- poslovanje v maloobmejnem prometu

zastopanje tujih firm:
- NEMČIJA: GMN, INTENSIV FILTER, ABIG- 
WERKE, BMC, BUDERUS
- AVSTRIJA: FESTO, SCHINZEL, 
ARTWEGER, LANDIS & GYR, KLUDI
- ITALIJA: OME,CHEMB
- BELGIJA: BINKS
Poslujemo preko podjetij v tujini z udeležbo 
našega kapitala:
CARAMETAL, Avstrija, UNIMERCAT, Nemčija, 
RESCO, Italija, APRIMEX, Kenija in EURO PACIFIC, 
Hong Kong
in predstavništev s sedežem v Moskvi in Minsku, 
v Pragi in Bratislavi, Bukarešti, Berlinu, Pekingu’ in 
Varšavi.
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RESNIČNE ZGODBE

Preživetje 
s prodajo 
telesa

— Ha, ha, ha! se zakrohoče na ves glas in jaz sem vsa 
iz sebe, brž se poberem v vas, med ljudi, ki mi povedo 
pra,v nespodobne vesti. Ne morem verjeti. Zato se 
zvečer vrnem. Že pri vratih začujem glas harmonike in 
mehko dekličino petje. <

- Prid’no drev, prid’no drev preljub’moj Janez ...
Še nekaj korakov in vse se mi razkrije: pri mizi stoji

Štangar, na stolu Kristina s harmoniko, okoli mize sami 
moških ki kar naprej kričijo.

— Se, še, šeee! Eden mlad fant pa: Potem pa te bom 
• pošteno nabrisal in tudi pošteno plačal.

Sedem k drugi mizi, gledam, premišljujem. Pristopi 
brhka in še kar prijazna natakarica, zares seksi oprav
ljena.

- Prosim, gospa, želite?
Zdaj me opazi Kristina. Vidim, kako ji popuste prsti. 

Odloži harmoniko, se skobaca s stola in pride k meni. 
Vidim, kako ji je nerodno, vendar prav razločno poz
dravi:

- Zdravo, gospa učiteljica!
In takoj nato: Gospa učiteljica, to je moja mama...!
Zaradi vaše Kristina sem prišla, rečem, ko se zavem, 

da stoji pred mano Kristinina mama. Joj, kako je še 
mlada in lepa! Mislim si: ali je hudobna? Zakaj njene 
globoke, modre oči izražajo nekaj nerazumljivega, nekaj, 
kar mi povzroča strah; pa se je le skušala nasmehniti in 
mi rekla:

- Gospa, obe morava živeti, obe... Vse je tako 
drago: stanovanje, oprema, obleka, obutev, avto... 
Nekdaj sem bila uboga deklica, zdaj pa... Zdaj pa telo 
prodajam za denar...

- Pa se res ne da drugače živeti? ji pogledam v oči, ki 
jih ne umakne. Pridite enkrat k meni. Kristina ve, kje 
stanujem. Boste?

- Bom, gospa, bom. In vse vam bom povedala, prav 
vse...

- Magda, daj pijače! kričijo moških srednjih in mla
dih let. Kristina, ti pa igraj in zapoj: Od Solčave do 
Celja je ravno polje...

Čez kak teden je prišla k meni. Ne, pripeljala se je 
Z ne čisto novim mercedesom. (Pozneje sem zvedela, da 
se izvrstno spozna na mehanska in električna dela, sploh 
da je pravi taužentkinstler). Na pogled res čedna mama. 
Postava, obleka, nežen obraz in tisti kostanjevi kodri. Iz 
oči pa je sijala čudna zaskrbljenost, nekaj svinčenega je 
bilo v tej očesni modrini. In mi je razodela svoje živ
ljenje:

Komaj petintrideset let ima. Njena mati je bila kuha
rica pri bogati tukaj živeči nemški družini. Spoznala se 
je z enim izmed sorodnikov, zanosila in rodila hčerko 
Magdo, Kristinino mamo. Magdina mama je po nekaj 
mesecih oddala otroka tujim ljudem in izginila. Magda 
pa je šla z rok v roke, zdaj tukaj, zdaj tam. Bila je 
nikogaršnji otrok. Povsod so bil tudi domači otroci, ki 
so jo zaničevali. Niso in niso je vzeli za svojo. Pri sedmih 
letih je postala predrzna in nepobolšljiva nagajivka. 
Morala je v zavod. Štiri leta je bila tam in pravi, da so 
bila zanjo najstrašnejša leta, pri enajstih je pobegnila in 
bila dobro leto pastirica pri hribovskem kmetu, ki je 
ugotovil, da je nevarna tatica in morala je nazaj v zavod. 
Menda ji je bilo trinajst let, ko ji je neki paglavec 
zabrusil:

- Tvoj oče je bil nemški pes, mati pa nemška vla
čuga!

Takrat je prvič pomislila na mater in očeta; bilo ji je 
tako hudo v duši in srcu, da je spet pobegnila. Nekaj 
mesecev se je potikala po hribih, dokler se ni štirinajst
letna znašla v Kopru.

(dalje prihodnjič)

Po zelo ugodni ceni prodajamo APARTMAJE V DOBRNI, 
znanem zdraviliško-turističnem kraju. Apartmaji so velikost 17 
m2 do 39 m2. Le-te je možno po dogovoru z upravo Zdravilišča 
oddajati v prostih terminih.

Informacije:
GIP »Vegrad« Velenje, telefon (063) 856-712 int. 29 ali (063) 

855-917 ali (063) 853-743. I.RA. Ljubljana, telefon (061) 212- 
917.

V Topolšici v novozgrajenem poslovno stanovanjskem objek
tu prodajamo lokal velikosti 48 m2, zgrajen do četrte gradbene 
faze. Cena 724.980. Plačilni pogoji: 50% ob podpisu pogodbe, 
ostalo kredit na 5 let.
Informacije: GIP VEGRAD Velenje. Tel. (063) 853-743 in 
(063) 856-712 int. 44. ^
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Novi Boogie Skavti
Preteklo soboto je bil skih Skavtov so omogočili: 

v Murski Soboti republiški fi- časopis Nova doba, trgovina 
nale v malem nogometu. Obuti maček, trgovina Pappi- 
Med osmimi ekipami je zrna- Ion, vulkanizerstvo Prevolnik 
gala ekipa Kleparstvo Vuko- Rosando, Bistro ZI, delikate- 
savljevič iz Ljubljane, celjski sa Špilca in Kovinotehna 
Skavti red boogie-Nova doba Celje, 
pa so bili peti. Nastop celj-

Atleti v snegu
Čeprav se atleti pozimi praviloma preselijo v dvorane in 

tam trenirajo, za slovenskimi pa je že tudi republiško dvoran
sko prvenstvo, nekaj treninogv opravijo tudi zunaj. Na pos
netku so celjski atleti med treningom na Kladivarjevem štadi
onu, ki ga je zamete! sneg.

NAROČILNICA

Ime ............................priimek ..............................

naslov ........................................................................

naročam časopis-tednik Novo dobo na naslov

Na gornji naslov mi pošljite .................. izvodov.
(število)

Obvezujem se, da bom redno plačeval naročnino.

podpis naročnika

MALI OGLASI 
ZASTONJ KUPON0

MOJ NASLOV:

Kupon in čitljivo besedilo malega oglasa pošljite 
na naslov Nova doba, Aškerčeva 15, Celje, s pripi
som »Za male oglase« in svojim polnim naslovom. 
Oglasov pod šifro in oglasov za podjetja in obrt
nike ne obljavijamo brezplačno.

1)0 PRAVICE PREKO 
MEDNARODNEGA 
SODIŠČA

Bilač
' TS ' * ;dokazuje

nedolžnost
Kljub temu daje minilo že več kot po leta se, kaznovani 

atlet Ljubljanske Olimpije Borut Bilač še ni sprijaznil 
Z usodo, ki ga je doletela na E vropskem prvenstvu v Splitu. 
Dvoletna prepoved nastopa na vseh tekmovanjih s strani 
1AAF je težko breme za mladega Postojnčana. To se je 
najbolje videlo na oglednem dvoranskem mitingu v Celju, 
na katerem je Bilač nastopil izven konkurence v teku na 60 
metrov in v skoku v daljavo in dosegel izvrstne rezultate (60 
m, je preteki v 6,99 s, skočil je 7,o6 m daleč).

»Kljub vsemu redno treniram in tekmujem izven kon- 
karence, za sebe, da ne izgubim kontakt z atletiko. 
Lahko rečem, da sem letos v zimskem obdobju celo 
boljši kot lani, toda to mi nič ne pomaga! ker zaradi

»Absolutno! Ne vem, kako se je lahko to zgodilo. 
Vendar še nisem obupal Disciplinska komisija AZJ je 
sprožita postopek, ker je tudi bi! pogoj za nadaljevanje

^^akšno 'nadaljevanje pričakujete?
»Osebno sem postal protest na našim JAAF, zaradi 

nepravilnosti pri izvajanju doping kontrole. Odgovor bi
moral priti čez 10 dni.

UUižiJ v Lfr , yciltfll fr/C/rt tli.1 c, ww*Vv.v*i

sem, da do konca izterjam pravico. V tem času bom 
naredil tudi več doping kontrol, ker se ne morem sprijaz
niti .v tem, da so me nedolžnega razpeli na steber sramu « 
sramu.«

Kaj baste naredili, če vas tudi mednarodna sodišče 
spozna za krivega?

»Potem mi ne preostane drugega, kot da se sprijaznim 
Z usodo in pavziram dve leti, ali pa čakam na pomilosti-

vM^diietŠkkŠteŽiig j!?;::: Vis.,;.:..,,:,:,
Kako ste preživeli vso to golgoto?
»Bilo je izredno težko, skoraj bi bil uničen fizično in 

psihično. Toda v vsaki stvari je tudi nekaj dobrega.

mikih.«
Kaj trenutno počnete?
»Največ Časa sem zraven knjig. Sem študent četrtega 

letnika ljubljanskega D1F, in rad bi naredil tudi nekaj 
izpitov.

FOTOREPORTAŽA

Bodoči rekorderji 
in trenerjevo oko
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PRVI JUGOSLOVANSKI PLAVALNI STROKOVNJAK V TUJINI

Iz Pordenona v Celje
Celjan Andrej Žnidaršič, znani plavalni strokovnjak, se 
lahko pohvali, da se je prvi izmed jugoslovanskih trenerjev 
uspel prebiti na zahtevno zahodno »tržišče«. Takoj za njim je 
to uspelo še samo zlati iz Mehike, Durdici Bjedov-Gabrilo. 
Domotožje je bilo odločilno za njegovo ponovno vrnitev po 
dvoletnem uspešnem delu v italijanskem klubu Gymnasium 
iz Pordenona.

»To je že moje tretje tre
nersko obdobje v Celju. Po 
končani plavalni karieri v Ce
lju in Ljubljani sem s trener
skim poklicem začel leta 1971 
v Iliriji. Potem sem nadalje
val v Celju, pa spet v Ljublja
ni v Olimpiji, kjer sem dobil 
nalogo, da ustanovim nov 
plavalni klub. V Olimpiji sem 
ostal do 1979. leta, nato pa se 
odpravil na Ravne na Koro
škem, kjer sem ostal štiri leta. 
Drugič sem med Celjane pri
šel leta 1983 in ostal najdlje 
— pet let. Potem je bila na 
vrsti tujina, dve leti, trenutno 
pa sem spet med svojimi Ce
ljani,« nam je na kratko orisal 
svojo trenersko pot Andrej 
Žnidaršič.

Vsepovsod kjer je delal, je 
za sabo pustil globoke brazde 
uspeha. Vrata klubov, v kate
rih je delal, so mu vedno od
prta. Tudi v italijanskem klu
bu Gymnasium iz Pordeno
na. Kljub temu, da se je vrnil 
v Celje, Žnidaršič z njimi ni 
prekinil stikov.

»Uradno še delam v Porde
nonu kot svetnik maneger za 
kontakte s tujino, določam 
programe prve ekipe, sestav
ljam in usmerjam delo. Tudi 
v Celju delam nekaj podob
nega. Uradno sem tehnični 
vodja kluba. Nadzorujem de
lo štirih trenerjev, koordini
ram, usmerjam in programi
ram delo s plavalnimi šolami 
in opravljam selekcijo novih- 
plavalcev.«

V njegovem drugem celj
skem »mandatu« osemdese
tih let je bilo celjsko plavanje 
na vrhuncu, klub pa v samem 
vrhu jugoslovanskega pla
vanja.

»Značilno za to izredno 
uspešno obdobje celjskega 
plavanja je nova metodologi
ja treninga, ki sem jo po na
kopičenih izkušnjah z dolgo

letnim delom s kvalitetnimi 
plavalci prenesel na celjske 
plavalce. Imel sem tudi srečo, 
da sem našel generacijo star
šev, ki so bili maksimalno an
gažirani v klubu, kljub temu 
da za te čase ni bilo popular
no bti ambiciozen. Vsi ti lju
dje, ki so takrat delali v Nep
tunu, so zaslužni za bum celj
skega plavanja, ne samo v ju
goslovanskih razmerah. 
Uspehi so se začeli v bistvu 
s sestrama Natašo in Sašo La
vrič, Mojco Anderle, Tanjo 
Drezgič, Matejo Cvirn, Tanjo 
Fermentin, Gregorjem Jura
kom, Dejanom Tešovičem, 
Juretom Vračuno, Erazmom 
Polutnikom in Alešem Zu
pancem. Naštel sem samo 
imena, ki so nastopila v re
prezentanci na velikih tekmo
vanjih. Takratni največji 
ekipni in posamični uspehi so 
preko 500 medalj in 250 repu
bliških in državnih rekordov, 
v vseh kategorijah, po čemer 
smo dolgo časa bili rekorderji 
v Jugoslavii. Sedaj so nas pre
segli plavalci Jadrana iz Spli
ta. V ilustracijo naše takratne 
premoči na ekipnem držav
nem prvenstvu naj povem, da 
smo brez najboljše plavalke 
Tanje Drezgič osvojili prvo 
meto z dvakrat več točkami 
od drugouvrščene ekipe.« 
Kdaj se je začelo z osipom 
plavalcev?

»Do osipa je prihajalo 
sproti, vsako leto. Do tega je 
moglo priti, ker plavalci pri
dejo v srednjo šolo, se delno 
zaradi šole, delno zaradi pu
bertete začnejo težave. Naj
prej se je začel osip v žen
skem delu ekipe, potem pa 
v moškem delu in celo med 
mlajšimi kategorijami. Na ta 
problem sem opozarjal upra
vo kluba, toda niso bili kos 
temu. Dftber del odbora in 
tehnične komisije so bili star
ši, ki niso razumeli nove situ

acije. Rezultati so bili doseže
ni zelo hitro in razmeroma 
enostavno. Takrat so imeli 
srečo, da sem — kot sem že 
povedal — prvi v Jugoslaviji 
začel uvajati novo metodolo
gijo, ki je pri plavalcih zale
gla. Vse skupaj je temeljilo 
na veliko dela in zelo strogem 
planiranju treninga in zasle
dovanju dolgoročnih ciljev. 
Ko se je začela ta kriza, se je 
začelo krhati, lomiti v odnosu 
do dela. Seveda je tudi kaza
lo, da posamezniki ne bodo 
dosegali boljših rezultatov, 
zaradi česapso neketeri neha
li plavati. Škoda. Če bi jih 
uspeli zadržati v tem kriznem 
obdobju, bi danes tudi dose
gli dobre rezultate. Najboljši 
primer je Tanja Drezgič, ki še 
naprej uspešno nastopa in 
plava za Jeklo Branik iž Ma
ribora. Vse skupaj je bilo po
vezano tudi s financami. Zah
teve so bile vedno večje in 
vprašanje-je, če bi klub oziro
ma mesto Celje to finančno 
zmogli.

Dve leti ste uspešno treni
rali najboljše plavalce Gym- 
nasiuma iz Pordenona. Tam 
ste se tudi spoznali z organi
zacijo kluba z zahoda. Načr
tujete kakšne novitete iz Ita
lije prenesti v celjsko okolje?

»Italijanska izkušnja mi bo 
gotovo prav prišla v konsoli
daciji celjskega plavanja. De
lo v Italiji ni zame predstav
ljalo samo izziv trenerju, am
pak tudi kot organizatorju. 
Veliko sem videl in se naučil 
na organizacijskem področju. 
Lahko rečem, da sem se kot 
trener uveljavil v državi, kjer 
je plavanje med najbolj razvi
timi na svetu. Na njihovem 
državnem prvenstvu nastopi 
preko 1.100 klubov z never
jetno izenačeno konkurenco. 
V takšni konkurenci si lahko 
prvi ali zadnji. Klub iz Porde
nona je na 35. mestu rang 
lestvice italijanskih klubov, 
s tradicijo dobrih hrbtašev, 
šprinterjev. Je privatni klub, 
organiziran kot delničarska 
družba. Ima svoj 25 m pokrit 
bazen in 50 m olimpijski ba
zen. Za lastne potrebe ima

Andrej Žnidaršič med svojimi Neptunovci.

kompletiran vozni park 
z dvema avtobusoma, dvema 
kombijema in enim mini bu- 
som. Z organizirano rekre
acijo odraslih, začetnimi in 
nadaljevalnimi tečaji, z gim
nastiko, korektivno gimnasti
ko itd. si pridobijo dodaten 
vir finančnih sredstev. Jaz 
sem skrbel za 28 plavalcev od 
14. do 26. leta starosti. Kon
troliral in usmerjal sem delo 
ostalih skupin v klubu. Mo
ram reči, da sem se uspel pre
biti v Italiji kot trener. Moji 
plavalci so prvič v zgodovii 
kluba na članskem državnem 
prvenstvu v dveh letih osvojili 
14 kolajn, vse v hrbtnem slo
gu. Ko sem se zaradi domo
tožja odločil, da pridem na
zaj, so mi ponudili, da še na
prej sodelujem kot svetnik, 
kar sem seveda sprejel.«

Vaša vizija novega Nep
tuna?

»V letih moje odsotnosti je 
bil Neptun nekako dezorga- 
niziran, brez prave orientaci
je. Menjavali so se trenerji 
kot po tekočem traku, kar se 
je čutilo v sami kvaliteti. 
V klubu so zaradi tega iskali 
človeka za neko trajnejšo 
strokovno usmeritev, in tako 
se je naše sodelovanje spet 
začelo. Ko sem prišel nazaj, 
sem našel velike spremembe, 
ne samo v politiki in gospo
darstvu. Tudi pri pristopu 
staršev do športa. V klub 
bom poskušal prenesti izkuš
nje, ki sem jih nabral v Italiji. 
Od sedaj se bo vedelo, kdo je 
odgovoren za odločitve in 
kdo za izvajanje. Vsi trenerji 
odgovarjajo meni, jaz pa 
predsedniku kluba in izvršne
mu odboru. Točno se vse ve. 
Klub funkcionira strogo po 
principu investicij in dobička. 
Mislim konkretno na investi
cije vseh naporov v ustvarja
nju športnikov in rezultatov. 
Poskušamo tudi organizirati 
kompletno plavalno aktiv
nost. Razvijamo rekreacijo za 
otroke in starejše, šole plava
nja. Vse to bo vir našega fi
nanciranja. Delo je mnogo 
bolj pestro kljub temu, da ni
mamo kvalitete kot pred leti. 
Program je dosti bolj angaži
ran. Tudi tekmovalne aktiv
nosti so razgibane. Trije kan
didati za Olimpijske igre 
v Barceloni, ki služijo vojaški 
rok v Ljubljani, Dejan Tešo- 
vič, Jure Vračun in Gregor 
Jurak, trenirajo pod nadzo
rom bivšega zveznega kape
tana Mitje Prešerna. Za njimi 
je tudi izredno talentirana ge
neracija nadarjenih plaval
cev, kot so Maja Tanko, Go
ran Jurak, Gašper Gorenak, 
Sanja Kranjc, Andrej Ocvirk 
in Ljubiša Stojanovič. V mlaj
ših kategorijah je tudi nekaj 
imen: Roš, Ukič, Hus, Čmer 
in Vrankič, in množica mlaj
ših pionirjev za njimi, s kate
rimi delamo programirano. Iz 
tega tudi lahko nastane kvali
teta. Naše želja pa je, da vsa
kemu dijaku enkrat na mesec 
omogočimo plavanje v baze
nu na Golovcu. Vstopnina za 
organizirane skupine je mini
malna in prepričan sem, da 
bo odziv velik. Neptun bo or
ganiziral prevoz od šole do 
bazena in strokovno pomoč. 
S tem bi se odnos do plavanja 
pri mladih ljudeh spremenil. 
Ostala mešata kot so Ljublja
na in Maribor imajo že leta 
na tak način polno zasedbo 
bazenov. Naš je na žalost še 
prazen.«

ZELJA JE FINALE

Šprin terka 
v formi

Simpatična šprinterka ljubljanske Olimpije Brigita 
Bukovec je na oglednem dvoranskem mitingu v Celju 
potrdila dobro formo pred nastopom na Svetovnem dvoran
skem prvenstvu v Sevilli. Na dvoranskem državnem prven
stvu v Ljubljani je 60 m z ovirami pretekla v času 8,40 
sekunde, v Celju pa je bila celo hitrejša za štiri stotinke, in 
, tem le še potrdila normo za nastop v Sevilli.

»Normo za Sevillo sem že dosegla, sedat pa razmi-

1 P| | -v« moje možnosti za uvrstitev v finale

PREBOLD DOBIL FITNESS 
STUDIO

S pomočjo 
zdravnika

Telesna kultura se je razvijala stoletja, od stare kitajske 
gimanstike, antične kulture »MENS SANA IN CORPO 
SANO«, prek grških olimpijskih iger in viteških iger v sred
njem veku, do dinamičnega in atraktivnega športnega giba
nja moderne dobe. Telesna vzgoja, športna aktivnost in 
rekreacija so danes sestavni del kulture nekega naroda. So 
živa manifestacija humanizma in nezamenljivo sredstvo pre
ventivne medicine, za dosego vitalnosti in harmoničnega 
psihofizičnega zdravja. Pomembno mesto pri tem je dobil 
tudi Fitness, moderna metoda telesne vzgoje, ki temelji na 

■športno-medicinskih spoznanjih, ki jih je človek pridobivat 
stoletja. Pomeni sproščeno, organizirano psihomotorično 
aktivnost pod strokovnim vodstvom, ki pozitivno učinkuje 
na razvoj in sposobnost organizma, ter veliko prispeva 
k razvoju celovite osebnosti.

Vendar, samo vedeti je premalo. Potrebna je akcija in prvi 
korak je korak v fitness. Eden od treh najsodobnješih fitness 
klubov v Sloveniji s trenežerji tretje generacije, je pred 
kratkim odprt v prostorih hotela v Preboldu. Na razpolago 
je 16 najsodobnejših trenažerjev plus parter gimnastika, 
Z vrhunskimi vaditelji in zdravniško službo.
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»IZNAJDLJIVOST« PREJŠNJE 
KRANJSKE OBLASTI

Slike 
z nogami

Po prevzemu občine s stran, novoizvoljene oblasti 
prihaja na dan tudi marsikaj za navadnega človeka težko 
razumljivega. Pri popisu materialnih in nematerialnih 
sredstev v občini so prišli do odkritja, da V občinski 
Zgradbi enostavno manjka 14 umetniških del. Slike so se 
vdre v tla ali pa dobile noge in ušle iz občinske stavbe. 
Težko verjamemo, da v muzej, po zasebnih stanovanjih 
pa je prepovedano stikati.

Sicer pa si je prejšnja kranjska oblast privoščila v zvezi 
s slikami, ki so ji krasile pisarne, samosvojo iznajdljivost.

amortizacijo odpisovali od njihove vrednosti. Tako so 
bile slike računsko in leta v leto manj vredne. Na ta način 
so prišli do izuma, ki ne velja nikjer po svetu. Verjetno ni 
potrebno poiskati posebnih strokovnjakov, da bi potr
dili, da slika z leti samo dobiva na vrednosti. V stavbi 
občine Kranj je bilo obratno. Slike so bile manj in manj 
vredne, tako da kaže, da so nekateri dobrotniki storili 
izredno družbenokoristno delo, ker so odnesli domov (?) 
ničvredno staro šara iz občinskih pisarn. Vsaj upajmo, da 
so slike odnesli domov, da niso končale na odpadu ali pa 
od sramu zaradi izgubljanja vrednosti dobile noge in 
pobegnile v neznano smer.

Ob zadnjem popisu so ugotovili, da so izginile nasled
nje slike Kvas: Motiv iz Bohinja (evidenčna številka 
125408), Godey: Ob Ljubljanici (1254091 Belec: Ob 
morju (125410), Jaki: Krajina (125414), Mole: Pred 
nevihto (125438), Belec Kolona * snegu (HUM) 
Černigoj: Predmestje (125456). čvetkovski: Vizija 
(125457), Bergant: Kranjska gora (125469), MarcheL 
La Ciotal (125474), Godec: Istrske soline (125476), 
Rossler: Mestna hiša (125481), Dovjak - nepoznan 
naslov (125485) in Vilhar: Mir (125486),

CEPETAJO PO CAPUDRU

Igra na 
velikem 
odru

Slovenci imamo novo kost. Vsi časopisi so polni

Res je, da je slovenska kulturna politika na doslej 
menda najbolj majavih nogah, v njej ni jasnih in čistih, 
z argumenti podprtih razvojnih usmeritev, in da ubogi 
kulturni minister dr. Andrej Capuder, očitno nedorasel 
svojim nalogam, v nemoči agresivno reagira na vsak 
zahtevek in sc razburi ob neposrednih očitkih. V slabem 
mesecu smo bili priče dvema njegovima nesprejemlji
vima nastopoma, kulturno in politično nezrelemu nago-

slovenskima kulturnika v povojnem obdobju, jih označb 
z lizuni in podrepniki, in ko sc je zapletel v buren in

kozla m nanj so se kaj hitro vsuli tudi drugi z razmerami 
nezadovoljni. V dnevih pred prvimi Dnevi slovenskega 
filma v Celju so slovenski filmar,, sporočili da noče,o 
sedeti v dvorani, v kateri bo za govorniškim odrom stal 
sporni slovenski kulturni minister. Kolikor poznamo dr. 
Capudra, bo mirne duše stopil na veliki oder, pa če 
bodo tisti, ki jim bodo njegove besede tudi namenjene, 
tam ali ne. Najverjetneje bo nocoj v slovenski kulturi 
nastal še en nepotreben spor.

Več takta in ministrske modrosti dr. Capudru ne bi 
škodovalo, vendar se samo zaradi tega razmere v kulturi 
ne bi bistveno spremenile, saj je gospod minister tako 
kot večina drugih njegovih kolegov le vdani uslužbenec 
brez cvenka v denarnici. Kdo bi v teh časih mislil na 
kulturo in ji odmerjal sorazmeren delež, ko niti skozi 
stranska vrata ne pride v občinske ali republiški parla
ment - v katerih so dovčerajšnji kulturni delavci (in 
med poslanci jih ni ravno malo) postali strankarski borci 
- niti besedica o kulturi in njeni vse večji revščini. 
Medijsko odmevni prepiri pa pozornost krasno obračajo 
od nje

KONCERTI
AIDA
Cankarjev dom, 5. februarja 1991, Ljubljana

Giuseppe Verdi, Aida; dirigent: Lovrenc Arnič, režiser: 
Jacques Karpo, scenografinja in kostumografinja: Isabelle 
Patriot, koreograf: J. Leslie Spings, vodja zbora: Borut Smre
kar, asistenta režije: Marijan Breznik in Charles Roubaut, 
asistent koreografa: Vojko Vidmar, koncertna mojstrica: 
Majda Jamšek.

Nastopajo: Egiptovski kralj: Neven Belamarič, Amneris: 
Zlatomira Nikolova, Aida: Pauletta de Vaughn, Radames: 
Bruno Sebastian, Ramfis: Stefan Elenkov, Amonasro: 
Terence Sharpe, sel: Ivan Mutafčiev, Svečenica: Gordana 
Tomič.

Z velikimi pričakovanji smo dočakali prve akorde Aide 
v ljubljanskem Cankarjevem domu. Nekatere je zaslepil blišč 
tujih imen in so pričakovali »bum«, drugi so skeptično in 
z radovednostjo čakali, kaj bo. Burna ni bilo; ugotovili pa 
smo, da smo v Ljubljani gledali že nekaj boljših Aid, s čisto 
domačo zasedbo.

Najbolje se je odrezal ljubljanske Opere list Neven Bela
marič v vlogi Kralja: z jasno dikcijo in z lepim, izenačenim in 
mehkim glasom. Aida — Pauletta de Vaughn (ZDA) — se 
odlikuje predvsem z lepo barvo glasu, briljantnimi višinami in 
lepim pianom. V nižjih legah je glas razpršen in manj slišen. 
Njeno fraziranje je kratko in dikcija slaba. Vlogo je odpela 
lirsko, manjkalo je dramsko fraziranje; čustveno se nas ni

z najmlajšimi, ki so nas s pravim koncertnim nastopom, 
v frakih, kar ganili, je prof. Radovan Marvin prikazal celo 
paleto svojega dosedanjega dela z mladimi nadobudneži ter 
zaključil z ansamblom in z Dvoržakovo Humoresko že kar 
presenetljivo. Mladi igrajo zahteven program in Wolfgang 
Amadeus Mozart ni redek gost na njihovem notnem pultu, 
zato so tudi male nezgodice razumljive in jim jih ni nihče 
zameril. Tudi pred kakšnim »falš« tonom smo zatisnili uho, 
čeprav moram poudariti, da je intonacija le prva in najpo
membnejša stvar. Sicer pa je bil nastop optimističen in poln 
upanj, upanj, da se bo pri nas marsikaj spremenilo. . .

Profesor Marvin mladih ne uči samo držati violino, tudi 
o glasbi se pogovarjajo, o glasbi, kot o nečem živem, ne le 

• nekaj vrstah not — in to se mladim že pozna, saj kažejo veliko 
mero muzikalnosti in drugačen dostop do glasbe. Pri vzgoji 
mladih mu pomagajo znana imena našega glasbenega sveta: 
violinist Volodja Balžalorsky iz Ljubljane, čelist Miloš Mlje- 
nik in skladatelj Jani Golob iz Ljubljane, prof. Reichenberg iz 
Maribora, pridružili pa se jim bodo še mnogi drugi, saj 
načrtujejo, zdaj godalno šolo, razširiti še na druga področja.

Žal ne moremo, tudi ob tako lepem dogodku, mimo gren
kih spoznanj, da smo Slovenci zavisten narod - konkurenci 
se vendar konkurira samo s kvaliteto in fer odnosom... Sicer 
pa ta kaplja pelina ni zastrupila čaše iskrenega veselja in naših 
najboljših želja novi vili umetnosti. Šoli za mlade talente 
v Celju prof. Radovana Marvina.

Življenje na listkih
dotaknila. Tenor Bruno Sebastian (Italija) v vlogi Radamesa 
nas ni prevzel ne s svojo pojavo ne s petjem. Pel je predvsem 
glasno, v višinah sforsirano in nestilsko. Ramfis - Stefan 
Elenkov (Bolgarija) je odpel vlogo sicer solidno; slutiti je bilo 
nekdanjo glasovno sposobnost, ki pa nima več evropske 
veljave. Precej bled je bil Amonasro Terenceja Sharpa 
(Anglija). Amneris — Žlatomira Nikolova — razpolaga z veli
kim in prodornim glasom... vlogo pa je žal odpela surovo, 
z nelepimi prsnimi toni in hreščečimi višinami. Njena kreacija 
ni presegla odrske rutine. Svečenica Gordana Tomič
— solidno. Prav gotovo pa ni bilo potrebno klicati v goste 
Ivana Mutafčieva za neznatno vlogo sela. Veliki oder Can
karjevega doma žal ni bil izkoriščen, saj je bila vsa scena 
natlačena v sredini na vrtljivem odru. Nismo videli Nila in 
palm, saj se je scenografinja in kostumografinja Isabelle 
Patriot tako scensko, kot tudi s kostumi kar precej oddaljila 
od Egipta. Namesto piramid in pejsaža je na oder postavila 
nekaj iz opeke zidanih sten in stopnic, ki so se med predstavo 
vrtele. Kostumi so bili prej podobni turškim . . . Režiser 
Jacques Karpo (Francija) ravno tako ni izkoristil možnosti, ki 
jih ponuja veliki oder Cankarjevega doma. Vsi so se gnetli 
v sredini in predstave mu ni uspelo razgibati. Manjkala je 
razumljivost in logična povezava med scenami - skratka 
rdeča nit. Orkester je vodil naš dirigent Lovrenc :Arnič
— predvsem glasno, sicer pa zanesljivo in logično, čeprav mu 
lahko očitamo, da se v detalje ni poglabljal in je s pevci 
premalo dihal. Mestoma se je zbor z orkestrom razhajal in 
leno capljal zadaj. Zbor je bil sicer pomnožen, kvaliteti pa to 
ni doprineslo. Morda smo pričakovali preveč — predstava ni 
prevzela... pričujoč dokaz za to je tubist orkestra, ki je med 
predstavo verjetno zaspal in s tubo vred padel s stola...

V počastitev kulturnega praznika v Murski Soboti, so 
odprli v Pokrajinskem muzeju razstavo »Življenje na listkih«.

Drobni listki so naš vsakdanji spremljevalec, vsak dan 
imamo opraviti z bankovci, koleki, dokumenti, vstopnicami 
voznimi listki, z vabili na prireditve, z etiketami na blagu 
z oznakami, simboli, sporočili. Imeli smo opravka z bencin 
skimi boni, živilskimi kartami, izkaznicami raznih društev 
igrlanimi kartami, podobicami itd. Na teh listkih so torej 
svojstveni zapisi gospodarskih, družbenih, političnih, moral
nih in kulturnih dogodkov in stanj, so ogledalce družbene biti 
in njene nadstavbe. Razstava teh drobnih listkov res napravi 
na obiskovalca vtis. Razstavo si je ogledal tudi pesnik, 
Branko Šomen, ki je dejal, da je nanj ogled listkov deloval 
pretresljivo, ker ga ti listki spominjajo na najtežja obdobja 
njegove mladosti. Razlog več, da je razstava vredna ogleda.

Naš znani pisatelj TONE SVETINA z Bleda bo v marcu 
izdal knjigo ČRNA SRNA, kratek roman, v katerem so 
imena in dogodki izmišljeni. Knjigo posveča svojemu lov
skemu tovarišu in prijatelju Henriku CMAKU, dipl. gradb. 
ing. iz Celja. V knjigi opisuje prijateljevo življenje, v kate
rem sta igrali izredno pomembno vlogo dve ženski: mati 
Štefanija in soproga Lea.

V treh nadaljevanjih boste prečitali odlomke iz knjige, ki 
jo lahko naročite že sedaj.

Vse knjige, ki bodo plačane v prednaročniški prodaji, 
bodo imele originalni podpis avtorja.

Cena v prednaročilu je 210,00 din. Znesek nakažite 
poštno na naslov: Svetina Tone, 64260 Bled, Mlinska 10.

V prihodnji številki NOVE DOBE začnemo objavljati 
odlomke iz ČRNE SRNE.

»\ /1 IT-/\ 
■ vili #—%

Nova šola za mlade talente prof. Radovana Marvina
7. februarja 1991 smo bili priča veselemu in lepemu 

dogodku: rojstvu nove glasbene šole v Celju - kot je lepo 
povedal igralec Borut Alujevič na otvoritvenem koncertu 
v Narodnem domu v Celju.

Mladi godalci so nam zaigrali z vso svojo neposrednostjo, 
z mladim poletom in — zadrego: ljubko in prisrčno. Začenši
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Griže

Ugodne prodaje in 
montaže oljnih gorilnikov 
priznane znamke 
KLAMKE in 
BLAWTHERM, 
LIBELA.

Opravljamo tudi MERITVE 
- NASTAVITVE vašega 
gorilnika in zagotavljamo, da 
bo poraba olja minimalna, peči 
pa se bo podaljšala življenjska 
doba.

Informacije dobite vsak dan od 
17. do 19. ure na telefon (063) 
711-922.
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MUZIKA JE 
BIZNIS
Ker je bilo na tej strani že 

večkrat govora o malih neod
visnih založbah pri nas, bi se 
spodobilo spregovoriti tudi 
o tej dejavnosti na tujem. In 
če so naše založbe šele na 
začetku svojega razvoja, bo 
prav gotovo zanimivo pogle
dati, kako tem rečem strežejo 
tam, kjer je neodvisno založ
ništvo pravzaprav že tradicija 
- v Ameriki. Da se razume
mo: neodvisni imajo danda
nes v inozemstvu veliko 
manjše možnosti v boju za 
obstanek kot naši, saj pri nas 
trg neodvisnega založništva 
še ni dokončno formiran, 
v takih okoliščinah (beri: ab
solutnem pomankanju tovrst
ne robe) pa ni težko prodati 
svojega blaga. Prav zato 
v Evropi in Združenih drža
vah »izplavajo« na površje res 
le najboljši neodvisni založni
ki. In ena od teh majhnih za
ložb, ki se lahko ponaša z bli
skovitim prebojem, je ameri
ška založba SUB POP.

Ta založba ima svoj sedež 
v Seatlu, zvezna država. Was
hington, in je še pred štirimi, 
petimi leti bila »ena izmed sto 
tisočih«. Očitno pa se je nji
hova ideološka usmeritev iz
kazala kot pravilna. Skupine, 
katerih plošče so izdajali ima
jo namreč skupni imenova
lec: kitarski Noise zvok, vpli
vi bendov kot so The Sto
oges, MC 5, Led Zeppelin pa 
tudi Sex Pistols ter nezgrešljiv 
image (»dirty look«, »as loud 
as possible«, itd). Gre torej 
za založbo, ki svoje proizvo
de direktno naslavlja na po
vsem specificiran sloj poslu
šalcev in po slovesu sodeč, ki 
ga uživa v Evropi to počne 
zelo uspešno.

Ko govorimo o SUB POP- 
u, velja najprej omeniti dve 
skupini: Soundgarden in Gre
en River, s katerima je založ
ba začela svoj zmagoviti na
skok na ušesa in možgane ne
dolžnih otročičev. Prvi ne 
snemajo več za to založbo, 
njihov zvok pa bi najlažje 
okarakterizirali kot spoj hard 
rock-a in metal noise-a. Gre
en River ne obstajajo več, za 
SUB POP pa so posneli dva 
LP-ja. Drugi, Rehab Doli, se 
nahaja na listi najpomemb
nejših underground albumov 
v osemdesetih. Ko je skupina 
razpadla, sta dva člana, Marc 
Arm in Steve Turner osnova
la novo, ki je danes pravza
prav najbolj poznan SUB 
POP bend, Mudhoney.

O njih lahko brez pretira
vanja napišem, da so si s svo
jim mini LP-jem Superfuzz 
Bigmuff pridobili nemalo pri
vržencev. K temu je pripo
mogla tudi skupna evropska 
turneja s Sonic Youth, kjer so 
kot predskupina sejali nao
krog svojo divjo energijo (z 
njimi so tudi izdali split sin
gle). Njihova najbolj odmev
na pesem Touch Me I’m Sick 
je postala zaščitni znak gene
racije, živeče v paranoidnem 
begu pred AIDS-om, ki se je 
sprevrgel v beg od ljudi. Nji
hova glasba črpa energijo iz 
najbolj temačnih globin pod
zavesti, energijo podobno ti
sti, ki jo ima na smrt obsoje
ni, ko se še zadnjič poskuša 
iztrgati prijemu usnjenih pa
sov na električnem stolu. Na
lezljivi rifi distorziranih kitar 
in eden izmed najboljših gla
sov v današnjem rock-u se sa
modejno vtetovirajo v spo
min, skratka gre za adiktivno 
glasbo. Njihov LP Mudhoney 
je nekoliko bolj umirjen, a še

vedno karseda prepoznaven. 
Od vseh bendov, ki jim Mud
honey dolgujejo ta ali oni del
ček celotnega mozaika pa še 
najbolj izrazito izstopajo The 
Stooges, s katerimi lahko 
v zgodovini rock’n’rolla-a 
brez sramu stojijo z ramo ob 
rami.

Nirvana so nekakšen anti
pod Mudhoney občutij. Če 
gre pri slednjih za eksorci- 
zem, katarzo, potem so Nir
vana s težkimi, počasnimi rifi 
nekakšen akumulator frustra
cij, ki se nikoli do konca ne 
izprazni. Njihov debitantski 
LP Bleach je ves prežet z zgo
raj omenjeno atmosfero, 
medtem ko na zadnjem singlu 
Silver obračajo svoje izmuče
ne avtomazohistične duše mi
lejšim časom naproti. Verjet
no je to tudi njihova zadnja 
plošča za SUB POP, saj se že 
dogovarjajo z večjimi založ
bami o možnih pogodbah.

Za konec ostane še TAD, 
bend ki se imenuje kar po 
začetnicah imena in priimka 
šefa benda. Thomas Arthur 
Doyle je stopetdesetkilo- 
gramski manijak, ki poje kot 
stekel grizli in igra na kitaro 
kot bi v rokah vihtel motorno 
žago. To je verjetno tudi naj
bolj divji in najbolj pobesnel 
bend na SUB POP-u.

Po tem kratkem opisu se 
boste verjetno vprašali, kaj je 
torej tisto, kar prodaja plošče 
SUB POP-ovih skupin v takš
nih nakladah. Odgovor je 
preprost: vračanje nazaj,
h koreninam rock miselnosti, 
ki zagovarja predvsem sub
jektivno svobodo. Male ne
odvisne založbe pa dajejo po
slušalcem priložnost spoznati 
bende v njihovi čisti obliki, 
mimo zahtev, ki jih postavlja
jo velike hiše. Nedvomno 
omogoča tak način dela večjo 
neposrednost in pristnost. In 
ti dve kvaliteti sta pravzaprav 
tudi osnovni gonilni sili pra
vega rock’n’rolla-a.

LESTVE LP

TAD: »Arrtghhh!!!«

Velika Britanija (NME) 
— singli
1. QUEEN-Innuendo
2. KLF-3am Eternal
3. 2 IN A ROOM-Wiggle It
4. ENIGMA-Sadness Part 1
5. C&C MUSIC FACTORY 

FEATURING FRE

EDOM WILLIAMS- 
Gonna Make You Sweat

Velika Britanija (NME)—LP
1. ENIGMA-MXMXC AD
2. DAVID LEE ROTH-A 

Little Ain’t Enough
3. MADONNA-The Imma

culate Collection
4. ELTON JOHN-The Very 

Best Of Elton John
5. STING-The Soul Cages

Velika Britanija (NME)-ne-
odvisni singli
1. KLF-3am Eternal
2. CARTIER TUSM-Blo- 

odsport For All

3. THE FARM-All Toget
her Now

4. THE SCIENTIST - The 
Bee

5. NIRVANA-Silver

Velika Britanija (NME)—ne
odvisni LP
1. HAPPY MONDAYS- 

Pills’nThrills And Belly-

2. SILVERFISH-Fat Axl
3. RIDE-Nowhere
4. LUSH-Gala
5. FRONT 242-Tyranny 

For You

ZDA (Billboard)—RAP
1. LL COLL J—Around 

The Way Girl
2. EPMD-Gold Digger
3. FATHER MC-Tll Do 

4 You
4. YO—YO—Stompin’ In

The 90’s
5. BIG DADDY KANE- 

Cause I Can Do It Right

LPINFO
LEE »SCHRATCH« PER-
RY, From The Secret Labo
ratory, 12" LP, Mango/Island 
Records

Če se bodo uresničile na
povedi nekaterih britanskih 
glasbenih kritikov in glasbe
nikov da bo REGGAE v ro
ku dveh let postal svetovni 
trend, bo album, o katerem 
bo govora v tej rubriki, ena 
izmed glavnih referenc urba
ne reggae godbe. Lee 
»Scratch« Perry, šestdestlet- 
na legenda reggaeja je s po
močjo Adriana Šhenvooda 
(On-U Sound, Tackhead) in 
z gosti Dub Syndicate ter Ro
ots Radies posnel regejaško 
mojstrovino z izrazito moder
nim zvokom, ki že pri prvem 
poslušanju daje slutiti, da je 
lahko simpatična tudi tistim, 
ki reggaeja sicer ne marajo.

Za vse starosti, ob vsaki 
priložnosti.

TOP 10 DISCO CIBBY
1. DR. ALBAN & LEILA K. - Hello Africa
2. MILLI VANILLI - Keep on Runningif”*;::;::::::
5. SCOTCH - Take Me Up
6. DEEJAY PROJECT - The Message is Love
7. CULT OF SNAP - Snap Remix

J

TREND

— Postati kitarski heroj, 
kupiti električno kitaro do
mače izdelave in jo nato vsaj 
enkrat mesečno nositi na po
pravilo.

TV
»IN:«

— Frenk Petek in njegov 
bend 

»OUT:«
— Dolgčas v Los Angelesu

REKLI SO

MC HAMMER o VANIL- 
LA ICE-u: »Bil je dober kot 
moj »predvozač«, toda tu se 
stvar konča.«
SHAUN RYDER o KYLIE 
MINOUGE: »Rad bi ji pod
taknil en Ecstasy, preden bi 
se pojavila na Top Of The 
Pops.«

FRANK BEARD iz ZZ 
TOP: »Ko so Stonesi za nekaj 
časa prenehali z delovanjem, 
smo si rekli: ’O bog, nič več 
Stonesov, le od koga bomo 
zdaj kradli.?’«

KONCERT
V Hali Tivoli, Ljubljana, 

bodo nastopile legende 
NWOBHM (new wave of 
British Heavy metal). Med
nje sodijo pravo gotovo JU
DAS PRIEST, ki so se po 
nekaj slabih LP-jih zoper vr
nili na vrh metalnih lestvic 
z novim izdelkom »PAIN
KILLER«. Poleg odra (ki ga 
je izdelal Tom McPhilips) bo
sta nastopili še skupini AN- 
NIHILATOR, ki je po izdaji 
demo-posnetka »PHANTA
SMAGORIA« hitro katapu- 
lirala na vrh Speed-metal sce
ne in to predvsem po zaslugi 
skladbe »ALIČE IN HELL« 
(skupina je doslej posnela 
dve plošči za založbo ROA
DRUNNER - »ALISON 
HELL« in »NEVER, NE
VER LAND»). Tretja skupi
na PANTERA iz Texasa pa 
je izdala že nekaj LP-jev 
(»METAL MAGIC«, »PRO- 
JEYCTS IN THE JUN
GLE«, »I AM THE 
NIGHT«, »POWER ME
TAL« za založbo METAL 
MAGIC RECORDS in zad
nji najuspešnejši LP za založ
bo ATCO »COWBOYS 
FROM HELL«).

Vse to vas torej čaka 25. t. 
m. v Ljubljani.

VIDENO
U. K. SUBS Zagreb, 7. 2. 

(dvorana Vrbik)
Je že tako, da je PUNK na 

otoku že davno mrtev. Zato 
pa še vedno živi v Zagrebu. 
Tam se je predstavila angle
ška punk skupina U. K. 
SUBS, ki smo jo pri nas že 
imeli priložnost videti pred 
petimi leti v Ljubljani. Skupi
na, ki je na začetku osemde
setih »žagala« po otoku in za 
katero tega danes ne bi mogli 
več trditi. Je že tako, da se 
človek z leti utrudi, si pusti 
rasti dolge lase in še vedno 
raje živi na slavi odsluženega 
punkerja, kot pa da bi počel 
kaj novega. So pa zato poskr
beli za vzdušje mladi navijači 
iz prvih vrst, ki jim za razliko 
od nastopajočih ni primanj
kovalo energije.

__ NTRC_
Podjetje za časopisno in radijsko dejavnost NT&RC d. 
o. o. ČELJE in Izvršni svet Skupščine Celje 
v sodelovanju s Kinopodjetjem Čelje in Društvom slo
venskih filmskih delavcev Ljubljana
vabijo na festival

DNEVI SLOVENSKEGA FILMA
Celje, 20. do 23. februar 1991

FILMSKI SPOREDI

PREMIERNI SPORED
Kino Union
Predstave ob 15.30, 17.30 in 20.00
20. 2. JEČARJI
(ob 20.00 otvoritev festivala)
21. 2. UMETNI RAJ
22. 2. DECEMBRSKI DEŽ
23. 2. DO KONCA IN NAPREJ
(po predstavi ob 20.00 zaključek festivala in podelitev

nagrad)

SLOVENSKI KRATKI FILMI
Mali Union 
Predstave ob 18.00
20.-21. 2. TEKMOVALNI PROGRAMI
22. 2. RETROSPEKTIVA FILMOV DUŠANA
POVHA

BILI SO SPORNI
Kino Metropol 
Predstave ob 18.00 in 20.00
20. 2. RAZSELJENA OSEBA
21. 2. CHRISTOPHOROS
22. 2. RDEČE KLASJE
23. 2. NA SVIDENJE V NASLEDNJI VOJNI

MLADINSKI FILMI
Kino Metropol 
Prdstave ob 16.00
20. 2. MAJA IN VESOLJČEK 
21.2. TI LOVIŠ
22. 2. POLETJE V ŠKOLJKI
23. 2. KEKEC

SPREMNI SPORED
ODPRTA SCENA
21. 2. ob 19. uri Slovenski film zdaj 
hotel Evropa
Posvet direktorjev Kinopodjetij Slovenije o zakonski 
ureditvi avtorskih pravic in problematiki videa.
20. 2. ob 11. uri v Kinopodjetju Celje

VEČERI Z AVTORJI
Vsak dan festivala ob 19.30 v hotelu Evropa
20. 2. Večer z ustvarjalci filma Ječarji
21. 2. Večer z ustvarjalci filma Umetni raj
22. 2. Večer z ustvarjalci filma Decembrski dež
23. 2. Večer z ustvarjalci filma Do konca in naprej

RAZSTAVA
19. do 24. 2. - avla hotela Evropa
Spomin na Teden domačega filma - razstava
fotografij

SLOVENSKEGA 
Celje, 20-23.2.1991

★★★★★★★★★★★★★★★★★★★★★
STE LJUBITELJ EVERGREEN 

» GLASBE IN OKUSNE TAJSKE

♦kHIIf lHH® OB VSEM TEM LAHKO VSAK DAN
* UŽIVATE V NAŠI RESTAVRACIJI

* KVALITETNA IN PRIMERNA ZA
* IH “fSS. IZJEMNE TRENUTKE

PREBOLD tel. (063) 723-311

ŽENSKO IN MOŠKO FRIZERSTVO J

BARIŠIČ :
v Drapšinovi ulici 6, Dečkovo naselje v Celju •

OBVEŠČA VSE SVOJE •
STRANKE IN VSE TISTE, J
KI ŽELIJO IMETI MODER- *
NO IN UREJENO FRIZURO •
da je odpiralni čas zopet 
vsak dan od 7.30 do 18.30 J
sobota od 7.00 do 12.00 •
ZA VSE USLUGE VAM •
NUDIMO 10% POPUSTA J

....................................................................................;

**
**

**
**

**
*
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KALKULATOR

Delnica, 
normalna in
naša

«^±r****'*.......
Zfl razumevanje delnice ;e pomembno rudi raziskova

nje delnic po vrbi, 10 je ločim m delnice, ki glasijo na 
ime (orderski vrednostni papir) in se prenašajo z mdosa-

š=—
Nadaljnja razdelitev je po »rodu« na redne (navadne) 

in prednostne (ugodnostne, preje n nato deduce Redne 
delnice zagotavljajo delničarju premoženjsko pravico do 
dela dobička (dividende) in upmvljalsko (člansko pra
vico) pri upravljanju delniške družbe.

Prednostne delnice zagotavljajo prednost pri izplačilu 
zneskov (odstotkov) od nominalne vrednosti delnic 
nasproti rednim lastnikom delnice, prednost pri izplaalu 
ob likvidaciji delniške družbe, lahko tudi fiksno dolo
čeno dividenco, prednost pri nakupu novoizdanih delnic 
in prednost v večkratni glasovalni pravili (izjemoma). 
Pravdama pa prednostne delnice nimajo tako imenovane 
glasovalne pravice. (se nadaljuje)

IZLETNIK DOLGUJE ZASEBNIKU MILIJON DINARJEV

Na piki zaradi »favšije«
Še pred tremi leti je bil Stanko Zakelšek, takrat najemnik 
Celjske koče, najbolj opevan Celjan. Od takrat pa so se časi 
spremenili. Oblasti so ga pričele preganjati in prišel je v spor 
z lastnikom Celjske koče. Izletnikom TOZD Gostinstvo 
Celeia, zaradi dolgov pa so ga porinili tudi v sodne mline. 
V priporu je 89. leta preživel natanko 6 mesecev 10 dni in 13 
ur, nakar so ugotovili, da mu ničesar ne morejo dokazati in so 
ga izpustili.

Spor z Izletnikom pa še 
vedno ni končan. Zakelšek, 
ki je pred dobrim letom začel 
znova iz nič kot obrtnik za 
strojna zemeljska dela in žič
ničarstvo, še vedno ni dobil 
884.339,30 dinarjev, kimujih 
dolguje Izletnik.

Problemi so se zanj začeli 
že zelo zgodaj, saj se je kot 
samostojen obrtnik pojavil že 
z 20. leti. Zaradi prevelikih 
davkov se je leta 82. preselil 
v Pregrado na Hrvaško, ven
dar so ga oblasti kmalu odkri
le in ga pripeljale nazaj. Ta
krat je delal na bagrih in bul
dožerjih, ko pa se mu je 87. 
leta ponudila možnost obno
ve in najema Celjske koče, 
sta bila z ženo takoj za. Pod
pisala sta pogodbo za 7 let,
Izletnik pa se je zavezal, da 
bo Koča v brezhibnem sta
nju. Seveda ni bila in Zakel- 
škova sta opravila vsa potreb
na dela, da sta za 29. novem
ber 1987 odprla to celjsko iz
letniško točko.

Že kmalu po otvoritvi sta 
računala na vrnitev stroškov 
obnove, pa teh sredstev nika
kor ni bilo. Zato sta Izletnik 
tožila. Tako sta finančno 
obubožala, in po slabem letu

»Davčno osnovo verjetno pi
šejo kar na pamet,« meni 
Stanko Zakelšek

delovanja Celjsko kočo tudi 
zaprla.

Ker je bil Zakelšek več kot 
pol leta v priporu, tudi dol
gov ni mogel vrniti in je zno
va začel zares iz nič. Zakelšek 
pravi: »Sin mi je govoril: 
— Veš ata, ko si ti delal, so 
me v šoli brcah, in govorih, 
češ, kaj bom jaz, ko imam ata 
v zaporu.«

Spor z Izletnikom še vedno 
traja. Najprej so se pojavih 
zapleti okrog cenilcev, saj Iz
letnik ni bil zadovoljen z de
lom prvega sodnega izveden- 

’ ca. Zato je vso stvar še enkrat 
pregledal drug cenilec, ki pa 
se je skoraj povsem strinjal 
z ugotovitvami svojega pred
hodnika. Jasno je, da se stva
ri na sodniji odvijajo počasi, 
prepočasi, vendar je po dveh 
letih 6. februarja le prišlo do 
glavne obravnave,, ki pa so jo 
spet odložili za nedoločen 
čas. Izletnik je medtem na
mreč zamenjal svojega odvet
nika in Jože Jarh ni vedel za 
nove stvari, ki jih je predložil 
sodni izvedenec, poleg tega 
pa Izletnik zahteva že spet 
novega, tretjega sodnega iz
vedenca.

Zavlačevanje se verjetno 
nekomu splača, saj je glede 
na pogodbo jasno, da je Izlet
nik Zakelšku dolžan kar veli
ko denarja. Vendar pa se to 
odlaganje in prestavljanje 
najbolj čuti v Zakelškovi dru
žini, ki je že na skrajnem ro
bu živčne napetosti.

Zakelšek nima problema 
samo z Izletnikom, ampak tu
di z davkarijo. Vseskozi mu 
grozijo in blokirajo račun, pi
šejo kazenske ovadbe zaradi

utaje davkov, kaj določnega 
pa mu še nikdar niso doka
zali. »Davčno osnovo verjet
no pišejo kar na pamet,« pra
vi Žakelšek, ki so mu za prvo 
akontacijo poslali račun za 
nekaj več kot 218 tisoč dinar
jev. Odločil se je, da tega de
narja nikakor ne bo plačal, 
saj se mu zdi znesek občutno 
pretiran. Sam pravi, da ima 
vseskozi občutek, da ga s tri
desetimi leti ne jemljejo res
no in da ga hočejo na vsak 
način onemogočiti. Meni, da 
je bil dober samo takrat, ko 
je po poplavi sam tri dni garal 
pod mostom in čistil drevje in 
ko je iz mestnega parka oči
stil blato, čez nekaj dni pa so 
nanj že vsi pozabili in mu ho
čejo samo najslabše.

Sedaj samostojni obrtnik 
Stanko Zakelšek dela preko 
družbenega podjetja Špik kot 
njihov kooperant v mestnem 
parku. Zaenkrat delo še ima, 
ker pa denarja ni veliko, bo 
verjetno tudi mestni park 
ostal nedokončan. Kako tež
ko je delati z dolgovi, vedo 
skoraj vsaj podjetja, kako pa 
se znajde Stanko Žakelšek, ki 
mu Izletnik TOZD Gostin
stvo Celeia dolguje približno 
milijon dinarjev, pa marsiko
mu ne gre v glavo.

PISARNIŠKI
SISTEMI
IN STOLI

••• it

T -- |

INTERIER CELJE d. o.

STO L Titov trg 8
tel.: (063) 28-928 
faks: (063) 25-420

PREJELI SMO

Izvršnima 
svetoma 
Skupščine Re
publike Slove
nije
Skupščine ob
čine Celje 
poslancem 
Celja

Zrak v Celju je kritično 
onesnažen, prebivalstvo pa 
ogroženo. Mesto je uvrščeno 
v četrto območje krajev s kri
tično onesnaženostjo zraka 
z žveplovim dioksidom in di
mom. Kritično onesnaženi so 
gozdovi, ki so pljuča mesta. 
Kritično poškodovana je ded
na zasnova rastlin, kar je naj
bolj neposreden pokazatelj, 
da so podobni procesi tudi na 
drugih živih bitjih. - Človek 
ni izvzet. Posledice se kažejo 
v zdravstvenem stanju prebi
valcev. Močno izstopajo bo
lezni dihalnih organov, alar
manten pa je podatek o več 
kot 70 procentni rizičnosti

nosečnosti v Celju.
Kakšna je alternativa naše 

bodočnosti? Gotovo je eno: 
ekološka sanacija zdaj in tu je 
več kot nujna. Je usodna.

Ukrep za sanacijo zraka je 
plinifikacija mesta Celja. 
Konkretno to predstavlja sa
nacijo kotlarn in individual
nih kurišč.

Pogoji za to pa so:
1. V republiškem projektu 

plinifikacije kritično ogrože
nih mest mora Celje dobiti 
prednostno mesto.

2. Plinu kot ekološko pri
mernemu gorivu za Celje je 
potrebno zagotoviti konku
renčno ceno.

3. Kreditna politika mora 
omogočiti in ekonomsko 
vzpodbuditi priključke za 
plinsko omrežje.

4. Takoj je potrebno zago
toviti davčne olajšave, ki bo
do kot ekonomski mehani
zem podpirale plinifikacijo.

5. Olajšave pri dodatni to
plotni izolaciji objektov

6. V mestu se lahko dovoli 
le uporaba premoga z nizko 
vsebnostjo žvepla.

Celje se mora odločiti 
o svojih razvojnih prioritetah 
in prva med njimi je gotovo 
preživetje oz. živetje v ekolo
ško čistem okolju.

Kar zadeva alarm, dne 15. 
2. 1991, zahtevamo, da celj

ska in republiška inšpekcija 
podata podrobno poročilo 
o njunih ukrepih, o tem koli
ko so bili ukrepi po alarmu 
učinkoviti, koliko so kurilni
ce in tovarne dejansko zmanj
šale onesnaženje, kako so to 
inšpektorji ugotovili in pose
bej o tem ali je prišlo v Cin
karni Celje v kritičnem ob
dobju do okvare.

Kar zadeva plinifikacijo 
protestiramo, ker dobivajo 
v Sloveniji prednost kraji 
(Kranj, Domžale), kjer so 
problemi onesnaženja zraka 
veliko manjši kot v Celju ali 
v Trbovljah.

Takšno Celje, kot je daens, 
zagotovo ne zasluži,'da se po
naša z imenom »knežje me
sto«, postaja pa tudi sporno, 
da bi bil v tako onesnaženem 
mestu sedež svetovnega slo
venskega kongresa.

Zato od Izvršnih svetov 
zahtevamo takojšnje ukrepa
nje, da smo še bolj konkretni, 
odločitev, ki je usodna in ur
gentna.

SDP »ZELENA 
FRAKCIJA« 

CEUE
ZELENI CELJA

DRUŠTVO ZA VARSTVO 
OKOLJA 

CEUE 
Celje. 18. 2. 1991
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Konec naše prihodnosti
V novi tehnologiji napreduje 

predvsem Japonska. NTT na
menja za razvoj steklenih vla
ken vsako leto kar tri milijar
de dolarjev. Steklena vlakna 
preizkušajo v predmestju 
Osake. Po proizvodni tehno
logiji prav nič ne zaostajajo za 
Američani.

Japonska se že več let tru
di, da bi prodrla na ameriško 
tržišče. Leta 1982 je družba 
Fujitsu ponudila firmi ATT,

da bi prevzela celoten posel 
pri polaganju kablov na zad
njem delu 776 milj dolge trase 
v severovzhodnem območju 
ZDA. Vendar pa ni sklenila 
pogodbe, kajti na družbo 
ATT je pritisnila ameriška 
vlada. Nacionalna varnost 
mora biti na prvem mestu. 
Podzemno komunikacijsko 
omrežje štejejo kot sestavni 
del nacionalnega obrambne
ga sistema, zato ZDA na tem 
področju ne smejo postati od

visne od kakega tujega part
nerja, so menili nekateri kon
gresniki. ATT je s Fujitsu sa
ma sklenila pogodbo o proiz
vodnji steklenih vlaken, Ja
ponci so dobili posel in bitka 
se je nadaljevala.

Toda ta bitka je le ena od 
mnogih v mednarodni tekmi, 
ki potekajo okrog elektron
ske informacijske tehnologi
je. Japonci so pomembni 
konkurenti v proizvodnji

obeh sestavnih delov novih 
informacijskih sistemov — ra
čunalnikov in čipov. Kot ka
že, so vodilni tudi v proizvod
nji zemeljskih postaj za sateli
te. Močno pozicijo zavzema 
NEC, kar je v zadnjih letih 
zgradila kar polovico vseh sa
telitskih sprejemnikov. Poleg 
tega je ta družba pomemben 
izvoznik elektronskih telefo
nov. Verjetno bo konkurirala 
tudi družbama ATT in IBM.

Največji prodor na ameri
ško tržišče bodo tuji proizva
jalci dosegli na področju za
sebnih elektronskih informa
cij. Doslej še nobena ameri
ška firma ni razvila lastne 
tehnologije za videotex. Vse 
prihaja iz tujine. V enaki me
ri, kot napredujejo ZDA pri 
posredovanju elektronskih 
informacij, se bodo tudi do
mače firme priključile tujim. 
IBM se zgleduje po enem od 
najstarejših angleških vide
otex sistemov, to je »Pre
ste!«, ki omogoča porabni
kom, da preberejo informaci
je s TV ekranov. V Angliji je 
nad 200 tisoč takih porab
nikov.

Francozi so razvili lastno 
tehnologijo, podobno siste
mu ekrana, imenovano »An- 
tiope« in načrtujejo, da bodo 
do leta 1992 oskrbeli 30 mili
jonov gospodinjstev s poceni 
napravami ali terminali, kar 
bodo v resnici elektronski te
lefonski imeniki in podatki 
z določenih področij. Več ko 
200 francoskih firm in uprav

nih mest se je sporazumelo, 
da bo ponudilo sistem Anti- 
ope za sporočanje storitev in 
informacij bankam, posamez
nikom, trgovcem, časopisnim 
redakcijam in drugim.

Drug veliki konkurent so 
Kanadčani s sistemom »Teli- 
don«. Ni izključeno, da bodo 
prav oni osvojili tržišče vido- 
texa v ZDA,-kajti družba 
ATT se je odločila, da bo 
uporabila Telidon za svoj 
lastni elektronski branžni te
lefonski imenik, ker ga je mo
goče bolje uporabiti kot Pre- 
stel in ima boljšo grafično po
dobo. Z gigantom, kakršen je 
ATT, ima Telidon seveda ve
like možnosti, da osvoji ame
riško tržišče.

CBS in druge radijske po
staje dajejo prednost franco
skemu sistemu Antiope. CBS 
ga je uporabil pri poskusni 
vaji v Los Angelesu, medtem 
ko ga je Dow Jones uporabil 
Danburyju v Canecticutu.

Združitev računalnika 
s komunikacijami bo drama
tično spremenila življenje 
v tem desetletju. Telekonfe

rence in elektronski komuni
kacijski aparati pa bodo spre
menili zlasti delovne pogoje, 
in to v takšni meri, kot jo 
lahko le slutimo.

Toda nove tehnologije 
imajo tudi slabe strani. V ne
kem procesu na sodišču je 
sodnik pobrskal po aktih ne
ke kabelske televizijske druž
be. Nenadoma se je pojavil 
na listi vsakdo, ki je ponoči 
naskrivaj gledal pornografske 
filme. Javnost bi zanj lahko 
izvedela vsak trenutek.

Elektronski komunikacij
ski aparat si vsakdo predstav
lja kot pripomoček za ureja
nje bančnih poslov, poštnih 
uslug, nakupov, poletov, ho
telskih rezervacij, pošiljanje 
daril, gledanje televizije itd. 
Vse te, v kar največji meri 
zasebne transakcije, bodo na
šle mesto v enem in istem 
elektronskem sistemu, ki bo 
centraliziran in mnogim lah
ko dostopen. Nova komuni
kacija že načenja vprašanja 
o varovanju zasebnosti. Nav
sezadnje bo treba spremeniti 
zakone, in morda nekatere 
zelo osebne navade tudi.

(Konec)

VILMA DOMICELJ partizanska
20 (NASPROTI OBČINE) SLOVENSKE 

KONJICE, tel. (063) 755-620

©
EXPRES
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DIOPTRIJSKA STEKLA 
DOMAČIH IN TUJIH 

PROIZVAJALCEV PO 
UGODNIH CENAH
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VETRINJSKA TRAGEDIJA

Transporti iz 
Pliberka

Iz vsake skupine se je moral 
javiti po eden, ki je popisal 
svojo skupino: ime in primek, 
bivališče in postojanko, kjer 
je služil domobranstvo. Ko je

končal, je dal listek partiza
nu. Nato so nas nagnali v ba
rako, vsako skupino v svojo 
sobo, kjer smo posedli ob ste
nah in ugibali, kaj bo z nami.

Iz trudnih misli nas je pre
dramilo govorenje in prošnje, 
ki so prihajale iz drugega 
dvorišča. Bili' so civilisti. 
Gnali so jih na sredo širokega 
dvorišča, jih uvrstili po dva in 
dva ter jih pripravili za prei
skavo. Preiskovalna komisija 
jim je pobrala vso opremo. 
Ženskam so pustili po en kos 
perila, vsakega in vsako so 
natančno preiskali, da kdo ni 
skril kakšne dragocenosti. Ko 
so jih vsega oropali, so jih 
natrpali v barako nasproti 
našim.

Mimo našega okna se je

onstran žice počasi pomikala 
dolga vrsta mož, žena in 
otrok, s porcijami v rokah. 
Stopil sem do okna, ga nara
hlo odprl in vprašal:

»Kdo ste in od kod?«
»Iz Kočevja«, je bil od

govor.
Bili so Kočevski Nemci, ki 

so jih izselili in tu zaprli.
Po sobah je spet nastala ti

šina, le tu in tam je kdo 
v polsnu prosil vode.

Nenadoma nas je partizan 
spet pognal pred barako. Pri
šli so trije višji oficirji z dve
ma partizankama, katerim 
smo bili na ogled. Šli so od 
vrste do vrste in s kletvami in 
pljunki pozdravljali naše 
obraze. Spet so iskali pozna
nih. Nekje v sredi seje ena od 
tovarišic ustavila in spoznala 
domobranca iz svoje vasi. Po
tegnila ga je iz vrste, ga par- 
krat udarila z bičem ter ga 
odvedla. Videli ga nismo več. 
Preden so odšli, nas je eden 
od komunistov fotografiral.

Biči in opasači so nam po
vedali, naj se hitro poberemo 
v barake. Vsuli smo se vsi 
hkrati, zato je pri vratih na
stala taka gneča, da nismo 
mogli nikakor. Komunisti so 
spet bili po nas z neverjetnim 
užitkom. Kočno smo le dose
gli sobe in se zvalili po tleh. 
Hudobni stražarje kričal, naj 
zapremo okno, katero smo 
bili prej odprli. Žeja je bila 
strašna. S steklenimi očmi 
smo zrli predse in čakali no
vih mučenj, pripravljeni na 
vse.

Od časa do časa je vstopil 
partizan. Vsakokrat smo mo
rali skočiti pokonci in z glas
nim »Zdravo!« pozdravljati 
obiskovalca. To se je ponav
ljalo pozno v noč. Nazadnje 
smo le začeli dremati. Tedaj 
pa smo v sosednji sobi zasliša
li divje kričanje in pretepa
nje. Kmalu so se tudi naši 
sobi približali trdi koraki.

Komunist je udaril po odprtih 
vratih in zakričal:

»Auf, prašiče izdajalske!« 
Njegov bič je spet odpiral za
sušene rane. Psoval nas je 
z najgršimi imeni, v nas plju
val, da je bil ves penast, obe
nem pa s sadistično strastjo 
udrihal po naših glavah. Stali 
smo kot kamen, brez besede 
in brez stoka. Ko mu je 
zmanjkalo besed in se je do
dobra upehal, je zaloputnil 
vrata in obiskal še druge 
sobe.

Proti jutru so nas dvakrat 
prešteli. Nam se je vrinila le
pa misel, da bo to imelo kako 
zvezo z zajtrkom. Res smo se 
morali postaviti pred barako, 
toda namesto vsaj grenke ka
ve, so prišli novi radoved
neži.

Ko so nas spet podili v ba
rake, sem v gruči zagledal 
brata, ki niti vedel ni, da sem 
tudi jaz tu. Hotel sem za njim 
v njegovo sobo, a me je val 
kar odnesel čez stopnice na 
hodnik. Pred sobo, v kateri 
sem bil, sem spet okleval, naj 
grem za njim ali ne. Če me 
kdo opazi, bo spet pel opa- 
sač. Končno sem odšel v sobo 
št. 13, kjer sem pod oknom 
zagledal brata. Pogled je imel 
uprt v tla, roke prekrižane na 
kolenih. Ko sem ga poklical, 
je dvignil glavo in prebledel. 
Iztegnil je svoje suhe roke 
proti meni in dejal:

»Ti tukaj? Zakaj nisi ušel?«
Nisem mu mogel odgovo

riti.
Takrat so z divjim krikom 

prignali 2. domobranski polk, 
ki je odšel iz Vetrinja 30. ma
ja. Ustavili so jih na prehodu 
med našo barako in civilisti. 
Razdelili so jih v skupine in 
spet se je začel isti krvavi po
stopek kot z nami. Biči in 
puške so opravljale svoje kr
vavo delo. Prišli so partizani 
na konjih, se zagnali v vrsto

in bili po glavah izdanih do
mobrancev.

Rdeči komisar je nekoga 
potegnil iz vrste, ga z ročajem 
revolverja udaril po obrazu 
ter ga toliko časa suval pod 
brado, da je vsega krvavega 
in onemoglega zbil na tla. Po
tem ga je začel brcati, da se je 
revež zvijal kot črv.

Ko mu je bilo dovolj, mu je 
ukazal, naj vstane. S težavo 
se je spravil na noge. Strašen 
je bil pogled na tega mučen
ca. Njegova glava je bila ena 
sama krvava rana, ves obraz 
je bil oblit s krvjo. Usta je 
držal široko odprta, ker mu je 
partizan zbil čeljusti in skle
pe. Jecljal je samo nerazum
ljive besede. Levo roko je 
imel spahnjeno v rami, z des
no pa se je držal za spodnjo 
čeljust, katere ni mogel spra
viti nazaj. Komisar ga je še 
enkrat ošvrknil z bičem po 
glavi, potem pa ukazal stra
žarju, naj ga odvede.

Prišle so tovarišice in se tu
di one zdivjale nad domo
branci. Tudi zdaj so naredili 
preiskavo zaradi oficirjev in 
podoficirjev. Nabrali so jih 
kakšnih 40. Vsakega posebej 
so pretepli, potem pa jih odg
nali k ostalim v klet. Vojake 
so odgnali na drugo veliko 
dvorišče.

Bilo je drug dan naše ječe 
v Teharju. Ura je bila čez 
poldne, pa nismo dobili niti 
kapljice vode. Zrak v baraki 
je postajal nevzdržen. Ker 
nas niso pustili niti na straniš
če, smo vso potrebo opravlja
li v sobi, oken pa nismo smeli 
odpreti. Ležali smo drug na 
drugem in s suhimi, hropeči
mi grli lovili smrdljivi zrak.

Tedaj so stražarji zavpili 
zbor. Kot narasla reka smo 
drli na veliko dvorišče. Drug 
na drugega smo se naslanjali, 
tako smo bili že izčrpani.

(dalje)

Pred štirimi meseci in šestimi dnevi smo slovesno pokopali 
teharske žrtve. Njihova grobišča še vedno skrunimo z odpadki.

Doklej?
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Naš otročiček raste kot ko
noplja in morda mu je že zra
ste! prvi zob. Tako je droben, 
da ga ljubeča starša komaj 
opazita. Vendar je to zname
nje, da otrok vstopa v novo 
razvojno dobo. Otrok že mo
re in tudi rad ugrizne ter se 
vedno bolj zaveda samega se
be. Voziček mu ni več všeč, 
ropotuljico vedno znova za
žene proč, pri jedi je izbirčen 
in rad izpljune hrano, ki mu 
ni všeč. Postal je odločen in 
to se mu pozna po očeh. 
Otrokov razvoj dela v tej do
bi velikanske korake, kot da 
ga nekdo z nevidno roko vodi 
in usmerja. Najbolj so dejav
ne njegove noge. Neprestano 
brcajo, pomagajo mu, da se 
sam obrne in kmalu otrok 
spozna, da se z njihovo po
močjo lahko pomika naprej. 
Vse telo se naglo krepi in 
otrok se že opira na roke in 
brez težav dviguje svojo tež
ko, debelo glavico.

Skuša se sam postaviti po
konci in če opazimo, da po
tem, ko se je poskušal sam 
dvigniti, vedno znova pade, 
lahko pomislimo na prirojeno

napako kolčnega sklepa. Ta 
napaka je pogostejša pri de
klicah. S pravočasno zdravni
ško pomočjo se tudi ta napa
ka popolnoma odpravi. 
V tem obdobju osvoji otrok 
dobre ali slabe prehrambene 
navade. Z njegovim razvojem 
se te navade še spreminjajo in 
iz izbirčnega otročička se raz
vije ješč in neizbirčen otrok. 
Toda preveč skrbne matere 
večkrat mislijo, da mora otro
ček veliko pojesti in kmalu se 
tak otroček navadi velikih 
količin hrane in postane pre
več debel. Takšna razvada je 
slaba in ne smemo otroku 
privzgojiti slabi navad. Okrog 
prvega leta so skušnjave naj
hujše, pa naj gre samo za pi
škot, če je otrok siten. S tem 
matere učijo svojega otroka 
zadovoljiti katerokoli potreb
no s hrano. Če otroka potola
žimo s piškotom, kadar bi se 
rad igral z nami ali se pope- 
stval, mu ustrežemo z nečim 
drugim, kar si dejansko želi. 
S takšno nepravilno vzgojo 
otroku lahko vcepimo nava
do, da katerikoli željo in tudi 
stisko zadovolji z zadovolj
stvom pri hrani. Otrok mora 
imeti red že v najnežnejši do
bi in mati mora upoštevati 
otrokov apetit, okus in narav
ni ritem. Nikoli ga ne smemo 
zbuditi, da bi jedel in vsak 
otrok naj poje le toliko, koli
kor potrebuje. Otroka ne 
smemo siliti, da poje toliko, 
kolikor mu mati dodeli in na
pačno je mišljenje, da mora

otroček pojesti vsaj toliko ko
likor poje njegova mama.

Dojenček se v prvem četrt
letju uči uporabljati svoje ču
te, v drugem svoje roke, 
v tretjem pa je na vrsti sede
nje. Njegove mišice se že pri
pravljajo na to, da se bo otro
ček premikal. Tričetrt leta 
star otroček pa vzame v svoje 
roke vse, kar more doseči. 
Oči in roke ga že lepo uboga
jo in ropotuljica kar frči po 
zraku in komaj čaka, da mu 
mati ropotuljico pobere. Nje
gov umski razvoj gre naprej 
in ko se je naučil neko stvar 
prijeti, jo sedaj vrže proč. To 
je zanj velikega pomena, ker 
se na ta način uči spoznavati 
prostor in daljavo. Tudi nava
janje in ravnanje z žlico spada 
k spoznavanju prostora. Ma
ma mora biti potrpežljiva in 
ne sme misliti, da otrok naga
ja, če njegova žlica ne najde 
takoj ust. Žlica mora potovati 
najprej v vse smeri, le v usta 
ne, ker se mora otroček tega 
šele naučiti. In ko žlica pride 
v usta, je zanj to velik uspeh, 
skoraj olimpijska zmaga. Tu
kaj lahko vskoči na pomoč 
oče, saj se mora tudi on vzga
jati za družinsko življenje. 
Vzgoja mož za družino se 
začne že v njihovi rosni mla
dosti, ko se navaja na red in 
dolžnost. Skrbna mati mora 
tudi fantiče naučiti reda pri 
delu in ji mora prav tako po
magati kot sestrice. Delo pri 
hiši se ne loči na moška in 
ženska opravila, kot je v na

vadi pri mojih prijateljih, 
temveč temelji na sopomoči 
med zakoncema. Tako raste 
tudi notranje zadovoljstvo 
v družini, pa tudi vsakdanje 
delo in skrbi se v dvoje lažje 
in hitreje premagajo. Ko se 
mati ukvarja z otročkom, lah
ko mož razobesi plenice, po
nije posodo in pospravi po 
stanovanju. S tem bo doka
zal, da je mož glava družine. 
Oče, mati in otroček so druži
na, ki mora biti trdna in med 
seboj povezana z ljubeznijo, 
ponižnostjo, krotkostjo in 
s potrpežljivostjo. Harmonič
ne družine so temelj zdrave
mu narodu in za nas Slovence 
je še kako potrebno, da 
ustvarimo med seboj ljubezen 
in potrpežljivost ter ohrani
mo edinost duha z vezjo mi
ru. Harmonični, srečni zakon 
ima temelj v zvestobi. Kakš
na bo ta, je odvisno do življe
nja zakoncev pred zakonom. 
Kdor se že pred zakonom ni 
navadil na določen red v vsa
kem oziru, bo že ob začetku 
zakonskega življenja imel 
precejšnje težave. Tu mislim 
na zakonca, ki se pred zako
nom nista sprijaznila z nače
lom, da sloni lep, moralen za
kon na spolni vezanosti. Tež
ko se je s takšno miselnostjo 
sprijazniti, če na to nista bila 
navajena iz mladosti. Potreb
no se je potruditi in se prevz
gojiti na dobro.

(Dalje)
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2. TENIŠKA KOLONIJA
(16.-27. 8. 1991 - POREČ) - česna 4X690,00 din
3. PLESNA KOLONIJA
(20.-29. 8. 1991 - POREČ) - cena 4x625,00 din
12 oziroma 10-dnevni paket, prevoz, tenis, ples, anglešči
na, italijanščina, likovna delavnica, izlet v Benetke-Bri- 
one, pestre večerne prireditve itd.

PRIJAVA
Dopoldne
(063)29-254

Prijave do 26. 2. 1991. 
occcoosooooooocoooccooc

2
INFORMACIJE 

Popoldne 
(063)25-927

Se priporočamo!
»oocoocososc

KOVINOTEHNA
10% POPUST PRI PLAČILU Z GOTOVINO 
V MESECU FEBRUARJU

3$ električno orodje Iskra in Black & Decker, garniture ročnega orodja iz uvoza

I sanitarne armature Armal, WC kotlički, kadi, kopalniška oprema 
^ Kolpa san, Gorenje, Metalplast, sanitarna keramika

I

1

radiatorji Jugoterm, oljni gorilci Joanes, cisterne za 
olje

pralni stroji Gorenje

emajlirana posoda, jedilni servisi iz 
porcelana

^ stavbno pohištvo Glin Nazarje, parket!I:c: ročno kmetijsko orodje in motokultivatorji
Gorenje Muta, Uniflex garniture
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MALI OGLASI

ZASTAVO 128, letnik 
1986, cena 5.500 DEM v di
narski protivrednosti, pro
dam. Tel: (063) 36-238.

ZASTAVO 101, letnik 
1984, in barvni TV aparat IS
KRA, prodam. Tel.: (063) 
29-676

MOTORNO KOLO 
HONDA CB 450, letnik 
1988 in KOMBI 850, letnik 
1984, prodam. Tel.: (063) 34- 
004

FIAT 750, letnik 1987, re
gistriran do septembra, pro
dam. Tel.: (063) 31-301

FIAT 126, letnik 1990, 
prevoženih 3000 km, krem 
barve, opremljen, prodam. 
Tel.: (063) 858-001 (od 18. 
^21. ure)

TOYOTO COROLO DX,
letnik 1987, prodam. Cena je 
14.800 DEM. Tel.: (063) 853- 
494 (po 18. uri - Andrej)

JUGO 55, letnik 1986, me- 
talik,- registriran do avgusta 
1991, prodam. Martin Dru- 
škovič, Kostrivnica 30, Pod
plat, Tel.: (063) 824-201 (do
poldne)

LADO 1500, obnovljeno, 
letnik 1976, ugodno prodam. 
Ervin Janžič, Brezje 11, Po
nikva/Grobelno

NUMEROLOGIJA?
Vse večje ljudi, ki se zani
ma za mejna področja 
znanosti. Tudi Celjani so
dijo med njih! Za vse ti
ste, ki vas zanima nume
rologija vam sporočamo, 
da bo predavanje o tej iz
kustveni vedi dne 21. 2. 
1991 ob 17. uri na srednji 
ekonomski šoli v Celju. 
Predavala bo Naca Jer- 
manj, dipl. ing. Pridite tu
di vi in spoznajte vpliv šte
vil na lastnost in sposob
nost ljudi.

AX 11, letnik 1990, rdeče 
barve, prodam. Tel.: (063) 
33-877

ENOOSNO HIDRAVLIČ
NO PRIKOLICO za vleko, 
z opremo (uvoženo), pro
dam. Tel.: (063) 855-380

ZIDAN VIKEND,v Lačji 
vasi, prodam. Tel.: (063) 738- 
700

STAREJŠO HIŠO,
v Šmarjeti pri Celju, prodam. 
Ugodna lega tudi za obrt. 
Tel.: (063) 36-221 (popoldne)

MESAS 
COMERCE 
d.o.o.
Lokovica 15 c, Šoštanj ® 
telefon: (063) 854-233

%

Po konkurenčnih cenah\ 
nudimo: •

S
!- karoserijske dele za 2 
; vse tipe osebnih vozil { 
i- barve iz programa* 
J MAX MAYER in HELIOS I 
i - avtomobile iz progra- 
! ma FORD in HONDA

Menjam gradbeno parcelo
(njiva 555 m2 v centru Polze
le, voda na parceli, asfaltira
na cesta ob parceli, železni
ška postaja in avtobusna po
staja, trgovina in mesnica 
v bližini za ustrezno parcelo 
(preknjiženje) — v Velenju 
ali bližnji okolici. Kavčik 
Štefka, Zidanškova 9, Vele
nje, Tel.: (063) 854-980 

PRODAM PODKLETE
NO BRUNARICO z man
sardo 5,5 x 4,5, na lepi sonč
ni legi blizu Maribora in hi
ško z gradbenim dovoljenjem 
(vodovod, elektrika). Parcel 
je 6 raznih kultur na površini 
8.200 m2. Cena je 80.000 
DEM. Tel: (063) 27-663 

TRISOBNO STANOVA
NJE, centralno ogrevanje, na 
Mariborski cesti, zamenjam 
za manjše stanovanje v centru 
mesta. Tel.: (063) 24-550 

ZIDANO GARAŽO na 
Hudinji, ugodno prodam. 
Tel.: (063) 31-136 (od 16. ure 
dalje)

VIKEND na lepi sončni le
gi, blizu Dobrne, 960 m2 zem
lje, prodam. Tel.: (063) 27- 
558 (zvečer)

KAVČ IN DVA FOTE
LJA (lepo ohranjeno), nov 
nerabljen šivalni stroj RUZA 
B ter prevleke za sedeže Ško
da Favorit, prodam. Tel.: 
(063) 39-393

KUHINJSKI ELEMENT
z dvema nerjavečima korito
ma in odcejalnikom in itali
jansko oljno peč ZOPPAS (z 
malo okvaro), prodam. Tel.: 
(0602) 41-209 

DVE OMARI za predso
bo, prodam. Tel.: (063) 34- 
509

FOTO OPREMO, razno
vrstno, kupim. Tel.: (063) 21- 
304

TEKAŠKO OPREMO,
novo, (smuči, vezi, čevlje št. 
43 in palice), prodam. Tel.: 
(063) 31-301

SINGER — starinski šival
ni stroj ter več kosov pohištva 
iz začetka 20. stoletja, pro
dam. Prodam tudi frezer za 
les, delovne površine 60 x 60 
cm. Marko Razinger, Petrov
če 227, Petrovče. Tel.: (063) 
776-361

ŠIVALNI STROJ BA-
GAT, tri avtomobilske gume 
s platišči za Vugo, 17 m2 mar
morja Hotavlje — roza, pro
dam. Tel.: (063) 815-237 

KONTAKTNE TULJA
VE vseh vrst in transforma
torje do 50 VA, poceni navi
jam ali previjam. Tel.: (063)
854- 548

CD GRAMOFON NEC in 
10 kom CD plošč - novo, 
prodam. Tel.: (063) 855-231 
int. 312 (dopoldne) in (063) 
858-810 (popoldne) 

GLASBENI STOLP in te
levizor Korting, ugodno pro
dam. Tel.: (063) 854-281 

AVTORADIO 2 X 25 W, 
avtorevers digital in avto- 
zvočnike trosistemske 100 W, 
novo, prodam. Tel.: (063)
855- 231 int. 312, (dopoldne) 
in (063) 858-810 (popoldne)

PEČ ZA CENTRALNO 
KURJAVO, novo, nerablje
no, prodam. Tel.: (063) 31- 
301

INŠTRUIRAM matemati
ko, fiziko in angleščino in 
prevajam angleško strokovno 
literaturo. Tel.: (063) 37-315

IŠČEM AKVIZITERJE za 
prodajo zelo atraktivnega ar
tikla. Tel.: (063) 850-552 (od 
18.—20. ure)

HONORARNO ZAPO
SLIM trgovske potnike
— prodaja na terenu. Pred
nost imajo kandidati z izkuš
njami. Potreben je lasten pre
voz in poštenost. Tel.: (063) 
731-245

UGODNA PONUDBA 
ZASLUŽKA — igrajte z na
mi. Tel.: (063) 732-081 (od 8.
— 12. ure) »

DELO NA DOMU leplje
nje, šivanje. Resne ponudbe 
pošljite na naslov Špoljar Bo
ris, Ul. XIV. divizije 60, Ro
gaška Slatina, plačilo po po
godbi na akord.
T7S//S/S////////////////////////S/S//S;

ZA VAS,
ZA LEPŠE ŽIVLJENJE
POMOČ PRI ISKANJU PARTNERJA,
osebni pristop, zajamčena diskretnost in 
kvaliteta storitev.
DRUŽABNO SREČANJE za nevezane
V CELJU 2. in 4. soboto v mesecu ob 19. 
uri v hotelu CELEIA,
V LJUBLJANI 2. petek v mesecu ob 19. 
uri v h. LEV - restav. Panorama. 
POSLUJEMO 16.-19. ure vsak pone
deljek v hotelu CELEIA ter 2. in 4. petek 
v mesecu v hotelu LEV.
Pišite nam! VITA, Skapinova 10, Celje. 
Kličite nas v ponedeljek in četrtek od 
16.-21. ure po tel. (063) 38-481.

^7S2ZZZZZZ22ZZZZZZZ22Z22ZZZZZZZZZZ2ZZ2.

ŠKODO 105L, letnik 
1980, registrirano do avgusta 
1991, prodam. Cena po dogo
voru. Štopar Sandi, Badovin- 
čeva 12, Laško. Tel.: (063) 
732-156

ZASTAVO 750, belo, let
nik 1983, registrirano do 1/ 
92, z radiokasetofonom, pro
dam za 2200 DEM. Tel.: 
(063) 851-226 

FIAT REGATO 100, let
nik 9/86, prevoženih 65.000 
km, centralno zaklepanje, el. 
stekla, vlečna kljuka, pro
dam. Cena po dogovoru. 
Tel.: (063) 36-949 (Jure) 

OFSET TISKAR išče ho
norarno delo, sprejmem pa 
tudi delo na dom. Imam svoj 
prevoz. Tel.: (063) 31-887 
(dopoldne od 10. —12. ure in 
popoldne od 18. do 20. ure) 

CARANTANIA išče he
avy metal bobnarja. Tel. 
(063) 38-350 in (063)28-505 

AKVIZITERJE za proda
jo atraktivnega artikla, iš
čem. Tel.: (063) 850-552 (od 
18.—20. ure)

DNEVNO SOBO - pet 
nizkih omaric, pet nizkih lah
kih foteljev in dve mizici, vse 
belo, poceni prodam. Tele
fon 36-334.
ŽENSKO KOLO s petimi 
prestavami, staro dve leti, 
srebrne barve, prodam za 
2.000,00 din. Tel.: (063) 24- 
545.
SKALO 128, 89/3, z dodatno 
opremo, prodam za 8.000 
DEM. Tel.: (063) 34-939 (po
poldan)

išče AKVIZITERJE
Interesenti naj se oglasijo v uredništvo Nove do
be v Aškerčevi 15 v Celju

joooocococoooooooooeooooocco: OOOOOOOOOGOO
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4st Trgovina ZOYA
Vida Medved ŠKOFJA VAS

- OLJE ZVEZDA
- PRALNI PRAŠEK OSKAR
- SLADKOR 1/1

VIDIMO, DA NAM ZAUPATE, ZATO 
VAM NUDIMO POPUSTE
- za nakup nad 1.000,00 din 10%
- za nakup nad 500,00 din 5%

POPUSTI NE VELJAJO ZA CIGARETE IN 
AKCIJSKO PRODAJO

16.90
65.90
10.90

socoeoecocoooeceocccoosicoccooccooecoscosoj

ZLATARSTVO KRAGL

ŽALEC
TRADICIJA TREH GENERACIJ
OD 04. 03. DO 08. 03. 1991

10% POPUSTA

od 21. 
do 27. 2.

Oven 21. 3.—20. 4.
Preden boste odklonili povabilo, po

mislite na posledice, ki vas lahko doleti
jo. Pri športnih aktivnostih bodite ta te
den previdni, ker je velika možnost, da 
bi se poškodovali. Srečne številke 2,12, 
33, 45.

Bik 21. 4.-20. 5.
Čo hočete doseči cilj v poklicu, se bo

ste morali potruditi bolj kot si mislite. 
Nič ne odlašajte, saj veste, kako je treba 
narediti. V prihodnjih dneh ni izključen 
zadetek v polno. Srečne številke 1,5,18. 
25.

Dvojčka 21. 5.-21. 6.
V neki zadevi ste imeli občasno popol

noma zvezane roke, zdaj lahko že vidite, 
kdaj in kako jih boste razvezali. Dotlej 
bodite zelo potrpežljivi, predvsem pa 
skrajno previdni na cesti. Srečne številke 
2, 4, 21, 34.

Rak 22. 6.-22. 7.
Ta teden si morate nekaj razjasniti: 

nesporazum ali vpliv s tretje strani, ki bo 
obremenil vaše partnerstvo. Ne prizana
šajte nikomur in spregovorite. Pazite na 
svoje zdravje. Srečne številke 5, 19, 20, 
39.

Lev 23. 7.-23. 8.

Zatišje na vsej črti lahko uporabite za 
to, da bi se že lotili odločenega posla. 
Osebne priložnosti, ki niso v ospredju, 
lahko gladko opustite. Rekreacija ne bi 
škodovala. Srečne številke 3, 10, 18, 41.

Devica 24. 8.-23. 9.
Še vedno vam je težko, da bi se sprijaz

nili z neko zadevo. Ne obremenjujte si 
glave z nepomembnimi rečmi in se pre
pustite lepšim stranem življenja. Minule
ga se ne da obuditi. Srečne številke 3,15, 
16, 47.

Tehtnica 24. 9.-23. 10.
Zdaj boste morali gospodariti zelo 

varčno, saj lahko računate z nepredvide
nimi izdatki, denarja, ki ga pričakujete, 
pa še ne bo. Bodite previdni in ne nase
dajte nasvetom. Srečne številke 8,20,28, 
37.

Škorpijon 24. 10.-22. 11.
Obupni dnevi, ko bo šlo vse narobe, 

vas ne smejo popolnoma vreči s tira. 
Zato ne delajte nobenih impulzivnih od
ločitev, ki jih kasneje ne bi mogli popra
viti. Pamet v roke. Šrečne številke 5,13, 
27, 38.

Strelec 23. 11.-21.12.
Z okoljem imate probleme, ker nika

kor ne morete najti pravega tona za po
govore. Skušajte se otresti živčnosti in 
razdražljivosti in se potrudite biti bolj 
sproščeni. Se bo splačalo. Srečne številke 
7, 21, 31, 40.

Kozorog 22. 12.—20. 1.

Ničnosti vam kar naprej delajo skrbi in 
brige, tako da vidite vsepovsod same ne
varnosti in ovire. Spreglejte te duhove in 
glejte bolj optimistično in stvarno v svojo 
prihodnost. Srečne številke 1, 19, 22, 37.

Vodnar 21. 1.-19. 2.
Slaba volja do dela bo trajala še nekaj 

dni. Posvetite se samo rutinskemu delu 
oziroma tistemu, kar morate res nujno 
narediti. Vse drugo lahko počaka, dokler 
si ne opomorete. Srečne številke 4, 14, 
35, 44.

Ribi 20. 2.-20. 3.
Ta teden se vam bodo izpolnili drobni 

srečni trenutki: dobili boste darilo in de
nar, ki vam bo izboljšal družinski prora
čun. Ne pozabite igrati na lotu — mož
nost dobitka. Srečne številke 6, 30, 32, 
46.



NOVA W DOBA STRAN 24

FOTOREPORTAŽA

V nedeljo so na smučišču 
Mašinžaga na Rogli priredili 
akrobatski show člani Smu
čarsko akrobatskega kluba 
Mont iz Celja, ki so v goste 
povabili tudi člane drugih slo
venskih smučarsko akrobat
skih klubov. Celjski akrobati 
na smučeh, ki so eden najšte
vilčnejših slovenskih klubov, 
so prikazali akrobacije na 
smučeh, nekaj baletnih ele
mentov s smučmi, prvič na 
našem koncu Slovenije pa tu
di akrobacije z vse popular
nejšim snow-boardom, snež
no desko. SAK Mont sicer že 
nekaj časa opremlja in fi
nančno podpira uspešna to
varna športne konfekcije 
Mont iz Kozjega.

^ - n v7 ^ ‘
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zavarovalnica triglav
^ Nič ni tako varno,

Da ne bi potrebovalo zavarovanja

Slovensko
Ljudsko

Gledališče
elje
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Sreda, 20. februar, ob 17.00: Ten
nessee Williams: TETOVIRANA 
ROŽA. gostovanje SSG Trst, abon
ma SOBOTA POPOLDAN in 
IZVEN.

Četrtek, 21. februar, ob 19.30: Ten
nessee Williams TETOVIRANA 
ROŽA, gostovanje SSG Trst, abon
ma ČETRTEK in IZVEN.
Ob 19.30: S. Beckett: ČAKAJOČ 
GODOTA, gostovanje v DRAMI 
Ljubljana.

Petek, 22. februar, ob 19.30: Ten
nessee Williams: TETOVIRANA 
ROŽA, gostovanje SSG Trst, abon
ma PREMIERA.

Ob 19.30: Ivan Cankar: HLAPCI, re
žija Mile Korun, gostovanje v Trbov
ljah.

Sobota, 23. feburar,ob 19.00: Svet
lana Makarovič: KABARET 91, reži
ja^ Vinko Moderndorfer, gostovanje 
v Šentjurju.

Ob 19.30: Tennessee Williams: TE
TOVIRANA ROŽA, gostovanje 
SSG Trst, abonma SOBOTA VE
ČERNI in IZVEN.

Abonente abonmaja SOBOTA 
POPOLDAN prosimo za razumeva
nje, ker smo zaradi nujnosti abonma 
prestavili na neobičajne dni.


